Aprobat prin

Hotărârea Curții de Conturi

nr. 54 din 28 septembrie 2021

****

**CURTEA DE CONTURI A REPUBLICII MOLDOVA**

|  |
| --- |
| MD-2001, mun. Chișinău, bd. Ștefan cel Mare și Sfânt nr.69, tel.: (+373) 22 26 60 02,  fax: (+373) 22 26 61 00, [**www.ccrm.md**](http://www.ccrm.md)**;** e-mail: [**ccrm@ccrm.md**](mailto:ccrm@ccrm.md) |

**RAPORTUL**

**auditului conformității achizițiilor publice în cadrul sistemului Ministerului Educației, Culturii și Cercetării în anul 2020**

**CUPRINS**

[LISTA ACRONIMELOR 3](#_Toc82380613)

[GLOSAR 4](#_Toc82380614)

[I. SINTEZA 5](#_Toc82380615)

[II. PREZENTAREA GENERALĂ 6](#_Toc82380616)

[III. SFERA ȘI ABORDAREA DE AUDIT 8](#_Toc82380617)

[IV. CONSTATĂRI 9](#_Toc82380618)

[**Obiectivul specific 4.1. Entitățile asigură planificarea conformă și transparentă a achizițiilor publice?** 9](#_Toc82380619)

[**Obiectivul specific 4.2. Procedurile de selectare și atribuire a contractelor de achiziție publică s-au realizat conform?** 16](#_Toc82380620)

[**Obiectivul specific 4.3. Autoritățile au realizat și monitorizat conform contractele de achiziții publice?** 22](#_Toc82380621)

[V. ALTE CONSTATĂRI 25](#_Toc82380622)

[VI. IMPLEMENTAREA RECOMANDĂRILOR 26](#_Toc82380623)

[VII. CONCLUZIE GENERALĂ 26](#_Toc82380624)

[VIII. RECOMANDĂRI 26](#_Toc82380625)

[SEMNĂTURILE ECHIPEI DE AUDIT 28](#_Toc82380626)

[Anexa nr.1 29](#_Toc82380627)

[Anexa nr.2 32](#_Toc82380628)

[Anexa nr.3 35](#_Toc82380629)

[Anexa nr.4 40](#_Toc82380630)

[Anexa nr.5 45](#_Toc82380631)

[**Anexa nr.6** 52](#_Toc82380632)

[**Anexa nr.7** 55](#_Toc82380633)

[**Anexa nr.8** 56](#_Toc82380634)

# LISTA ACRONIMELOR

|  |  |
| --- | --- |
| AAP | Agenția Achiziții Publice |
| ANSC | Agenția Națională pentru Soluționarea Contestațiilor |
| ANACEC | Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare |
| BAP | Buletinul achizițiilor publice |
| CE | Centrul de Excelență |
| CEEF | Centrul de Excelență în Economie și Finanțe |
| COP | Cererea ofertelor de prețuri |
| CS ACD | Contracte de achiziţii publice subsecvente acordului-cadru |
| CSPLN | Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale |
| CTICE | Centrul Tehnologii Informaționale și Comunicaționale în Educație din mun. Chișinău |
| CPV | Vocabular comun al achizițiilor publice |
| HG | Hotărârea Guvernului |
| IFA | Institutul de Fizică Aplicată |
| IȘE | Institutul de Științe ale Educației |
| LP | Licitație publică/deschisă |
| LT | Liceul Teoretic |
| MECC | Ministerul Educației, Culturii și Cercetării |
| MF | Ministerul Finanțelor |
| NFP | Negociere fără publicarea prealabilă a unui anunț de participare |
| OE | Operator economic |
| RM | Republica Moldova |
| SIA „RSAP” MTender | Sistemul informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender) |
| ȘP | Școala profesională |
| SFS | Serviciul Fiscal de Stat |
| TVA | Taxa pe valoarea adăugată |
| US | Universitatea de Stat |

# 

# GLOSAR

**Achiziție publică –** procurare de bunuri, executare de lucrări sau prestare de servicii pentru necesitățile unei sau mai multor autorități contractante, prin atribuirea unui contract de achiziție publică.

**Autoritate contractantă –** orice autoritate a administrației publice centrale sau locale, instituție publică sau autoritate/instituție autonomă care gestionează mijloace ale bugetului public național.

**Documentație de atribuire** – documentație care cuprinde toate informațiile legate de obiectul contractului de achiziţii publice și de procedura de atribuire a acestuia, inclusiv caietul de sarcini, sau, după caz, documentația descriptivă.

**Grup de lucru -** grup de specialiști în cadrul autorității contractante, care realizează proceduri de achiziție publică pentru autoritatea respectivă.

**Ofertă -** act juridic prin care operatorul economic își manifestă voința de a se angaja din punct de vedere juridic într-un contract de achiziții publice. Oferta cuprinde propunerea tehnică și propunerea financiară.

**Ofertant –** operator economic care a prezentat o ofertă în cadrul procedurii de atribuire a unui contract de achiziţii publice**.**

**Operator economic –** furnizor de bunuri, executant de lucrări și/sau prestator de servicii, care poate fi orice persoană fizică sau juridică, orice entitate publică sau asociație a acestor persoane și/sau entității, care furnizează pe piață bunuri, execută lucrări și/sau prestează servicii.

**Fraudă** - orice act sau omisiune intenționată, legată de: (i) utilizarea sau prezentarea de declarații sau documente false, incorecte sau incomplete, care are ca efect deturnarea sau reținerea incorectă de fonduri din buget; (ii) nedezvăluirea de informații şi încălcarea unei obligații specifice, cu același efect; (iii) utilizarea improprie a acestor fonduri în alte scopuri decât cele pentru care au fost inițial acordate.

**Abateri grave** - prin abateri grave de la prevederile legale[[1]](#footnote-1), care afectează rezultatul procedurii de atribuire sau face imposibilă încheierea contractului, se înțelege faptul că pe parcursul analizei, evaluării şi/sau finalizării procedurii de atribuire se constată erori sau omisiuni, autoritatea contractantă aflându-se în imposibilitatea de a adopta măsuri corective fără ca acestea să ducă la încălcarea principiilor achizițiilor publice.

**Notă:** Glosarul de termeni prezentat are un rol informativ și nu produce efecte juridice.

# I. SINTEZA

Raportul de audit este destinat:

**Parlamentului și Guvernului Republicii Moldova** – pentru informare, luare de atitudine și utilizarea informațiilor la luarea deciziilor aferente politicilor statului în domeniul achizițiilor publice;

**Ministerului Educației și Cercetării, Ministerului Culturii,** caorgane centrale de specialitate ale administrației publice, responsabile de domeniu – pentru informare și utilizarea informațiilor în vederea realizării politicii guvernamentale în domeniul achizițiilor publice, parte componentă a sistemului de control intern managerial;

**societății civile, părților interesate și publicului larg.**

Autoritățile contractante și grupurile de lucru continuă să manifeste o atitudine nepotrivită față de funcționalitatea sistemului de achiziții publice, respectiv, administrarea procesului de achiziții se efectuează contrar cerințelor normative, iar gestiunea fondurilor publice este defectuoasă. Astfel,

*Procesul de elaborare, aprobare și executare a bugetului instituțiilor publice la autogestiune nu este reglementat explicit de niciun cadru normativ. Ca urmare, unele instituții la autogestiune refuză să se conformeze prevederilor Legii nr.131/2015 (pct.4.1.1.).*

*Entitățile din subordinea MECC nu au asigurat conform evaluarea necesităților, determinarea bugetului și întocmirea planului de achiziții, și nici corelarea între bugetul aprobat/precizat și planul de achiziții. Din 87 de instituții bugetare care, conform bugetului aprobat/precizat, aveau planificate procurări în sumă de 640,48 mil.lei / 602,32 mil. lei, numai 25 de entități au elaborat Planul de achiziții pentru anul 2020, în sumă totală de 61,18 mil.lei, sau doar pentru 10,2% din procurările precizate (pct.4.1.2.).*

*Entitățile din subordinea MECC continuă efectuarea achizițiilor neincluse în planul de achiziții (pct.4.1.2.).*

*Contrar prevederilor regulamentare, doar 6 instituții bugetare, din 87, și 13 instituții la autogestiune, din 113, au publicat planul de achiziții pe pagina web a entității, ceea ce nu asigură transparența în utilizarea resurselor financiare publice (pct.4.1.2.).*

*Entitățile din subordinea MECC nu au asigurat îndeplinirea conformă a atribuțiilor grupurilor de lucru în domeniul achizițiilor publice, nefiind stabilite expres atribuțiile fiecărui membru, și nici fundamentarea economico-financiară a soluțiilor existente pentru determinarea achiziției, nu au întocmit conform dosarul achiziției publice etc. (pct.4.1.3.).*

*La procurarea tehnicii de calcul (3231 de laptopuri, în valoare de 16,9 mil.lei) grupul de lucru n-a identificat corect procedura de achiziție, ca urmare fiind suportate cheltuieli suplimentare în sumă de 466,3 mii lei (pct.4.1.3.).*

*Înregistrarea, evidența și supravegherea achizițiilor de valoare mică nu se efectuează conform, doar 38 de instituții bugetare și 48 de instituții la autogestiune au prezentat la AAP darea de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică în sumă de 48,44 mil.lei și, respectiv, de 102,63 mil.lei (pct.4.1.4.).*

*În anul 2020, entitățile din subordinea MECC au efectuat achiziții în sumă totală de 608,3 mil. lei, din care achiziții de valoare mică și de până la 10,0 mii lei - în sumă de 291,5 mil. lei, sau 47,9 % din achizițiile totale (inclusiv entitățile bugetare – 33,9%, și cele la autogestiune - 60,5 %) (pct.4.1.4.).*

*Instituțiile bugetare nu au asigurat declararea unor procurări/cheltuieli în sumă de 108,21 mil. lei, fapt ce denotă lipsa unei evidențe conforme a procurărilor, clasificarea incorectă a acestora și, respectiv, lipsa transparenței achizițiilor publice (pct.4.1.4.).*

*Procedura de achiziționare a manualelor (39,74 mil.lei) combină nejustificat procurarea „dreptului de autor asupra manualelor” cu procurarea „serviciilor de tipărire”, ceea ce generează deficiențe la determinarea corectă a valorii estimate de achiziție și a criteriilor de alegere a câștigătorului, precum și limitează esențial concurența și transparența, ca urmare, fiind majorată valoarea manualelor cu 8,4 mil. lei (pct.4.2.1.).*

*Achiziția dezinfectantului lichid pentru mâini (28,9 mil.lei), necesar pentru prevenirea și controlul infecției cu COVID-19, a fost efectuată prin stabilirea unor cerințe nemotivate, ceea ce a determinat limitarea concurenței și procurarea dezinfectantului la prețuri majorate cu cel puțin 7,2 mil.lei (pct.4.2.1.).*

*În procesul de atribuire a contractelor de achiziție publică, autoritățile contractante au admis unele neconformități, care au afectat legalitatea și eficiența achiziției (pct.4.2.3.).*

*MECC și entitățile din subordine nu au respectat normele legale[[2]](#footnote-2) de monitorizare și de asigurare a executării şi gestionării contractelor de achiziţii publice în termenele şi condiţiile prevăzute de acestea, inclusiv a lucrărilor de construcție a edificiului Teatrului Republican Muzical-Dramatic „B.P. Hașdeu” din or.Cahul, în valoare de 20,6 mil. lei, și a reparației curente a acoperișului Școlii-internat speciale pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți (199,5 mii lei) (pct.4.3.).*

*MECC și instituțiile din subordine în perioada anului 2020, contrar prevederilor art.66 alin. 5 din Legea nr.181 din 25.07.2014, au acordat avansuri pentru achiziționarea mărfurilor, serviciilor și lucrări în valoare de 26,92 mil.lei, din care pentru servicii comunale și telecomunicații – 5,84 mil.lei (pct.4.3.).*

*MECC nu a asigurat implementarea recomandărilor înaintate prin Hotărârea Curții de Conturi nr.73 din 22.12.2020 cu privire la Raportul auditului conformității achizițiilor publice în cadrul Ministerului Educației, Culturii și Cercetării și la unele entități din subordine, din lipsa unui sistem de monitorizare a activităților în cadrul subdiviziunilor MECC și al entităților subordonate (pct.6.).*

Cele relatate sunt susținute de constatările prezentate detaliat în prezentul Raport de audit. În vederea remedierii carențelor şi problemelor constatate, au fost înaintate recomandările de rigoare, sau reiterate cele anterioare, care au drept scop îmbunătățirea cadrului regulator aferent domeniului achizițiilor publice, precum și minimizarea riscurilor identificate în cadrul misiunii de audit.

# II. PREZENTAREA GENERALĂ

Achiziția publicăreprezintă procurarea, prin intermediul unui contract de achiziții publice, de bunuri, de lucrări sau servicii de către una sau mai multe autorități contractante de la operatorii economici selectați de acestea, indiferent dacă bunurile, lucrările sau serviciile sunt destinate sau nu unui scop public[[3]](#footnote-3). Ca proces, „achiziția publică reprezintă o succesiune de etape și operațiuni prin care se dobândește definitiv sau temporar un produs, un serviciu sau o lucrare în urma atribuirii unui contract de achiziții publice, în scopul îndeplinirii unui interes public”[[4]](#footnote-4).

Participanții/subiecții sistemului de achiziții publice sunt *autoritățile contractante* (care achiziționează bunuri/lucrări/servicii) și *operatorii economici* (care livrează bunuri, execută lucrări și prestează servicii). Responsabile de efectuarea regulamentară și eficientă a achizițiilor publice sunt nemijlocit autoritățile contractante. În acest scop, în cadrul autorității contractante sunt create grupuri de lucru, cu atribuții în identificarea şi evaluarea necesităților autorității contractante, elaborarea planurilor anuale şi trimestriale de achiziții, efectuarea procedurilor de achiziții propriu-zise.

Implementarea coerentă a politicii statului în domeniul achiziţiilor publice și în procesul de armonizare treptată a legislaţiei naţionale cu legislaţia comunitară, precum și monitorizarea conformității desfăşurării procedurilor de achiziţie publică şi efectuarea analizei sistemului de achiziţii publice sunt asigurate de*Agenția Achiziții Publice*,iar soluționarea contestațiilor formulate în cadrul procedurilor de achiziție, în conformitate cu Legea nr.131/2015, este asigurată de *Agenția Națională pentru Soluționarea Contestațiilor*.

Pentru a asigura transparența și digitalizarea achizițiilor publice, precum și pentru eficientizarea utilizării resurselor financiare bugetare, începând cu octombrie 2018, sistemul informațional SIA „RSAP” (utilizat din anul 2012) a fost substituit cu SIA „RSAP” MTender[[5]](#footnote-5) - obligatoriu pentru utilizare de către toate autoritățile contractante. Ministerul Finanțelor, în calitate de posesor al unității centrale de date a SIA „RSAP” MTender[[6]](#footnote-6), asigură implementarea, funcționarea şi dezvoltarea acestuia.

Potrivit prevederilor cadrului normativ[[7]](#footnote-7), Ministerul Educației, Culturii și Cercetării a fost organul central de specialitate al administrației publice care asigura elaborarea, realizarea și monitorizarea politicilor guvernamentale în domeniile: educație; cultură și patrimoniu național; cercetare; tineret; cultură fizică și sport, asigurând cel mai bun raport dintre rezultatele scontate și costurile preconizate.

La 31.12.2020, în subordinea MECC erau 88 de instituții publice finanțate din buget, care în anul 2020 au efectuat cheltuieli de casă în sumă de 2,46 mlrd.lei (din planul precizat de 2,59 mlrd.lei), iar cheltuieli efective în sumă de 2,61 mlrd.lei (vezi Anexa nr.1 la Raportul de audit). De asemenea, în subordinea MECC erau cel puțin 113 entități la autogestiune, care primesc mijloace bugetare prin subsidii sau prin comanda de stat.

Achizițiile publice se realizează, *în mod obligatoriu*: (1) în baza planurilor anuale și trimestriale de efectuare a achizițiilor, care sunt documentele de bază de referință pentru întocmirea bugetului de cheltuieli ale instituției; (2) conform necesităților identificate și demersurilor responsabililor, după efectuarea analizei pieței și primirea/evaluarea ofertelor; (3) cu aprobarea contractelor pe întreaga sumă atribuită acestora pe an; (4) cu întocmirea/arhivarea dosarului de achiziții publice respective.

# III. SFERA ȘI ABORDAREA DE AUDIT

***3.1. Mandatul legal și scopul auditului***

Auditul conformității achizițiilor publice a fost efectuat de Curtea de Conturi în temeiul Legii privind organizarea și funcționarea Curții de Conturi a Republici Moldova[[8]](#footnote-8) și în conformitate cu Programul activității de audit[[9]](#footnote-9).

Auditul s-a desfășurat în cadrul Ministerului Educației, Culturii și Cercetării și la unele instituții din subordine[[10]](#footnote-10), în scopul evaluării conformității procesului de achiziții publice cu prevederile cadrului normativ-legal aplicabil și emiterii concluziei generale de audit.

Misiunea de audit a avut drept obiectiv general să răspundă la întrebarea **„Procesul de achiziții publice și de utilizare a resurselor financiare publice a fost realizat în conformitate cu cadrul normativ?”**

În contextul realizării obiectivului general al misiunii de audit, s-au stabilit următoarele obiective specifice de audit:

* 1. **Entitățile asigură planificarea conformă și transparentă a achizițiilor publice ?**
  2. **Procedurile de selectare și de atribuire a contractelor de achiziție publică s-au realizat conform?**
  3. **Autoritățile au realizat și monitorizat conform contractele de achiziții publice?**

***3.2. Abordarea auditului***

Misiunea de audit s-a realizat în conformitate cu Standardele Internaționale ale Instituțiilor Supreme de Audit, în special, ISSAI 100, ISSAI 400, precum și ISSAI 4000[[11]](#footnote-11).

Abordarea de audit s-a bazat pe evaluarea conformității procesului de achiziții publice instituit în cadrul sistemului MECC. Auditul a fost orientat pe analiza politicilor, procedurilor, regulilor interne aferente fiecărei etape de realizare a procesului de achiziții publice din cadrul entităților auditate, în coraport cu deciziile și acțiunile conducerii entității și ale grupului de lucru.

Metodologia de audit a constat din acțiuni de colectare a probelor la distanță[[12]](#footnote-12), în urma consultării paginilor web ale entităților, evaluării procedurilor și verificării documentelor aferente domeniului (inclusiv a celor plasate în SIA „RSAP” MTender), contestațiilor examinate de către ANSC și deciziilor aprobate, contrapunerii și generării informațiilor din sistemele informaționale ale SFS, precum și prin realizarea de observații. De asemenea, au fost solicitate informații de la Agenția Achiziții Publice.

Drept surse ale criteriilor de audit au servit actele legislative și normative aferente tematicii misiunii de audit. Informația privind sfera și abordarea auditului, criteriile de audit, care au stat la baza constatărilor și procedurilor de audit aplicate, se prezintă în Anexa nr.2 la prezentul Raport de audit.

Probele de audit obținute sunt suficiente și adecvate pentru susținerea concluziei generale formulate în prezentul Raport de audit.

***3.3. Responsabilitatea auditorului***

Responsabilitatea auditorului este de a planifica și a realiza misiunea de audit în conformitate cu standardele în materie de audit și cadrul normativ-metodologic instituțional aferent, cu obținerea probelor suficiente și adecvate, exprimarea unei concluzii concepute asupra conformității desfășurării procedurilor de achiziții publice, precum și de a emite un Raport de audit de conformitate. Auditorul nu este responsabil de prevenirea faptelor de fraudă și eroare.

# IV. CONSTATĂRI

## **Obiectivul specific 4.1. Entitățile asigură planificarea conformă și transparentă a achizițiilor publice?**

***Modul de estimare a necesităților pentru achiziții și, respectiv, a mijloacelor financiare care sunt alocate din bugetul de stat nu corespunde cadrului normativ[[13]](#footnote-13) pentru instituțiile bugetare sau nu este reglementat pentru instituțiile la autogestiune, nefiind respectate nici principiile de transparență și eficiență. Ca urmare, lipsește o corelare între planul anual de achiziții și bugetul instituției.***

***4.1.1.******Autoritățile contractante subestimează etapa de planificare a achizițiilor publice, acestea nefiind corelate cu bugetul instituției.***

Elaborarea, aprobarea și executarea bugetului unei instituții bugetare sunt reglementate de Legea finanțelor publice și responsabilității bugetar-fiscale nr.181 din 25.07.2014[[14]](#footnote-14) și de Ordinul ministrului finanţelor nr.209 din 24.12.2015 cu privire la aprobarea Setului metodologic privind elaborarea, aprobarea şi modificarea bugetului. Totodată, elaborarea, aprobarea și executarea bugetului instituțiilor publice la autogestiune nu sunt reglementate explicit de niciun cadru normativ. De asemenea, nici instituțiile la autogestiune nu au preluat în cadrul normativ intern prevederile corespunzătoare din cadrul normativ menționat. Ca urmare, instituțiile la autogestiune nu asigură o fundamentare a planurilor de achiziții aprobate.

De exemplu, aprobarea planului de achiziții și a bugetului CEEF s-a efectuat la ședința Consiliului de administrație din 17.02.2020. Conform procesului-verbal al ședinței, valoarea achizițiilor preconizate urma să constituie circa 5878,9 mii lei, iar conform bugetului prezentat de Serviciul contabil, procurările urmau să constituie 6386,6 mii lei, ulterior ajustate la suma de 6506,6 mii lei. Totodată, planul de achiziții aprobat de directorul instituției (fără dată) prevede efectuarea achizițiilor de 4194,3 mii lei. Bugetul CEEF și planul de achiziții nu au fost ajustate după majorarea valorii comenzii de stat în octombrie și decembrie 2020 cu suma de 2166,0 mii lei.

În conformitate cu prevederile legale[[15]](#footnote-15), calitatea de autoritate contractantă o are persoana juridică de drept public (orice entitate) care întrunește cumulativ următoarele condiții: a) este constituită pentru a răspunde exclusiv unor necesități de interes general, fără caracter industrial sau comercial; b) dispune de personalitate juridică; c) activitatea acesteia este asigurată cu bani publici sau gestiunea acesteia constituie obiectul controlului din partea autorităților publice ori a altor persoane juridice de drept public, sau consiliul ei de administrație, de conducere ori de supraveghere este format, în proporție de peste 50%, din membri numiți de către entitățile menționate. În cadrul auditului s-a constatat că o parte din entitățile la autogestiune subordonate MECC nu au aplicat întocmai prevederile Legii nr.131/2015. Conform explicațiilor persoanelor responsabile din cadrul entităților respective, Legea nr.131/2015 este aplicată numai la achiziționarea bunurilor și serviciilor care au fost finanțate direct de MECC (prin subsidii și granturi acordate), iar pentru achizițiile efectuate din veniturile proprii Legea nr.131/2015 nu se aplică (de exemplu: scrisoarea nr.77 din 27.05.2021 a IP Centrul de Cultură și Artă „Ginta Latină”).

**4.1.2.** ***Entitățile nu aprobă planul de achiziții și/sau nu asigură publicarea acestuia, precum și a modificărilor pentru noile necesități de achiziționare.***

Contrar cadrului legal[[16]](#footnote-16) , care prevede expres planificarea procedurilor de achiziții publice, potrivit informațiilor prezentate de entitățile auditate, s-a constatat că din 87 de instituții bugetare (inclusiv MECC) care, conform bugetului aprobat, aveau planificate procurări în sumă de 640,48 mil.lei, iar conform bugetului precizat – 602,32 mil. lei, numai 25 de entități au elaborat Planul de achiziții pentru anul 2020, în sumă totală de 61,18 mil.lei, sau doar pentru 10,2% din procurările precizate.

Lipsa unui Program anual de achiziții publice[[17]](#footnote-17), fundamentat corespunzător, cu referințe la notele de fundamentare ale tuturor necesităților de produse, lucrări și servicii identificate de entitatea publică, nu asigură calcularea conformă a valorii estimate a contractelor de achiziții publice, publicarea anunțului de intenție în Buletinul achizițiilor publice și pe pagina oficială a Agenției Achiziții Publice[[18]](#footnote-18).

Planul de achiziții al unor instituții nu este întocmit conform[[19]](#footnote-19), nefiind indicate codul CPV din vocabularul comun al achizițiilor publice (MECC), procedura de achiziție aplicabilă și perioada desfășurării procedurii de achiziție. Menționăm că Regulamentul aprobat prin HG nr.1419/2016 nu prevede indicarea în planul de achiziții a codului ECO de cheltuieli, ceea ce nu facilitează determinarea plenitudinii planificării achizițiilor publice. Majoritatea entităților auditate, la aprobarea planului de achiziții, nu indică data aprobării acestuia.

Astfel, contrar prevederilor pct.13 din Anexa nr.1 la HG nr.1419/2016[[20]](#footnote-20), ANACEC nu a inclus în planul de achiziții toate procedurile de achiziții planificate pentru anul 2020, stabilindu-se o diferență de 1847,86 mii lei față de executat (realizat – 3136,56 mii lei, planificat – 1288,7 mii lei). Mai mult decât atât, ANACEC nu a întocmit corect planul de achiziții (nu a inclus „procedura de achiziție aplicabilă” și „perioada desfășurării procedurii de achiziție publică”).

Din 106 instituții la autogestiune active din subordinea MECC, au elaborat Planul de achiziții pentru anul 2020 doar 29 de entități, în sumă de 108,3 mil.lei, din totalul procurărilor de circa 654,7 mil.lei.

De asemenea, 5 instituții[[21]](#footnote-21) la autogestiune din subordinea MECC nu au fost incluse în Anexa nr. 8 la Legea bugetului de stat pentru anul 2020, acestea urmând să gestioneze prin Contul Unic Trezorerial al Ministerului Finanţelor mijloacele financiare primite de la bugetele componente ale bugetului public national, desi în anul 2020 au primit doar de la MECC și instituțiile din subordine mijloace financiare în sumă de 37,57 mil.lei.

De menționat că, spre deosebire de instituțiile de învățământ profesional-tehnic, instituțiile teatral-concertistice și universitățile nu asigură încasarea mijloacelor din prestarea serviciilor pe conturile trezoreriale.

Ca urmare a analizei informațiilor din Situațiile financiare pe anul 2020, auditul a constatat lipsa unor proceduri contabile unice de reflectare, de către toate instituțiile la autogestiune, a veniturilor și cheltuielilor acestora din comanda de stat, prestări de servicii și subsidii (neînregistrarea veniturilor și costurilor vânzărilor), precum și nereflectarea tuturor informațiilor în Situația fluxului de numerar. Mai mult decât atât, doar 76 de entități la autogestiune au prezentat la SFS raportul VEN12 pe anul 2020, dintre care 8 entități - cu cifra 0.

Entitățile subordonate MECC (Institutul de Fizică Aplicată, Institutul de Zoologie) planifică formal planul anual de achiziții, fără a-l corela cu bugetul aprobat și precizat, astfel nerespectând prevederile pct. 5 din HG nr.1419 din 28.12.2016. De asemenea, în Planul de achiziții pentru anul 2020 lipsesc unele lucrări/servicii/bunuri, cum ar fi cele de până la 10,0 mii lei, care la IFA au constituit 697,8 mii lei, la CEEF – 25,72 mii lei, iar la Institutul de Zoologie lipsesc unele lucrări/servicii în valoare de 50,96 mii lei, indicate în darea de seamă privind realizarea achizițiilor publice.

Analizând Planul de achiziții pentru anul 2020 al CEEF, s-a atestat că pentru majoritatea bunurilor și serviciilor care urmează a fi achiziționate sunt menționați și agenții economici de la care se vor achiziționa aceste servicii și bunuri. Prin urmare, există riscul înțelegerii prealabile cu agenții economici, ceea ce subminează transparența, eficiența achizițiilor și denaturează concurența reală. Aceeași situație se constată și în Planul de achiziții pentru anul 2021.

În unele cazuri, planul de achiziții conține divizarea din start a valorii estimate a lucrărilor de reparație curentă și capitală a bunurilor imobile. O asemenea situație a fost constatată la CEEF, în sumă de 1302,2 mii lei[[22]](#footnote-22).

De asemenea, contrar prevederilor regulamentare[[23]](#footnote-23), entitățile din subordinea MECC nu au asigurat publicarea pe paginile lor web sau pe pagina web a MECC a Planului de achiziții pentru anul 2020, în termen de 15 zile de la aprobarea acestuia, sau în 5 zile de la modificare, ceea ce nu asigură transparența la planificarea și utilizarea resurselor financiare (vezi Anexa nr.4 la Raportul de audit) și reprezintă o contravenție, care se sancţionează conform art.3271 alin.(3) din Codul contravențional. Astfel, doar 6 instituții bugetare și 13 instituții la autogestiune au publicat planul de achiziții pe pagina web. De exemplu, această abatere a fost constatată la ANACEC și CEEF. La solicitarea auditului, CEEF abia pe 19.08.2021 a plasat pe pagina web Planul de achiziții pentru anul 2020[[24]](#footnote-24) și, respectiv, pentru anul 2021[[25]](#footnote-25).

* De menționat că entitățile din subordinea MECC nu practică elaborarea Planurilor trimestriale și modificarea Planurilor aprobate în cazul identificării unor noi resurse financiare, ceea ce contravine pct.13 din Anexa nr.1 la HG nr.1419/2016.

De exemplu, CSPLN nu a modificat planul de achiziții, deși au fost alocate suplimentar 1,47 mil. lei pentru achiziționarea vitaminelor/preparatelor nutritive. De asemenea, contrar art.28 alin.(1) din Legea nr.131/2015, CSPLN nu a publicat în BAP un anunț de intenție aferent procedurii de achiziție (licitație) a produselor nutriționiste speciale.

Planul de achiziții al CEEF nu a fost ajustat după majorarea valorii comenzii de stat, în octombrie și decembrie 2020, cu suma de 2,17 mil. lei.

Toate aceste încălcări cad sub incidența art.3271 din Codul contravențional, pentru care însă nu este reglementat organul de constatare, dar în anumite circumstanțe pot fi examinate și de către procuror în baza prevederilor art.396 alin.(3) din Codul contravențional.

***4.1.3. Autoritățile contractante nu au asigurat organizarea și îndeplinirea conformă a atribuțiilor grupurilor de lucru privind achizițiile publice.***

**Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți, Universitatea de Stat „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din or.Cahul, Organizația Concertistică și Impresariat (OCI) „Moldova-Concert”** nu s-au conformat prevederilor cadrului normativ[[26]](#footnote-26) și n-au stabilit expres atribuțiile/funcțiile fiecărui membru al grupului de lucru privind achizițiile publice, ceea ce denotă neimplicarea acestora la diferite etape de planificare și desfășurare a proceselor de achiziții[[27]](#footnote-27).

La planificarea achizițiilor entitățile nu asigură o fundamentare economico-financiară a soluțiilor existente. De exemplu, OCI „Moldova-Concert” nu a fundamentat alegerea contractării serviciilor de iluminare artistică și sunet în loc de procurarea echipamentelor pentru iluminarea artistică și sunet necesare pentru organizarea oricărei prestații artistice – activitatea de bază a OCI „Moldova-Concert”. Astfel, valoarea serviciilor de iluminare artistică a aproximativ 30 de concerte este similară cu valoarea echipamentului necesar pentru prestarea acestor servicii.

**Deși Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți** dispune de 2 centrale termice: una pe bază de cărbune și alta pe bază de gaze naturale și/sau păcură, instituția utilizează centrala termică pe bază de cărbune, care este situată la o distanță de 300 m de la blocul central, fapt ce generează pierderi de cel puțin 30%. Centrala pe bază de gaze naturale este situată într-o clădire adiacentă blocului central (cu valoarea de bilanț de 25,0 mii lei), construită până în anul 2010, și dispune de 2 cazane pe bază de gaz și păcură și de diverse utilaje pentru a pune în funcțiune sistemul de încălzire, dar acest lucru nici până în prezent nu s-a efectuat. Conducerea școlii nu poate explica cauza nefuncționării centralei date, dar nici nu a întreprins careva acțiuni de determinare a cheltuielilor necesare pentru a o pune în funcțiune.

Contrar prevederilor art.79 alin.(5) din Legea nr.131/2015 și pct. 41 din Anexa nr.1 la HG nr. 667/2016, membrii grupului de lucru al IFA (creat prin Ordinul nr.35 din 02.11.2020, în componența a 7 membri) și al OCI „Moldova-Concert” n-au semnat declarații de confidențialitate și imparțialitate, prin care să-și asume evitarea situațiilor de conflict de interese și concurență neloială *(art.3271 alin.(5) din Codul contravențional)*.

Contrar pct.3 din Anexa nr.1 la HG nr.665/2016, OCI „Moldova-Concert” nu a încheiat contracte de achiziții publice cu 3 agenți economici[[28]](#footnote-28), deși valoarea achizițiilor (fiecare în parte) depășește valoarea de 10,0 mii lei, fără TVA.

Conform cadrului legal-normativ în vigoare[[29]](#footnote-29), autoritatea contractantă are obligația de a întocmi dosarul achiziției publice (cusut, ștampilat și numerotat în așa mod încât să asigure integritatea acestuia și să excludă posibilitatea sustragerii sau înlocuirii înscrisurilor pe care acesta le conține) și de a-l păstra în decurs de 5 ani de la inițierea procedurii de achiziție. Totodată, art.45 alin.(3) din Legea privind achizițiile publice prevede că toate informațiile aferente unei proceduri de achiziție publică înregistrate în SIA „RSAP” reprezintă o parte din dosarul achiziției publice respective. Astfel, **Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți** nu a întocmit conform dosarul aferent achiziției cărbunelui în valoare de 1,3 mil.lei, efectuată prin sistemul SIA „RSAP”. **TeatrulRepublican Muzical-Dramatic „B.P.Hașdeu” din orașul Cahul** nu a întocmit conform dosarul aferent achizițiilor fotoliilor pentru sală în valoare de 1,01 mil. lei, copertinei în valoare de 333,2 mii lei și mobilierului în valoare de 573,8 mii lei. **Universitatea de Stat „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din or. Cahul** nu a întocmit conform dosarul aferent achizițiilor lucrărilor de reparație capitală a grupurilor sanitare (etajele 1-5) din Blocul de studii nr.2, în valoare de 734,3 mii lei (fără TVA), și achiziționării și montării sistemelor de semnalizare anti-incendiu în Blocurile de studii nr.1 și nr.2 și a paratrăsnetului și prizelor de pământ la Blocurile de studii nr.1 și 2 și Căminele nr.1 și nr.2, în valoare de 802,59 mii lei (fără TVA), efectuate prin sistemul SIA „RSAP” *(art.3271 alin.(6) din Codul contravențional).*

* ***La procurarea tehnicii de calcul (3231 de laptopuri, în valoare de 16,9 mil.lei) grupul de lucru n-a identificat corect procedura de achiziție, ca urmare fiind suportate cheltuieli suplimentare în sumă de 466,3 mii lei.***

Deși grupul de lucru al MECC trebuia să asigure utilizarea completă a alocațiilor bugetare de 20,0 mil.lei pentru procurarea a cît mai multe calculatoare, acesta nu a aplicat procedura de achiziție - Acord cadru, dar cea de Licitație deschisă, ceea ce a și determinat deficiențele constatate.

În anul 2020, potrivit informației din Sistemul informațional MTender, MECC a inițiat achiziția tehnicii de calcul prin 7 proceduri (2 – LD, 3 – COP și 2 - VM)[[30]](#footnote-30) , cu valoarea totală estimată în sumă de 22,2 mil. lei, dar s-au efectuat 5 proceduri (2 - LD și 3 - COP), fiind achiziționată tehnică de calcul în valoare de 16,9 mil. lei, inclusiv 3231 de laptopuri în sumă de 16752,3 mii lei[[31]](#footnote-31).

MECC nu a fundamentat determinarea valorii estimate a achiziției laptopurilor. Astfel, la LD din 03.07.2020 pentru achiziția a 2500 de laptopuri s-a estimat valoarea unui laptop în sumă de 6680 lei, prețul de procurare fiind de 4976 lei, sau cu 25,5% mai mic. Aceeași situație s-a repetat și la LD din 07.10.2020 pentru achiziționarea a 680 de laptopuri (la aceiași parametri ca și la prima licitație), valoarea unui laptop fiind estimată în sumă de 6198,52 lei, prețul de procurare constituind 5662,5 lei, sau cu 8,6% mai mic decât cel estimat.

La achiziția tehnicii de calcul, MECC nu a aplicat principiul valorii estimate cumulative a tuturor bunurilor și procedura de achiziție unică[[32]](#footnote-32), fiind efectuate 4 proceduri de achiziție separată, prin 2 proceduri de licitație deschisă pentru 3180 de laptopuri în sumă de 16290,5 mii lei, fără TVA, și prin 2 proceduri de cerere a ofertelor de prețuri pentru 51 de laptopuri în sumă de 461,6 mii lei, fără TVA *(art.3271 alin.(3) din Codul contravențional).*

De menționat că, din 5 proceduri de achiziție a tehnicii de calcul, numai la o singură procedură au participat 4 operatori economici, iar la celelalte 4 - numai câte un operator economic, ceea ce nu a asigurat respectarea principiului de concurență.

Prețul de procurare a laptopurilor la LD din 03.07.2020 a constituit 4976 lei, fără TVA, iar al celor procurate la LD din 07.10.2020 (la aceiași parametri) a constituit 5662,5 lei, fără TVA, sau cu 685,5 lei mai mult (13,8%). De menționat că laptopurile procurate la LD din 07.10.2020 au fost oferite și la LD din 03.07.2020, dar la un preț de 4976,75 lei, fără TVA. Ca urmare a neaplicării procedurii de achiziție necesare, MECC a suportat cheltuieli suplimentare în sumă de 466,3 mii lei (685,75 lei\*680 buc).

***4.1.4.******Înregistrarea, evidența și supravegherea achizițiilor de valoare mică nu se efectuează conform condițiilor regulamentare.***

* Deși cadrul normativ[[33]](#footnote-33) permite autorităților contractante să aplice una dintre procedurile de achiziție publică stabilite de legislația cu incidență în domeniul achizițiilor publice la efectuarea achizițiilor de valoare mică, acestea nu s-au folosit de acest drept, nu au utilizat noul sistem de achiziții publice electronice MTender la realizarea achizițiilor publice de valoare mică conform adresării Ministerului Finanțelor din 02.05.2017. De asemenea, autoritățile contractante nu au reglementat procedurile de achiziție de mică valoare în baza prevederilor Legii nr.229 din 23.09.2010[[34]](#footnote-34) și Ordinului ministrului finanțelor[[35]](#footnote-35), prin ce se creează riscul de neasigurare a utilizării eficiente a resurselor financiare, a transparenței, obiectivității şi imparțialității procesului de achiziție.

De exemplu, la Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți, la Teatrul Republican Muzical-Dramatic „B.P.Hașdeu” din orașul Cahul etc. s-a constatat lipsa unor documentări ale modului de efectuare a achizițiilor publice de valoare mică, nefiind prezentate informațiile privind modul de selectare a operatorilor economici, analiza prețurilor și selectarea celui mai avantajos preț, fapt ce expune riscului transparența și eficiența achizițiilor date.

* Responsabilitatea de aplicare corectă a prevederilor Regulamentului[[36]](#footnote-36), în ce privește realizarea eficientă a achizițiilor publice de valoare mică, este pusă în seama autorității contractante. Supravegherea realizării achizițiilor publice de valoare mică se efectuează la înregistrarea în trezorerie a contractelor de achiziție și de către AAP la examinarea dărilor de seamă prezentate de autoritățile contractante. Astfel, autoritatea contractantă este obligată să întocmească şi să prezinte anual, până la data de 1 februarie a anului următor, inclusiv în variantă electronică, la AAP, o dare de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică (mai mari de 10,0 mii lei, fără TVA), semnate şi înregistrate în perioada de referinţă. În situația de neprezentare a dărilor de seamă privind achizițiile publice de valoare mică, supravegherea acestor achiziții nu este posibilă, fiind limitate acțiunile de analiză și evaluare a acestora *(art.3271 alin.(1) din Codul contravențional).*

Potrivit informației prezentate de entitățile din subordinea MECC, doar 38 de instituții bugetare și 48 de instituții la autogestiune au prezentat la AAP dările de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică, în sumă de 48,44 mil.lei și, respectiv, de 102,63 mil.lei. Totodată, conform informațiilor AAP, pentru anul 2020, au prezentat dările de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică doar 30 de instituții bugetare și 28 de instituții la autogestiune. Majoritatea entităților care au prezentat darea de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică au depășit termenul de 1 februarie, stabilit de cadrul normativ.

De exemplu, n-au prezentat la AAP darea de seamă privind contractele de achiziţii publice de valoare mică (mai mari de 10,0 mii lei, fără TVA) Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți, Teatrul Republican Muzical-Dramatic „B.P.Hașdeu” din orașul Cahul, OCI „Moldova-Concert” etc.

Raportarea achizițiilor care nu depășesc 10,0 mii lei (fără TVA) nu este prevăzută de cadrul normativ.

Informații privind achizițiile efectuate de MECC și entitățile din subordine în anul 2020

|  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Indicatori** | **Total** | | | **Bugetare** | | | **Autogestiune** | | |
| ***nr.*** | ***mil.lei*** | ***%*** | ***nr.*** | ***mil.lei*** | ***%*** | ***nr.*** | ***mil.lei*** | ***%*** |
| **Total, achiziții** | 11.919 | 608,32 | 100,0 | 4.691 | 287,81 | 100,0 | 7.228 | 320,51 | 100,0 |
| **Total, contracte atribuite (fără valoare mică)** | 1.161 | 316,81 | 52,1 | 727 | 190,27 | 66,1 | 434 | 126,54 | 39,5 |
| **NFP** | 637 | 89,15 | 14,7 | 558 | 78,77 | 27,4 | 79 | 10,38 | 3,2 |
| **LP** | 114 | 112,72 | 18,5 | 42 | 85,47 | 29,7 | 72 | 27,25 | 8,5 |
| **COP** | 252 | 53,41 | 8,8 | 62 | 12,79 | 4,4 | 190 | 40,62 | 12,7 |
| **CS ACD** | 158 | 61,53 | 10,1 | 65 | 13,24 | 4,6 | 93 | 48,29 | 15,1 |
| **Valoare mică** | 6.066 | 272,72 | 44,8 | 2.478 | 92,13 | 32,0 | 3.588 | 180,59 | 56,3 |
| **Achiziții de până la 10,0 mii lei** | 4.692 | 18,79 | 3,1 | 1.486 | 5,41 | 1,9 | 3.206 | 13,38 | 4,2 |
| Valoarea procurărilor reieșind din datele din Raportul FD 44 pe anul 2020[[37]](#footnote-37) |  |  |  |  | 396,02 |  |  |  |  |
| din care, fără servicii comunale |  |  |  |  | 367,82 |  |  |  |  |
| **Procurări netransparente** |  |  |  |  | 205,75 |  |  |  |  |
| **Procurări nedeclarate** |  |  |  |  | 108,21 |  |  |  |  |

Potrivit informațiilor prezentate de MECC și entitățile din subordine, în anul 2020 acestea au efectuat achiziții în sumă totală de 608,3 mil. lei, din care achiziții de valoare mică și până la 10,0 mii lei - în sumă de 291,5 mil. lei, sau 47,9 % din achizițiile totale (inclusiv entitățile bugetare – 33,9%, și cele la autogestiune - 60,5 %).

Totodată, auditul constată nedeclararea de către instituțiile bugetare a unor procurări/cheltuieli în sumă de 108,21 mil. lei, reieșind din faptul că, potrivit rapoartelor privind executarea bugetului, procurările/cheltuielile de casă raportate au constituit 396,02 mil.lei. Cele indicate denotă lipsa unei evidențe conforme a procurărilor, clasificarea incorectă a acestora și, respectiv, lipsa transparenței achizițiilor publice.

De asemenea, se relevă că circa 52 % din procurări (205,75 mil.lei, din 396,02 mil.lei) au fost efectuate fără aplicarea procedurilor reglementate de Legea nr.131/2015, ceea ce indică netransparența și, respectiv, riscul ineficienței achizițiilor efectuate. Situația în cauză scoate în evidență o lacună normativă - lipsa unei sancțiuni directe pentru neaplicarea legii menționate.

Situație similară se constată și la instituțiile la autogestiune. De exemplu, Universitatea de Stat „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din or. Cahul a efectuat în anul 2020 achiziții în valoare de 3838,5 mii lei, din care 52% revin achizițiilor de valoare mică.

* Informația din darea de seamă privind realizarea achizițiilor publice de valoare mică în anul 2020, prezentată la AAP, nu corespunde realității. Astfel, CEEF a inclus în darea de seamă (4367,7 mii lei) achiziții care nu s-au realizat (reparația acoperișului Căminului nr.3), conform datelor din evidența contabilă (rulajul contului 521), valoarea bunurilor și serviciilor procurate a constituit 4029,5 mii lei, conform Situațiilor financiare pe anul 2020 (plățile pentru procurările de stocuri și servicii) - 4050,1 mii lei, iar conform datelor din Sistemul informațional al Trezoreriei de Stat (suma plăților efectuate pentru procurări de bunuri și servicii) - 4099,8 mii lei.

## **Obiectivul specific 4.2. Procedurile de selectare și de atribuire a contractelor de achiziție publică s-au realizat conform?**

Planificarea defectuoasă a achizițiilor publice a determinat admiterea deficiențelor la etapa de selectare și atribuire a contractelor de achiziție, fiind divizate achizițiile, neasigurându-se transparența și eficiența procedurilor efectuate.

***4.2.1****.* ***Autoritățile contractante nu au asigurat transparența achizițiilor publice, inclusiv prin conformarea acestora la o modalitate clară și formalizată de efectuare a lor.***

* ***Procedura de achiziționare a manualelor combină nejustificat procurarea „dreptului de autor asupra manualelor” cu procurarea „serviciilor de tipărire”, ceea ce generează deficiențe la determinarea corectă a valorii estimate de achiziție și a criteriilor de alegere a câștigătorului, precum și limitează esențial concurența și transparența.*** Astfel, în cazul necesității reeditării unui manual, MECC nu organizează o altă licitație publică, dar efectuează procurarea prin negocieri directe, fără publicare, cu operatorul economic câștigător la licitația inițială.

De menționat că prevederile Legii nr. 131/2015 nu stabilesc pentru procedura de achiziție a manualelor excepții de la cadrul general de reglementare a achizițiilor publice. Totodată, art. 41 din Codul educaţiei[[38]](#footnote-38) indică că manualele şcolare sunt elaborate în baza Curriculumului naţional, precum și selectate şi editate prin concurs, în baza unui regulament aprobat de MECC. Deși MECC a elaborat Regulamentul cu privire la evaluarea, selectarea și achiziționarea manualelor școlare (aprobat prin Ordinul MECC nr.143 din 20.05.2017), acesta nu este publicat în Monitorul Oficial al Republicii Moldova, ceea ce contravine prevederilor Legii cu privire la actele normative nr.100 din 22.12.2017 (art.16, art.56), și, deci, nu are putere juridică. Mai mult decât atât, ANSC, prin decizia nr.03D-485-19 din 05.08.2019, a atestat o discrepanță între normele reglementate de Legea privind achizițiile publice și dispozițiile Regulamentului cu privire la evaluarea, selectarea și achiziționarea manualelor școlare, aprobat prin Ordinul MECC nr.143 din 20.05.2017. De asemenea, auditul constată că prevederile regulamentului menționat nu corespund principiilor de reglementare a achizițiilor publice (art.7 din Legea nr.131/2015). Nici HG nr.339 din 26.05.2017 pentru aprobarea Regulamentului privind Vocabularul comun al achiziţiilor publice nu acordă un CPV special pentru procurarea dreptului de autor, urmare cărui fapt, autoritățile contractante aplică CPV-ul privind tipărirea manualelor.

**Achiziția manualelor prin licitație deschisă**

În conformitate cu informația din Sistemul informațional MTender, în anul 2020, MECC a inițiat procedura de achiziție a 1082,5 mii de manuale, împărțite în 52 de loturi, estimate la 39,3 mil. lei. Termenul-limită stabilit de depunere a ofertelor a fost data de 22.04.2021. În conformitate cu informația de pe platforma *achiziții.md,* achiziția dată a fost anulată la data de 04.11.2020, în conformitate cu art.71 alin. (1) din Legea nr. 131/2015, fără a se indica cauza anulării.

De menționat că în cadrul licitației deschise din anul 2019 au fost procurate manuale în proporție de 72 % față de cele estimate pentru procurare, iar în anul 2020 n-a fost procurat niciun manual prin licitație deschisă.

În anul 2021, MECC a publicat 2 anunțuri de efectuare a licitațiilor deschise privind achiziționarea manualelor, care vor demara la 22.10.2021 și la 25.03.2022.

***MECC, pe parcursul anilor 2013-2020, a achiziționat manualele prin negocieri directe (în special, reeditarea manualelor), ceea ce diminuează concurența (deoarece reeditarea manualelor se negociază doar cu un operator economic) și, respectiv, majorează costurile achiziției.***

Conform Planului de achiziții pentru anul 2020 din 23.03.2020 MECC a planificat achiziții de 1009,4 mii de manuale școlare (reeditare prin negocieri directe fără publicare), în valoare de 55,0 mil. lei, dar s-au achiziționat 1095,9 mii de manuale, în valoare de 39,74 mil. lei, sau cu 86,5 mii de manuale mai mult decât s-a planificat (vezi Anexa nr.7 la Raportul de audit).

Auditul constată că Regulamentul, în baza căruia MECC procură manuale, nu are nicio reglementare privind modul de determinare a prețului în cazul negocierii directe fără publicare a reeditării manualelor. MECC indică că estimează prețul manualelor reieșind din informația privind prețul manualului stabilit la ultima licitație deschisă din anii 2010-2019, cu aplicarea ratei anuale a inflației la acesta. Totodată, se constată că operatorii economici au prezentat ofertele lor, unde prețul manualului, la unele loturi, a constituit 200% față de prețul stabilit la ultima licitație deschisă, ceea ce putea duce la majorarea valorii manualelor cu 12,8 mil. lei. În rezultatul analizei prețurilor propuse de OE, grupul de lucru al MECC, printr-un proces-verbal, a acordat prețul său, care a fost, în medie, de 127% față de prețul stabilit la ultima licitație deschisă, la unele loturi fiind de 168%, fapt ce a dus la majorarea valorii manualelor cu 8,4 mil. lei.

Totodată, în anul 2020, MECC a achiziționat 8 manuale[[39]](#footnote-39) prin negocieri directe, la care anterior n-au fost petrecute licitații deschise, aceasta constituind o încălcare, or achizițiile publice se realizează în conformitate cu procedurile reglementate de Legea nr.131/2015. De asemenea, pentru procedura în cauză nu există nicio reglementare.

În cadrul auditului s-a constatat că în anul de studii 2020-2021 școlile n-au solicitat manualul de literatură universală clasa 11 în limba rusă, care a fost procurat la prețul de 79 lei pentru un exemplar, sau cu 35 lei mai scump decât prețul de procurare a manualului în limba română (44 lei). Analizând prețurile de procurare a manualelor traduse, se observă o diferență între prețul manualului original și al celui tradus în limba rusă, care, în unele cazuri, depășește 54% (de exemplu, manualul de istorie clasa 11).

Astfel, lipsa unei proceduri clare privind modul de stabilire a prețului prin negocieri directe generează riscuri de: (1) fraudă; (2) prețuri majorate; (3) neasigurare a necesarului de manuale, din cauză că operatorul economic nu va fi de acord cu prețul propus de minister.

MECC nu a prezentat auditului informații privind declararea conflictelor de interese la achiziționarea unor manuale, în conformitate cu art.12 alin.(7) din Legea nr.133 din 17.06.2016. Astfel, MECC a încheiat două contracte cu SRL Cardidactic, în valoare de 2,5 mil.lei, în care unul dintre fondatori este în grad de rudenie cu ex-ministrul educației, culturii și cercetării din perioada martie - noiembrie 2020, care la rândul său este și coautor al manualelor de istorie a românilor în limba română și în limba rusă.

* ***Achiziția dezinfectantului lichid pentru mâini, necesar pentru prevenirea și controlul infecției cu COVID-19, a fost efectuată prin stabilirea unor cerințe nemotivate, ceea ce a determinat limitarea concurenței și procurarea dezinfectantului la prețuri majorate cu cel puțin 7,2 mil.lei.***

*MECC a inițiat în anul 2020 procedura de achiziție a dezinfectanților pentru mâini (în continuare - dezinfectanți) fără a ajusta planul anual de achiziții al MECC prin includerea acestei achiziții.* Potrivit anunțului de participare (publicat la 01.10.2020), a fost solicitată procurarea a 103 300 butelii a câte 5 litri de dezinfectant lichid[[40]](#footnote-40), cu valoarea estimată de 28,7 mil.lei (fără TVA). În conformitate cu documentația-standard, s-a solicitat prezentarea mai multor documente obligatorii la depunerea ofertelor[[41]](#footnote-41) și după deschiderea ofertelor[[42]](#footnote-42).

Conform dării de seamă privind atribuirea contractului de achiziții publice nr.21029057/DS din 11.12.2020, până la termenul-limită (data de 19.10.2020, ora 10-00) au fost depuse 6 oferte (10,3 mil.lei - Catol Lux SRL; 10,33 mil.lei – Viorica-Cosmetic SA; 16,7 mil.lei - Rodital Lux SRL; 16,7 mil.lei - Romdecom SRL; 24,1 mil.lei - SRL Distrimed; 27,89 mil.lei - Marcello Consulting SRL), dar drept câștigătoare a fost declarată oferta SRL Distrimed, în sumă de 24,1 mil.lei (fără TVA). ***De menționat că, la data atribuirii contractului (11.12.2020), dezinfectantul procurat de MECC se comercializa cu amănuntul la prețul de 175,0 lei (fără TVA) pentru o butelie de 5 litri, sau cu 58,33 lei mai mic decât prețul de procurare, ca urmare, fiind efectuate cheltuieli cu circa 6,02 mil. lei mai mult.***

MECC nu a fundamentat determinarea valorii estimate a achiziției de 277,83 lei per butelie de 5 litri și nici nu a prezentat informația respectivă, la solicitarea auditului. Conform informațiilor acumulate de audit, s-a constatat că, până la data depunerii ofertelor, dezinfectantul procurat de MECC era comercializat cu amănuntul la prețul de 222,2 lei (fără TVA) pentru o butelie, sau cu 55,6 lei mai mic decât prețul estimat de MECC, valoarea estimată fiind exagerată cu 5,7 mil. lei. Astfel, majoritatea ofertelor propuse pentru dezinfectanți constituiau de la 35,9% până la 97,2% din valoarea estimată de MECC. Acest decalaj nu este justificat, ținându-se cont de compoziția practic uniformă a produsului[[43]](#footnote-43). Valoarea a 4 oferte din 6 era mai mică decât valoarea estimată cu mai mult de 30%, ceea ce, conform prevederilor art.69 alin.(6) lit. d) din Legea nr.131/2015, permitea MECC să nu accepte astfel de oferte. De menționat că dezinfectantul pentru mâini este un produs de importanță socială, iar în conformitate cu prevederile pct.4 lit. a) din Anexa nr.1 la HG nr.774/2016, produsele social importante se comercializează la prețuri de achiziții/livrare cu un adaos de maxim 20%.

În cadrul achiziției date se observă o lipsă totală de concurență. Din 6 OE au fost descalificați 5 OE, iar ofertele financiare ale acestora nici nu s-au comparat. Astfel, în anunțul de participare a fost solicitată prezentarea unor documente și îndeplinirea unor cerințe care nu sunt obligatorii la comercializarea acestui produs pe piața RM, cum ar fi obligația de includere a produsului în Registrul național al produselor biocide și în Registrul de stat al dispozitivelor medicale. Aceste cerințe n-au fost îndeplinite de niciun OE descalificat.

Un alt motiv de descalificare a OE, indicat în darea de seamă a grupului de lucru, a fost neprezentarea dovezii acțiunilor virulicidă și fungicidă ale produsului (confirmat prin rapoarte de încercare/testare sau alte acte relevante în acest sens) [[44]](#footnote-44), cu toate că în documentația de licitație a fost solicitată prezentarea Certificatului de înregistrare de stat/avizare sanitară al produsului biocid. Operatorii economici au prezentat avizul sanitar, care confirmă faptul că produsul poate să inhibe creșterea microorganismelor (bacteriostatic, fungistatic, virustatic), sau să aibă o acțiune letală asupra microorganismelor (bactericid, fungicid, virucid, sporicid), precum și indicii de inofensivitate conform rapoartelor încercărilor de laborator. Deci, în conformitate cu prevederile HG nr.564 din 10.09.2009, se permite plasarea pe piață a produselor respective. ***De menționat că nici OE câștigător n-a prezentat dovezi privind acțiunile virulicidă și fungicidă ale produsului.***

Deși auditul a solicitat de la MECC prezentarea informației privind fundamentarea necesității includerii în documentația de achiziție a tuturor condițiilor și cerințelor tehnice, această informație n-a fost prezentată.

O cauză a descalificării SA „Viorica-Cosmetic” a fost „neîncadrarea produsului în cadrul legal (HG nr.774/2016), deoarece produsele biocide (dezinfectanți) sunt incluse în nomenclatorul tarifar cu codul 3808”, iar produsul oferit era comercializat ca produs cosmetic. De menționat că acest produs cosmetic dispunea de Certificat de înregistrare de stat/avizare sanitară al produsului biocid, emis în conformitate cu HG nr.564/2009, deci, poate fi inclus ca produs prevăzut în nomenclatorul tarifar la codul 3808 Dezinfectant.

Descalificarea ofertei Romdecom SRL a fost motivată prin încălcarea art.19 alin.(3) lit. d) din Legea nr.131/2015, care constă în neprezentarea documentelor solicitate de grupul de lucru la etapa de evaluare, ceea ce înseamnă retragerea ofertei în mod tacit de către OE. Deși, în conformitate cu art.68 alin.(4) lit. a) din Legea nr.131/2015, autoritatea contractantă este în drept să solicite executarea garanției pentru ofertă în cazul în care OE retrage sau modifică oferta după expirarea termenului de depunere a ofertelor, grupul de lucru al MECC n-a înaintat pretenția privind încasarea garanției pentru ofertă în sumă de 167,9 mii lei, valabilă până la data de 19.11.2020, depusă de Romdecom SRL, și nici nu a solicitat includerea operatorului economic în lista de interdicție. Cele indicare reprezintă un comportament suspect atât din partea OE cât și a membrilor grupului de lucru.

De menționat că SRL Romdecom și OE câștigător (Distrimed SRL) au prezentat ofertele pentru același dezinfectant de la același producător, primul - în sumă de 16,7 mil. lei (prețul unei butelii de 5 litri, fără TVA, de 161,7 lei), cu 7,4 mil. lei mai mic decât oferta propusă de OE câștigător (Distrimed SRL) de 24,1 mil. lei (prețul unei butelii de 5 litri, fără TVA, de 233,33 lei). Grupul de lucru a indicat că unicul distribuitor al produsului Farmol-cid este SRL Distrimed, doar în baza unei scrisori de la producător. Se relevă că producătorul dezinfectantului Farmol-cid este SRL Luxfarmol, ai cărei fondatori sunt SRL Distrimed, cu cota de 50% (câștigătorul licitației), și o persoană fizică, cu 50%, iar OE Romdecom SRL a efectuat periodic procurări de la producătorul dezinfectantului SRL Luxfarmol, în perioada 01.09.2020-31.12.2020, în sumă de 765,04 mii lei. MECC a indicat că nu are acces la informațiile privind tranzacțiile dintre agenții economici și, respectiv, nu poate verifica existența acestora.

***4.2.2. Divizarea procedurilor de achiziție este constatată în multiple cazuri, nefiind aplicată o procedură de achiziție publică unică reglementată de Legea nr.131/2015.***

Conform prevederilor art.76 alin.(1) din Legea nr.131/2015 și pct.5 din Regulamentul achizițiilor publice de valoare mică[[45]](#footnote-45), autoritatea contractantă nu are dreptul să divizeze achiziția prin încheierea de contracte de achiziții publice separate, în scopul aplicării unei alte proceduri de achiziție publică decât procedura care ar fi fost utilizată în conformitate cu legea în cazul în care achiziția nu ar fi fost divizată.

* În anul 2020, ca și în anul 2019, Școala-internat din or.Ceadâr-Lunga a efectuat un șir de achiziții de mărfuri și servicii (materiale de construcție/reparație), încheind 13 contracte de achiziții de valoare mică cu 4 operatori economici, în sumă de 3,06 mil. lei, precum și de haine, încheind 3 contracte de achiziții de valoare mică cu un OE, în sumă de 0,5 mil. lei.
  + OCI „Moldova-Concert” a divizat achizițiile de iluminare artistică a concertelor, încheind 6 contracte de achiziție de valoare mică cu același operator economic (SRL SC IvasArt), în valoare cumulată de 690,0 mii lei (6 x 115,0 mii lei), aferente furnizării serviciilor de iluminare artistică a evenimentelor cu prilejul Festivalului „Mărțișor” din incinta Palatului Național „N. Sulac”, din martie 2020, a câte 4 ore zilnic pe parcursul a 6 zile[[46]](#footnote-46).
  + IFA a divizat în două contracte de achiziție de valoare mică achizițiile de lucrări de reparații curente în valoare de 295,39 mii lei.
* La CEEF, selectarea de către grupul de lucru a agenților economici pentru lucrările de reparație a balcoanelor și a acoperișului căminelor s-a efectuat în lipsa unor criterii de selectare a acestora, la procesul-verbal de selectare nefiind anexate ofertele participanților, și nici un deviz preventiv pentru lucrările date. De menționat faptul că unul dintre acești agenți economici[[47]](#footnote-47) a prestat servicii de reparații și în anul 2019, fiind semnat un contract pe 10.05.2019, în valoare de 299,9 mii lei, și altul - pe 17.05.2019, în sumă de 950 lei.
* Neaplicarea principiului valorii estimate cumulative pe același tip/gen de marfă a tuturor obiectelor/loturilor din componența lucrărilor, bunurilor și serviciilor a dus la atribuirea contractelor mai multor agenți economici. Astfel, Institutul de Zoologie a divizat în 12 contracte de valoare mică achiziționarea de produse chimice, în valoare de 221,46 mii lei.

IȘE a achiziționat servicii de telefonie mobilă în sumă de 4,2 mii lei de la SA Orange Moldova (28.01.2020[[48]](#footnote-48)), concomitent având încheiat un contract de prestare a serviciilor de telefonie mobilă cu SA „Moldtelecom” (20.01.2020[[49]](#footnote-49)), fără fundamentarea necesității acestor cheltuieli.

***4.2.3.*** ***În procesul de atribuire a contractelor de achiziții publice, autoritatea contractantă a admis unele neconformități, care au afectat legalitatea și eficiența achiziției[[50]](#footnote-50).***

Cu toate că **Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți,** în ultimii 5 ani (2016-2020)[[51]](#footnote-51), a organizat licitații privind achiziționarea cărbunelui, se constată că furnizorul cărbunelui era unul și același agent economic - SRL Metvicon. În anul 2020, la licitația efectuată prin intermediul platformei MTender a fost prezentată o singură ofertă, care a și fost anunțată câștigătoare, în sumă de 1,3 mil.lei. Această situație denotă faptul că licitația dată n-a asigurat o concurență. Analizând anunțul de participare la achiziționarea cărbunelui pentru perioada de încălzire 2020-2021, se constată că la denumirea bunurilor se solicită cărbune JR 0-200. Potrivit caracteristicilor tehnice ale cazanului marca Universal 5M, la compartimentul producerea energiei termice nu este indicată o anumită marcă de cărbune, dar se indică parametrii temperaturii la folosirea cărbunelui de piatră calibrat sau cărbune de piatră obișnuit. Astfel, indicându-se în anunțul de participare marca cărbunelui, se încalcă prevederile art.37 din Legea nr. 131/2015[[52]](#footnote-52), ceea ce duce la micșorarea numărului ofertelor și, respectiv, la majorarea prețurilor *(art.3271 alin.(4) din Codul contravențional).*

Deși în grupul de lucru din cadrul Teatrului Republican Muzical-Dramatic „B.P. Hașdeu” din orașul Cahul nu au fost identificate situații cu risc de conflict de interese față de operatorii economici participanți la licitația privind achiziționarea fotoliilor pentru sală, în valoare de 1,01 mil. lei, auditul a constatat că unul dintre fondatorii întreprinderii câștigătoare este rudă cu ex-ministrul educației, culturii și cercetării, care a semnat ordinul de alocare a mijloacelor financiare (Ordinul nr.934 din 07.09.2020). De menționat faptul că fotoliile au fost livrate cu întârziere, pe 27.07.2021 (conform Contractului nr.68 din 28.12.2020, termenul era de 60 de zile de la semnarea acestuia), dar nici până în prezent nu sunt montate, datorită nefinalizării lucrărilor de construcție a edificiului. Auditul denotă că MECC a alocat aceste mijloace financiare știind din start că construcția edificiului teatrului nu este finalizată, deoarece este beneficiarul acestei construcții. O situație similară de alocare prematură a mijloacelor se constată și la achiziționarea copertinei în sumă de 333,2 mii lei.

Achiziția lucrărilor de reparație capitală a grupurilor sanitare din Blocul de studii nr.2 al Universității de Stat din Cahul, estimată la valoarea de 1,1 mil. lei (fără TVA), s-a efectuat prin 2 licitații. Prima licitație, la care au participat 8 operatori economici, a fost anulată după câteva contestații depuse la ANSC, datorită faptului că nu există o abordare unică pentru procedurile tehnice, cum ar fi achitarea de către antreprenor a energiei electrice și a apei consumate la prestarea serviciilor. Totodată, grupul de lucru nu a solicitat clarificări de la operatul economic câștigător (SRL Construct Grup – 499,0 mii lei, fără TVA), pentru a exclude neclaritățile existente, dar a anulat nejustificat licitația respectivă . Ca urmare, la a 2-a licitație s-au depus doar 3 oferte, iar valoarea acestora s-a majorat comparativ cu prima licitație. Conform deciziei grupului de lucru, câștigător al licitației a fost desemnat al 2-lea operator economic (5AQInvest SRL), cu oferta în valoare de 734,3 mii lei, iar primul ofertant clasat (SRL Construct Grup), cu oferta de 536,7 mii lei (fără TVA), a fost descalificat, din cauza neprezentării ordinului de plată privind depunerea pe contul Universității a garanției pentru ofertă de 2% din valoarea ofertei. Auditul atestă că decizia respectivă a grupului de lucru a fost una nejustificată, deoarece pe contul Universității, la data de 19.08.2020, exista garanția ofertantului din prima licitație, care a fost restituită pe 09.02.2021. Prin urmare, neconformitatea admisă de Universitate a generat suportarea unor cheltuieli nejustificate în sumă de 197,6 mii lei (fără TVA).

Achiziționarea și montarea sistemelor de semnalizare anti-incendiu în Blocurile de studii nr.1 și nr.2 și a paratrăsnetului și prizelor de pământ la Blocurile de studii nr.1 și nr.2 și Căminele nr.1 și nr.2 ale Universității de Stat din Cahul, de asemenea, s-au efectuat prin licitație repetată. Prima licitație electronică prin COP, care a avut loc la 14.04.2020 și la care au participat 4 operatori economici, a fost anulată după contestațiile depuse la ANSC. Auditul denotă că autoritatea contractantă nu a luat în considerație decizia ANSC cu privire la reevaluarea ofertelor și remedierea deficiențelor și a anulat procedura, argumentând că oferta prezentată de câștigător (Atractiv Invest SRL – 665,9 mii lei) nu a fost elaborată în conformitate cu cerințele cuprinse în documentația de atribuire, iar la celelalte oferte termenul a expirat (de menționat că autoritatea contractantă a solicitat un termen de valabilitate a ofertelor de 60 de zile, care este mic în cazul contestării procedurii). Grupul de lucru a prezentat auditului scrisoarea privind solicitarea de la operatorii economici a prelungirii ofertelor cu 30 de zile, dar nu și confirmări privind primirea înștiințării de către antreprenori. Mai mult decât atât, la solicitarea de către echipa de audit a unei astfel de confirmări de la operatorul economic cu a doua ofertă după valoare (Aflux Prim SRL – 889,0 mii lei), acesta a negat primirea înștiințării. Prin urmare, există riscul unor înțelegeri din start între un anumit antreprenor și autoritatea contractantă, deoarece anularea primei licitații a dus la majorarea valorii ofertelor din a 2-a licitație și la micșorarea numărului participanților (de la 4 până la 2 operatori economici), fiind desemnat drept câștigător operatorul economic (Atractiv Invest SRL) care a fost descalificat la prima licitație, a cărui ofertă a constituit 802,59 mii lei (fără TVA), sau cu 136,69 mii lei mai mare față de oferta prezentată la prima licitație (665,9 mii lei).

Contrar art.37 alin.(6) din Legea nr.131/2015, OCI „Moldova-Concert” a făcut referințe la o anumită marcă comercială în specificațiile tehnice incluse în invitația de participare nr.01/19 din 25.11.2019 privind achiziția serviciilor de organizare și desfășurare a activităților dedicate sărbătorilor de iarnă.

## **Obiectivul specific 4.3. Autoritățile au realizat și monitorizat conform contractele de achiziții publice?**

***MECC și entitățile din subordine nu au respectat normele legale[[53]](#footnote-53) de monitorizare și de asigurare a executării şi gestionării contractelor de achiziţii publice în termenele şi condiţiile prevăzute de acestea.***

Obligațiunile de monitorizare a contractelor de achiziţii publice și de raportare a rezultatelor nu sunt executate, fapt ce determină admiterea unor neconformități la executarea contractelor și neaplicarea de către entități a măsurilor de constrângere, cu impact asupra recepției și dării în exploatare a obiectelor de investiții, neraportarea achizițiilor efectuate etc.

Conform cadrului normativ[[54]](#footnote-54), grupul de lucru va asigura monitorizarea executării contractelor de achiziție, întocmind rapoarte exhaustive în acest sens, care vor include *în mod obligatoriu* informații cu privire la etapa de executare a obligațiunilor contractuale, cauzele neexecutării, reclamațiile înaintate și sancțiunile aplicate, mențiuni cu privire la calitatea executării contractului etc. Rapoartele privind monitorizarea executării contractelor de achiziții publice vor fi plasate pe pagina web a autorității contractante, iar în lipsa acesteia - pe pagina oficială a autorității centrale căreia i se subordonează.

* În evidența contabilă a MECC (contul 319) la 01.01.2020 erau reflectate 53 de construcții în curs de execuție, cu valoarea de 350,8 mil. lei, în anul 2020 fiind executate lucrări doar la 12 construcții, în sumă de 69,9 mil. lei. În cadrul auditului s-a constatat că MECC nu deținea o informație privind gradul de finalizare pentru fiecare construcție în parte (contract) și volumul de mijloace necesare pentru finalizarea investiției.

Astfel, în conformitate cu contractul de antrepriză din 20.01.2016 dintre MECC (ca succesor al Ministerului Culturii) și SRL Lumea Calității privind executarea lucrărilor de construcție a edificiului Teatrului Republican Muzical-Dramatic „B.P. Hașdeu” din or.Cahul, în valoare de 20,6 mil. lei, acestea trebuiau să fie finalizate la 31.12.2018, iar prinr-un acord adițional termenul de finalizare a fost modificat pentru data de 31.12.2019, însă fără a prelungi și termenul de valabilitate a garanției bancare de bună execuție a contractului, în valoare de 1,03 mil. lei, ceea ce determină riscul nefinalizării sau finalizării necalitative a lucrărilor constatate. La 31.12.2020, valoarea lucrărilor executate la obiectul dat constituia 26,9 mil. lei (inclusiv 21,2 mil. lei executate în baza contractului menționat). Potrivit informațiilor prezentate de MECC, obiectul dat nu este finalizat, iar informația despre volumul lucrărilor care sunt necesare pentru finalizarea investiției ministerul nu o deținea. Totodată, conform explicațiilor directorului teatrului, pentru finalizarea construcției clădirii teatrului sunt necesare 6,3 mil. lei, din care 5,3 mil. lei constituie lucrările contractate cu SRL Lumea Calității, fapt ce denotă necorelarea între valoarea contractului și volumul lucrărilor executate și determină riscul majorării nejustificate a valorii lucrărilor la obiectul dat.

Reieșind din cele menționate, auditul relevă că valoarea lucrărilor executate de către SRL Lumea Calității deja a depășit valoarea lucrărilor contractate cu 0,6 mil.lei, iar la 17.08.2021 ministerul mai avea acordate SRL Lumea Calității plăți în avans în sumă de 671,18 mii lei. De asemenea, în anul 2021, teatrul a făcut unele reparații din contul grantului oferit de MECC în anul 2020, în sumă de 157,4 mii lei, care trebuiau să fie executate în baza contractului încheiat cu SRL Lumea Calității.

* **Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu”,** la 10.12.2020, a încheiat cu SC „Sagastil” SRL (IDNO 1002600055364) un contract în valoare de 164,0 mii lei de achiziționare a serviciilor de reparații curente, care include restaurarea pereților, tavanelor și geamurilor și vopsirea radiatoarelor/pardoselii localului primit în comodat de la Uniunea Scriitorilor din Republica Moldova din mun. Chișinău, str. 31 August 1989, nr. 98. La 22.12.2020 Muzeul a primit de la SRL „Sagastil” factura pentru servicii și la aceeași dată a achitat datoria formată, deși auditul a constatat că lucrările erau efectuate în primul trimestru al anului 2021, ceea ce denotă achitarea nejustificată a serviciilor neprestate. Mai mult decât atât, la 01.03.2021, lucrările de reparație neexecutate în sumă de 23,45 mii lei au fost direcționate pentru reparația curentă a încăperii din str. A. Mateevici nr.79, primită în folosință de la Direcția Generală pentru Administrarea Clădirilor Guvernului, conform contractului nr.1 din 27.02.2021.
* Pentru serviciile de reparație curentă a acoperișului Școlii**-**internat speciale pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți, în valoare de 199,5 mii lei (contractul de achiziție de valoare mică nr. 20 din 06.11.2020), beneficiarul și antreprenorul (SRL Efectivgrup) au prezentat auditului 2 procese-verbale de recepție, unul dintre care - după ce auditul a constatat la 19.05.2021 majorarea valorii lucrărilor cu suma de 33,5 mii lei, conform procesului-verbal prezentat inițial, ceea ce pune la îndoială veridicitatea informațiilor prezentate în al 2-lea proces-verbal. Astfel, la 21.05.2021, beneficiarul a comunicat că procesul-verbal prezentat anterior auditului nu este veridic, fiind prezentat un alt proces-verbal, fără număr, din noiembrie 2020, în aceeași valoare, dar cu volumele lucrărilor executate modificate la toate pozițiile: spre majorare la lucrările ascunse (3 poziții cu majorări de până la 132% față de cele contractate) și spre micșorate la lucrările vizibile, la care au fost constatate de audit majorări de volume (2 poziții cu micșorări de până la 30%). Analizând lucrările ascunse, și anume, la poziția învelitori la acoperișuri cu membrană bituminoasă lipite cu flacăra în sistem mono strat pe suprafață, orizontale, montate pe suport continuu cu materialul beneficiarului, primul strat a fost mărit de la 140 m2 până la 325 m2. Astfel, pentru executarea lucrărilor indicate, conform normelor, era necesar de utilizat învelitori cu membrane bituminoase de 161 m2 (140\*1,15) și, respectiv, de 373,8 m2 (325\*1,15). De menționat că, conform ambelor procese-verbale, lucrările date au fost calculate fără costul învelitorilor, acestea fiind acordate de către beneficiar. Însă, în conformitate cu evidența contabilă, la contul 337110, în luna noiembrie, au fost decontate 16 bucăți de linocrom (învelitori bituminoase), ceea ce constituie 160 m2, și nu 373,8 m2 indicate în procesul-verbal modificat. Mai mult decât atât, lucrările au fost efectuate necalitativ, deoarece după 6 luni apa se strecoară între straturile de linocrom pe acoperișul clădirii, iar sub stratul învelit se acumulează apă de ploaie.
* MECC și instituțiile din subordine, în perioada anului 2020, contrar prevederilor art.66 alin. (5) din Legea nr.181 din 25.07.2014[[55]](#footnote-55), au acordat avansuri pentru achiziționarea mărfurilor, serviciilor și lucrărilor, în sumă de 26,92 mil.lei, din care pentru servicii comunale și telecomunicații – 5,84 mil.lei (*vezi Tabelul nr.1 și, respectiv, Tabelul nr.2 din Anexa nr.6 la Raportul de audit*).

De exemplu: **Institutul de Zoologie** a acordat avansuri în sumă de 536,93 mii lei, din care pentru servicii comunale și telecomunicații - 353,98 mii lei. **Institutul de Fizică Aplicată** a acordat în avans suma de 77,38 mii lei. **Școala Sportivă Specializată de Ciclism** a efectuat achitări în avans la procurarea serviciilor și bunurilor, înregistrând la 31.12.2020 creanțe de **12,885 mii lei**, inclusiv 8,3 mii lei - pentru procurarea combustibilului, 3,6 mii lei – pentru servicii neatribuite altor alineate, și 0,66 mii lei - pentru piese de schimb etc.

* CSPLN nu a impus furnizorului (SRL Powerhouse, IDNO 1002600025121), care nu a respectat termenul de livrare a bunurilor (45 de zile din data semnării contractului – 23.03.2020), fiind în întârziere de la 32 până la 234 de zile, sancțiuni conform pct.10 din contract (0,1% pentru fiecare zi, dar nu mai mult de 1%), în sumă de 14,0 mii lei.
* Pentru prestarea serviciilor juridice, IȘE a achitat în anul 2020 Cabinetului avocatului „A. S.” suma de 143,0 mii lei (în baza unei remunerații fixe lunare). Remunerarea serviciului avocatului nu este în corelație cu volumul serviciilor efectiv prestate de către avocat. Conform actelor de presare a serviciilor, acesta a realizat unele activități justificate insuficient și pentru care nu este indicat timpul utilizat, cum ar fi litigiile cu SA „Moldtelecom” și SA Orange Moldova, pentru care nu există rezultate până în prezent. De asemenea, acesta a participat ca reprezentat al IȘE în cadrul litigiului dintre directorul IȘE și MECC privind numirea acestuia în funcție de director. Astfel, în anul 2020 acesta a participat la 6 ședințe de judecată. Potrivit expicațiilor, prezentate de IȘE pe parcursul auditului, avocatul în mare parte a desfășurat activități, care conform fișelor de post sunt atribuții ale angajaților serviciului resurse umane, a serviciului contabil și a grupului de lucru privind achizițiile, ceea ce denotă dublarea nejustificată a activităților respective. Ca urmare, auditul exprimă rezerve asupra acestor cheltuieli suportate de IȘE.
* CEEF nu a verificat calitatea serviciilor de proiectare[[56]](#footnote-56) a sistemului de incendiu, elaborat pentru fiecare cămin a instituție de către SRL „FRRIS GRUP”, pentru serviciile căruia s-au achitat 32,09 mii lei, iar în anul 2021 a fost necesară suplimentarea bunurilor și serviciilor care trebuiau să fie executate la obiectul proiectat, fiind semnat un Acord adițional pe 12.04.2021, în valoare de 46,48 mii lei, cu SRL „Exterior”. Astfel, serviciile real prestate de către SRL „Exterior”, conform facturii din 20.04.2021, au constituit 590,08 mii lei.
* Lucrările prestate IFA la blocul sanitar de către SRL Olbi Com, în valoare de 120,27 mii lei, raportate ca reparații curente, de fapt, reprezintă lucrări capitale. Prin urmare, IFA urmează să majoreze valoarea clădirii (cont 311) cu suma respectivă.
* Necapitalizarea valorii lucrărilor de reparație efectuate în anul 2020[[57]](#footnote-57) de către CEEF a dus la diminuarea valorii „Clădirilor” cu 601,57 mii lei.

# V. ALTE CONSTATĂRI

La aprobarea bugetelor instituțiilor din subordine, MECC nu a analizat schimbările care vor urma în activitatea instituției. De exemplu, bugetul la Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți, pentru cheltuieli de întreținere (încălzire), a fost aprobat pe anul 2021 în aceeași mărime ca și în anii precedenți, cu toate că școala (clădire cu 3 etaje și suprafața de 4757,9 m2) este în proces de lichidare (procesul de instruire a fost sistat din iunie 2021), fiind aprobate state de personal de 5 unități, dintre care 2 fochiști. Astfel, școala, la 22.06.2021, a inițiat procedura de achiziție a 390 tone de cărbune, estimat la valoarea de 1,6 mil. lei, fiind declarat câștigător al licitației un agent economic cu oferta în valoare de 1,3 mil. lei. La 10.09.2021, în sistemul informațional MTender, achiziția dată are statut de anulată.

# VI. IMPLEMENTAREA RECOMANDĂRILOR

MECC nu a asigurat executarea recomandărilor înaintate prin Hotărârea Curții de Conturi nr.73 din 22.12.2020 cu privire la Raportul auditului conformității achizițiilor publice în cadrul Ministerului Educației, Culturii și Cercetării și la unele entități din subordine, din lipsa unui sistem de monitorizare a activităților în cadrul subdiviziunilor MECC și entităților subordonate (88 de instituții bugetare și 113 instituții la autogestiune). Din 14 recomandări înaintate, 4 recomandări au fost parțial executate, iar 10 - neexecutate. De asemenea, prin hotărârea menționată, au fost emise recomandări și altor instituții, dintre care, recomandarea emisă Serviciului Fiscal de Stat a fost executată, iar recomandările emise Ministerului Finanțelor și Agenției pentru Supraveghere Tehnică nu au fost executate: 1. Ministerul Finanțelor - din 4 recomandări emise, parțial a fost executată o recomandare, iar 3 recomandări - neexecutate; 2. Agenția pentru Supraveghere Tehnică - recomandarea emisă nu a fost executată (vezi Anexa nr.8 la Raportul de audit). Prin urmare, recomandările neexecutate de către instituții se reiterează.

# VII. CONCLUZIE GENERALĂ

Evaluarea conformității achizițiilor publice în anul 2020 în cadrul sistemului Ministerului Educației, Culturii și Cercetării, cu circa 200 de instituții din subordine, relevă neconformități la estimarea și planificarea achizițiilor, precum și la etapele de atribuire, de executare și de monitorizare a contractelor de achiziții.

Entitățile nu au asigurat evaluarea conformă a necesităților și corelarea acestora cu bugetul alocat, ceea ce a afectat planificarea achizițiilor și condiționează inevitabil deficiențe pentru etapele ulterioare.

De asemenea, entitățile au neglijat asigurarea transparenței achizițiilor. La etapele de evaluare a ofertelor și de atribuire a contractelor de achiziții, procesul de achiziție publică s-a realizat cu un șir de neconformități, condiționate de neasigurarea imparțialității și obiectivității în activitatea grupului de lucru privind evaluarea ofertelor.

Neconformitățile admise la etapa de executare a contractelor au fost determinate de neasigurarea monitorizării de către grupul de lucru pentru achiziții a respectării de către operatorii economici a termenelor și condițiilor de livrare. Concomitent, instituțiile nu au întreprins măsuri aferente evidenței nivelului de executare a contractelor și de raportare a datelor privind achizițiile efectuate.

Aspectele menționate ale activității instituțiilor în domeniul achizițiilor publice necesită îmbunătățiri, pentru a spori transparența și eficiența utilizării mijloacelor financiare publice.

# VIII. RECOMANDĂRI[[58]](#footnote-58)

***Ministerului Educației și Cercetării,* *Ministerului Culturii* și instituțiilor din subordinea acestora*:***

1. elaborarea și implementarea unui sistem eficient de monitorizare a activității instituțiilor din subordine, inclusiv privind respectarea cadrului normativ în domeniul achizițiilor publice, reflectarea uniformă a unor tranzacții în situațiile financiare, prezentarea declarațiilor VEN (pct.4.1.1.);
2. asigurarea realizării planului de măsuri pentru lichidarea încălcărilor şi neajunsurilor constatate (pct.6) (Recomandarea 1.1.);
3. implementarea proceselor operaționale şi procedurilor eficiente de control intern, care să asigure conformitatea întregului proces de efectuare a achizițiilor publice la toate etapele de executare a lucrărilor capitale (pct.6.) (Recomandarea 1.2.);
4. evaluarea riscurilor de fraudă în sistemul de achiziții, cu introducerea unor criterii de detectare și prevenire a acestora, în vederea administrării finanțelor publice în conformitate cu principiile bunei guvernări (pct.6.) (Recomandarea 1.3.);
5. planificarea achizițiilor publice și documentarea conformă a necesităților privind calitatea și cantitatea bunurilor, lucrărilor și serviciilor, inclusiv la:
   * serviciile de formare continuă: justificarea costurilor estimative în funcție de planul-cadru de instruire şi perfecționare, norma de ore pentru o grupă, necesitatea materiei prime şi a materialelor instructive, costul serviciilor necesare de întreținere a cursurilor de perfecționare (pct.6.) (Recomandarea 1.4.);
   * investiții capitale: să se țină cont de necesitățile actualizate privind finisarea lucrărilor de construcție, reconstrucție sau reparații capitale începute anterior; să nu includă în propunerile anuale de buget necesitățile autorităților publice care nu sunt însoțite de devizele de cheltuieli, evaluările tehnice şi financiare ale fiecărui obiectiv, precum şi de estimările cheltuielilor anuale şi termenele de executare a lucrărilor (pct.4.3.) (pct.6.) (Recomandarea 1.4.);
   * alimente și servicii de alimentare: justificarea costurilor estimative financiare prin calcule bazate pe norme naturale de consum şi reieșind din limitele alocațiilor aprobate (pct.6.) (Recomandarea 1.4.);
6. asigurarea corelării și ajustării planului de achiziţii la bugetul aprobat/precizat (pct.4.1.1.) (pct.6.) (Recomandarea 1.5.);
7. desemnarea conformă a grupului de lucru pentru achiziții și stabilirea atribuțiilor concrete fiecărui membru în parte (inclusiv pentru achiziții de valoare mică și monitorizarea respectării clauzelor contractuale), cu evaluarea proceselor de organizare și desfășurare a activității grupului de lucru și de desemnare a câștigătorilor (pct.4.1.3.) (pct.6.) (Recomandarea 1.6.);
8. revizuirea cadrului normativ intern aferent achiziției de manuale în scopul divizării ei în 2 proceduri distincte: 1) achiziția dreptului de autor asupra manualelor pe perioada de valabilitate a curiculei școlare, și 2) achiziția serviciilor de tipărire a manualelor (pct.4.2.1.) (pct.6.) (Recomandarea 1.7.);
9. asigurarea transparenței procesului decizional al achizițiilor de valoare mică prin aprobarea unor reglementări exhaustive, unice pentru toate instituțiile din subordine și la autogestiune, privind obligativitatea[[59]](#footnote-59) de desfășurare a achizițiilor de valoare mică prin SIA „RSAP” MTender, inclusiv cu oferirea unui termen mai mare de desfășurare a achizițiilor incluse în planul de achiziţii anual, prin plasarea acestora în sistem (pct.4.1.4.) (pct.6.) (Recomandarea 1.8.);
10. elaborarea unor reglementări interne prin care inițierea unei achiziții să fie justificată în documentația de achiziție de către autoritatea contractantă/grupul de lucru, în funcție de includerea acesteia în planul de achiziții publice/anunțuri de intenție/etc. (pct.4.1.2.) (pct.6.) (Recomandarea 1.9.);
11. asigurarea elaborării corecte a documentelor de licitație, cu includerea tuturor lucrărilor necesare pentru evitarea efectuării unor achiziții adăugătoare (de lucrări, servicii proiectare/autor etc.) (pct.4.3.) (pct.6.) (Recomandarea 1.10.);
12. instituirea procedurilor de control prin care să se excludă divizarea achizițiilor publice, iar cazurile admise să fie susținute cu justificări documentate, care ar asigura faptul că divizarea acestora nu va afecta transparența și concurența (pct.4.2.2.) (pct.6.) (Recomandarea 1.11.);
13. asigurarea monitorizării și controlului asupra executării contractelor de achiziții publice, cu desemnarea persoanelor responsabile, precum și asupra calculării penalităților în cazul depășirii termenului de livrare de către operatorii economici (pct.4.3.) (pct.6.) (Recomandarea 1.12.).

# SEMNĂTURILE ECHIPEI DE AUDIT

*Notă: Prezentul Raport de audit a fost întocmit în baza probelor acumulate de către echipa de audit, în următoarea componență: Dorin CIUBOTARU - auditor public principal, Igor CĂLUGĂREANU - auditor public superior; Sergiu MÎȚĂ - auditor public.*

***Responsabil de întocmirea Raportului de audit:***

Șeful echipei de audit,

Șeful Direcției de audit I din cadrul

Direcției generale de audit V,

Nadejda **IONIȚĂ**

***Responsabil de monitorizarea și asigurarea calității auditului:***

Șeful Direcției generale de audit V,

Sergiu **ȘTIRBU**

# Anexa nr.1

Situațiile financiare consolidate ale Ministerului Educației, Culturii și Cercetării pe anul 2020 (selectiv pe poziții de cheltuieli)

|  |  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Denumirea indicatorului | ECO k1-k6 | Aprobat initial pe an | Plan precizat pe an | Executat în perioada de gestiune | Venituri / cheltuieli efective | TOTAL, creanțe | TOTAL, datorii |
| 1 | 3 | 4 | 5 | 6 | 7 | 8 | 9 |
| II. CHELTUIELI, TOTAL |  | 2.713.719.500,0 | 2.589.373.759,0 | 2.455.395.566,7 | 2.605.034.160,5 | 121.327.045,0 | 34.782.302,1 |
| Bunuri - cheltuieli privind utilizarea stocurilor | 221 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 29.199.623,5 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea combustibilului, carburanților și lubrifianților | 221110 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 4.165.131,1 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea pieselor de schimb | 221120 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 805.476,5 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea produselor alimentare | 221130 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 6.310.516,8 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea medicamentelor și materialelor sanitare | 221140 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 826.666,6 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea materialelor pentru scopuri didactice, stiintifice și alte scopuri | 221150 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 2.609.891,6 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea materialelor de uz gospodăresc și rechizitelor de birou | 221160 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 5.497.468,1 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea materialelor de construcție | 221170 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 4.361.978,3 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea accesoriilor de pat, îmbrăcămintei, încălțămintei | 221180 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 2.090.757,7 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind utilizarea altor materiale | 221190 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 2.531.737,0 | 0,0 | 0,0 |
| Servicii | 222 | 317.896.400,0 | 210.632.024,0 | 130.417.277,2 | 121.919.871,1 | 7.432.404,9 | 2.938.756,4 |
| Energie electrică | 222110 | 21.812.500,0 | 12.049.982,6 | 9.837.924,9 | 9.073.614,5 | 1.850.953,0 | 259.472,9 |
| Gaze | 222120 | 4.118.200,0 | 3.315.678,2 | 2.901.256,9 | 3.181.083,3 | 857.258,5 | 78.257,3 |
| Energie termică | 222130 | 11.470.500,0 | 15.317.457,8 | 13.306.060,8 | 12.883.174,8 | 2.466.104,5 | 926.547,3 |
| Apă și canalizare | 222140 | 2.833.500,0 | 2.578.019,0 | 2.157.807,6 | 2.125.923,7 | 457.741,7 | 16.924,5 |
| Alte servicii comunale | 222190 | 1.361.800,0 | 724.049,5 | 607.836,8 | 600.335,1 | 31.066,4 | 6.723,3 |
| Servicii informaționale | 222210 | 11.072.500,0 | 11.571.752,8 | 10.049.837,8 | 5.241.917,6 | 72.261,7 | 13.506,7 |
| Servicii de telecomunicații | 222220 | 1.694.700,0 | 1.538.080,5 | 1.197.730,5 | 1.225.354,1 | 178.148,5 | 39.892,4 |
| Servicii de locațiune | 222300 | 13.816.600,0 | 11.621.658,0 | 9.388.252,4 | 9.226.898,3 | 215.582,9 | 238.946,4 |
| Servicii de transport | 222400 | 4.339.200,0 | 2.535.102,3 | 1.760.208,7 | 1.763.870,1 | 34.852,1 | 21.156,4 |
| Servicii de reparații curente | 222500 | 9.413.400,0 | 15.882.855,2 | 13.456.094,0 | 13.444.625,3 | 42.608,5 | 7.634,2 |
| Formare profesională | 222600 | 7.489.300,0 | 7.872.916,2 | 6.333.798,1 | 6.176.580,1 | 172.054,0 | 9.732,0 |
| Deplasări de serviciu în interiorul țării | 222710 | 1.752.200,0 | 2.555.346,0 | 1.254.422,1 | 1.195.809,8 | 11.136,1 | 2.283,3 |
| Deplasări de serviciu peste hotare | 222720 | 5.697.400,0 | 7.678.189,8 | 1.458.986,3 | 1.962.939,7 | 66.945,6 | 534.103,6 |
| Delegări ale angajaților la misiunile diplomatice și oficiile consulare | 222730 | 1.475.600,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Servicii medicale | 222810 | 153.300,0 | 164.607,6 | 119.064,7 | 119.234,7 | 0,0 | 0,0 |
| Servicii de asigurare medicală achitate peste hotare | 222820 | 0,0 | 1.882,4 | 1.882,4 | 1.882,4 | 0,0 | 0,0 |
| Servicii editoriale | 222910 | 3.037.800,0 | 5.326.635,0 | 4.051.941,5 | 2.467.208,1 | 158.776,6 | 140.255,1 |
| Servicii de protocol | 222920 | 741.000,0 | 185.176,0 | 117.618,1 | 127.325,5 | 7.673,0 | 4.919,2 |
| Servicii de cercetări științifice contractate | 222930 | 74.861.600,0 | 49.946.650,0 | 18.678.825,0 | 18.631.993,0 | 0,0 | 91.269,8 |
| Servicii de pază | 222940 | 2.119.600,0 | 2.155.795,4 | 2.052.833,3 | 2.047.478,6 | 13.962,2 | 26.205,2 |
| Servicii judiciare și servicii de asistență juridică garantată de stat | 222950 | 336.000,0 | 234.189,0 | 214.680,2 | 227.680,2 | 0,0 | 13.000,0 |
| Servicii de evaluare a activelor | 222960 | 17.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Servicii bancare | 222970 | 501.640,0 | 272.959,3 | 210.522,6 | 202.268,6 | 5.087,3 | 0,0 |
| Servicii poștale și de distribuire a drepturilor sociale | 222980 | 699.600,0 | 666.083,2 | 494.918,2 | 491.063,0 | 27.467,5 | 522,0 |
| Servicii neatribuite altor alineate | 222990 | 137.081.460,0 | 56.436.958,2 | 30.764.774,4 | 29.501.610,6 | 762.724,9 | 507.404,9 |
| Cheltuieli privind uzura mijloacelor fixe | 231 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 33.419.859,9 | 0,0 | 0,0 |
| Amortizarea activelor nemateriale | 232 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 2.517.245,4 | 0,0 | 0,0 |
| Subsidii acordate întreprinderilor de stat și municipale | 251 | 0,0 | 28.900.800,0 | 28.900.800,0 | 28.900.800,0 | 2.396.264,7 | 0,0 |
| Subsidii acordate întreprinderilor de stat și municipale nefinanciare | 251100 | 0,0 | 28.900.800,0 | 28.900.800,0 | 28.900.800,0 | 2.396.264,7 | 0,0 |
| Subsidii acordate întreprinderilor private | 252 | 11.300.000,0 | 5.003.000,0 | 5.002.972,1 | 5.002.972,1 | 0,0 | 0,0 |
| Subsidii acordate întreprinderilor private nefinanciare | 252100 | 11.300.000,0 | 5.003.000,0 | 5.002.972,1 | 5.002.972,1 | 0,0 | 0,0 |
| Subsidii acordate organizațiilor obștești | 253 | 63.733.400,0 | 53.233.400,0 | 41.989.166,3 | 19.050.423,5 | 62.503.376,4 | 118.941,8 |
| Subsidii acordate organizațiilor obștești | 253000 | 63.733.400,0 | 53.233.400,0 | 41.989.166,3 | 19.050.423,5 | 62.503.376,4 | 118.941,8 |
| Subsidii acordate autorităților/instituțiilor publice la autogestiune | 254 | 184.563.600,0 | 150.685.170,0 | 150.358.012,2 | 160.370.020,5 | 0,0 | 12.008,3 |
| Subsidii acordate autorităților/instituțiilor publice la autogestiune | 254000 | 184.563.600,0 | 150.685.170,0 | 150.358.012,2 | 160.370.020,5 | 0,0 | 12.008,3 |
| Granturi acordate beneficiarilor în interiorul țării | 263 | 14.600.000,0 | 26.594.582,0 | 25.061.864,6 | 7.761.656,4 | 33.916.159,2 | 328.854,0 |
| Granturi curente acordate instituțiilor publice la autogestiune | 263110 | 5.399.600,0 | 915.150,5 | 915.150,0 | 900.929,6 | 7.052.401,3 | 0,0 |
| Granturi curente acordate altor beneficiari în interiorul țării | 263190 | 400,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Granturi capitale acordate instituțiilor publice la autogestiune | 263210 | 9.200.000,0 | 25.679.431,5 | 24.146.714,6 | 6.860.726,8 | 26.863.757,9 | 328.854,0 |
| Prestații de asistență socială | 272 | 28.936.900,0 | 26.803.978,0 | 19.966.558,3 | 19.868.534,1 | 62.105,0 | 41.840,0 |
| Indemnizații de asistență socială | 272300 | 26.991.900,0 | 25.044.478,0 | 18.423.413,4 | 18.325.389,2 | 62.105,0 | 41.840,0 |
| Compensații | 272500 | 1.945.000,0 | 1.759.500,0 | 1.543.144,9 | 1.543.144,9 | 0,0 | 0,0 |
| Prestații sociale ale angajatorilor | 273 | 19.289.700,0 | 20.473.910,0 | 19.899.459,8 | 19.998.807,2 | 15.109,2 | 181.085,2 |
| Indemnizații la încetarea acțiunii contractului de muncă | 273200 | 543.700,0 | 1.859.180,7 | 1.805.603,5 | 1.765.021,5 | 0,0 | 0,0 |
| Indemnizații viagere | 273300 | 16.740.000,0 | 17.036.727,0 | 16.977.779,6 | 16.963.067,4 | 14.712,2 | 0,0 |
| Indemnizații pentru incapacitatea temporară de muncă achitate din mijloacele financiare ale angajatorului | 273500 | 1.806.000,0 | 1.564.002,3 | 1.102.159,3 | 1.256.801,0 | 397,0 | 181.085,2 |
| Alte prestații sociale ale angajatorilor | 273900 | 200.000,0 | 14.000,0 | 13.917,3 | 13.917,3 | 0,0 | 0,0 |
| Alte cheltuieli curente | 281 | 1.544.305.700,0 | 1.567.731.495,0 | 1.542.653.866,2 | 1.539.774.005,5 | 13.635.264,6 | 148.855,5 |
| Cotizații în organizațiile internaționale | 281110 | 28.710.800,0 | 28.529.599,5 | 28.090.936,2 | 28.090.936,2 | 0,0 | 0,0 |
| Cotizații în organizațiile din țară | 281120 | 1.118.700,0 | 19.513,5 | 8.217,9 | 8.217,9 | 0,0 | 0,0 |
| Burse de studii studenților autohtoni | 281211 | 208.737.200,0 | 188.033.769,0 | 185.249.718,6 | 184.909.479,6 | 31.370,0 | 5.195,0 |
| Burse de studii studenților de peste hotarele republicii | 281212 | 2.165.000,0 | 1.508.368,0 | 1.491.915,0 | 1.491.915,0 | 0,0 | 0,0 |
| Burse sociale studenților autohtoni | 281221 | 7.344.100,0 | 5.588.579,0 | 5.387.782,0 | 5.376.972,0 | 0,0 | 0,0 |
| Alte plăți asociate cu bursa | 281230 | 9.250.000,0 | 8.750.000,0 | 7.797.000,0 | 7.836.000,0 | 0,0 | 0,0 |
| Plăți aferente documentelor executorii cu executare benevolă | 281361 | 10.000,0 | 81.629,0 | 72.510,8 | 70.010,9 | 1.982,0 | 0,0 |
| Alte despăgubiri | 281390 | 0,0 | 1.000,0 | 580,0 | 580,0 | 0,0 | 0,0 |
| Taxe, amenzi, penalități și alte plăți obligatorii | 281400 | 46.900,0 | 127.680,0 | 84.531,4 | 92.751,4 | 6.300,0 | 0,0 |
| Rambursarea mijloacelor bugetare din anii precedenți la autoritatea/instituția bugetară | 281500 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 79.315,0 | 0,0 | 0,0 |
| Alte cheltuieli în bază de contracte cu persoane fizice | 281600 | 4.937.300,0 | 21.341.568,0 | 11.573.641,2 | 11.687.170,5 | 99.545,7 | 125.660,2 |
| Comanda de stat pentru pregătirea cadrelor | 281811 | 1.274.213.200,0 | 1.299.995.662,0 | 1.292.784.583,0 | 1.292.484.521,7 | 49.414,8 | 18.000,3 |
| Indemnizații membrilor Consiliului pentru dezvoltarea strategică instituțională | 281812 | 602.700,0 | 602.700,0 | 554.751,6 | 588.436,8 | 0,0 | 0,0 |
| Alte cheltuieli curente | 281900 | 7.169.800,0 | 13.151.427,0 | 9.557.698,5 | 7.057.698,5 | 13.446.652,1 | 0,0 |
| Alte cheltuieli capitale | 282 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 608,0 | 0,0 |
| Cheltuieli capitale pentru lucrări topografogeodezice, de cartografie și cadastru | 282100 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 608,0 | 0,0 |
| Alte cheltuieli ale instituțiilor bugetare | 289 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 134.418.679,8 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind ieșirea activelor | 289100 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 1.269.629,2 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind transmiterea activelor cu titlu gratuit | 289200 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 125.560.000,4 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli aferente deprecierii activelor (reducerea valorii) | 289300 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 4.305.088,7 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli excepționale (Pierderi din evenimente excepționale) | 289400 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 3.518,0 | 0,0 | 0,0 |
| Cheltuieli privind transmiterea soldului de mijloace bănești la buget | 289800 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 3.555,0 | 0,0 | 0,0 |
| Alte cheltuieli ale instituțiilor bugetare | 289900 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 3.276.888,6 | 0,0 | 0,0 |
| III. ACTIVE NEFINANCIARE |  | 319.403.900,0 | 367.432.361,0 | 247.188.071,8 | 0,0 | 7.016.632,0 | 1.165.234,5 |
| Clădiri | 311 | 11.197.200,0 | 11.374.747,0 | 10.377.250,8 | 0,0 | 0,0 | 24.669,7 |
| Procurarea clădirilor | 311110 | 468.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Reparații capitale ale clădirilor | 311120 | 10.729.200,0 | 11.374.747,0 | 10.377.250,8 | 0,0 | 0,0 | 24.669,7 |
| Alte micșorări ale valorii clădirilor | 311290 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Construcții speciale | 312 | 541.000,0 | 556.106,0 | 556.010,1 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Reparații capitale ale construcțiilor speciale | 312120 | 541.000,0 | 556.106,0 | 556.010,1 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Instalații de transmisie | 313 | 0,0 | 420.000,0 | 420.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Procurarea instalațiilor de transmisie | 313110 | 0,0 | 420.000,0 | 420.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Mașini și utilaje | 314 | 151.068.400,0 | 130.004.987,0 | 47.499.538,2 | 0,0 | 232.012,4 | 30.651,5 |
| Procurarea mașinilor și utilajelor | 314110 | 150.527.100,0 | 129.981.700,0 | 47.480.261,2 | 0,0 | 232.012,4 | 30.651,5 |
| Reparații capitale ale mașinilor și utilajelor | 314120 | 541.300,0 | 23.287,0 | 19.277,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Mijloace de transport | 315 | 570.400,0 | 497.880,0 | 496.678,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Procurarea mijloacelor de transport | 315110 | 447.200,0 | 497.880,0 | 496.678,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Reparații capitale ale mijloacelor de transport | 315120 | 123.200,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Unelte și scule, inventar de producere și gospodăresc | 316 | 5.018.400,0 | 5.158.737,0 | 4.621.360,0 | 0,0 | 9.578,2 | 426,4 |
| Procurarea uneltelor și sculelor, inventarului de producere și gospodăresc | 316110 | 4.867.400,0 | 5.157.737,0 | 4.621.360,0 | 0,0 | 9.578,2 | 426,4 |
| Reparații capitale ale uneltelor și sculelor, inventarului de producere și gospodăresc | 316120 | 151.000,0 | 1.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Active nemateriale | 317 | 2.431.300,0 | 6.045.844,0 | 3.223.199,3 | 0,0 | 1.600,0 | 0,0 |
| Procurarea activelor nemateriale | 317110 | 2.431.300,0 | 6.045.844,0 | 3.223.199,3 | 0,0 | 1.600,0 | 0,0 |
| Alte mijloace fixe | 318 | 22.004.500,0 | 51.359.160,0 | 48.605.493,5 | 0,0 | 2.154.706,6 | 121.159,5 |
| Procurarea altor mijloace fixe | 318110 | 21.674.500,0 | 51.359.160,0 | 48.605.493,5 | 0,0 | 2.154.706,6 | 121.159,5 |
| Reparații capitale ale altor mijloace fixe | 318120 | 330.000,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Investiții capitale în active în curs de execuție | 319 | 84.400.900,0 | 87.709.600,0 | 68.460.614,6 | 0,0 | 1.000.911,1 | 851.219,0 |
| Clădiri în curs de execuție | 319210 | 78.758.600,0 | 74.653.488,0 | 57.393.991,9 | 0,0 | 981.364,1 | 851.219,0 |
| Pregătirea proiectelor | 319240 | 1.036.000,0 | 3.094.912,0 | 2.185.438,0 | 0,0 | 19.547,0 | 0,0 |
| Alte investiții capitale în active materiale în curs de execuție | 319290 | 4.606.300,0 | 9.961.200,0 | 8.881.184,7 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Combustibil, carburanți și lubrifianți | 331 | 6.003.000,0 | 5.723.549,0 | 4.399.071,2 | 0,0 | 741.616,9 | 30.440,8 |
| Procurarea combustibilului, carburanților și lubrifianților | 331110 | 6.003.000,0 | 5.723.549,0 | 4.399.071,2 | 0,0 | 741.616,9 | 30.440,8 |
| Piese de schimb | 332 | 2.162.500,0 | 2.630.193,0 | 2.223.603,6 | 0,0 | 29.037,9 | 2.927,5 |
| Procurarea pieselor de schimb | 332110 | 2.162.500,0 | 2.630.193,0 | 2.223.603,6 | 0,0 | 29.037,9 | 2.927,5 |
| Produse alimentare | 333 | 10.494.600,0 | 7.209.527,4 | 6.081.686,7 | 0,0 | 88.408,1 | 40.604,4 |
| Procurarea produselor alimentare | 333110 | 10.494.600,0 | 7.209.527,4 | 6.081.686,7 | 0,0 | 88.408,1 | 40.604,4 |
| Medicamente și materiale sanitare | 334 | 1.392.100,0 | 33.639.285,0 | 28.603.594,8 | 0,0 | 727.732,2 | 0,0 |
| Procurarea medicamentelor și materialelor sanitare | 334110 | 1.392.100,0 | 33.639.285,0 | 28.603.594,8 | 0,0 | 727.732,2 | 0,0 |
| Materiale pentru scopuri didactice, știintifice și alte scopuri | 335 | 3.478.300,0 | 6.885.309,0 | 6.565.271,2 | 0,0 | 1.631.761,1 | 528,5 |
| Procurarea materialelor pentru scopuri didactice, știintifice și alte scopuri | 335110 | 3.478.300,0 | 6.885.309,0 | 6.565.271,2 | 0,0 | 139.901,1 | 528,5 |
| Alte majorări ale valorii materialelor pentru scopuri didactice, știintifice și alte scopuri | 335190 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 0,0 | 1.491.860,0 | 0,0 |
| Materiale de uz gospodăresc și rechizite de birou | 336 | 5.759.700,0 | 6.494.332,6 | 5.472.056,3 | 0,0 | 201.161,2 | 35.665,5 |
| Procurarea materialelor de uz gospodăresc și rechizitelor de birou | 336110 | 5.759.700,0 | 6.494.332,6 | 5.472.056,3 | 0,0 | 201.161,2 | 35.665,5 |
| Materiale de construcție | 337 | 4.648.600,0 | 5.533.667,0 | 5.188.270,1 | 0,0 | 130.581,7 | 5.643,1 |
| Procurarea materialelor de construcție | 337110 | 4.648.600,0 | 5.533.667,0 | 5.188.270,1 | 0,0 | 130.581,7 | 5.643,1 |
| Accesorii de pat, îmbrăcăminte, încălțăminte | 338 | 2.328.400,0 | 2.041.808,0 | 1.901.756,3 | 0,0 | 23.306,1 | 0,0 |
| Procurarea accesoriilor de pat, îmbrăcămintei, încălțămintei | 338110 | 2.328.400,0 | 2.041.808,0 | 1.901.756,3 | 0,0 | 23.306,1 | 0,0 |
| Alte materiale | 339 | 5.904.600,0 | 4.147.629,0 | 2.492.617,2 | 0,0 | 44.218,7 | 21.298,6 |
| Procurarea altor materiale | 339110 | 5.904.600,0 | 4.147.629,0 | 2.492.617,2 | 0,0 | 44.218,7 | 21.298,6 |
| SOLD BUGETAR (DEFICIT/EXCEDENT) |  | -201.594.500,0 | -137.132.700,0 | -18.773.729,2 | 370.402.261,5 | 0,0 | 0,0 |
| IV. ACTIVE FINANCIARE |  | 0,0 | 0,0 | 2.391.448,6 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Diferența de curs pozitivă | 421 | 0,0 | 0,0 | 18.215.746,8 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Diferența de curs pozitivă | 421000 | 0,0 | 0,0 | 18.215.746,8 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Diferența de curs negativă | 422 | 0,0 | 0,0 | -15.824.298,2 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Diferența de curs negativă | 422000 | 0,0 | 0,0 | -15.824.298,2 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| V. DATORII |  | 198.375.500,0 | 111.955.500,0 | 19.958.181,5 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Împrumuturi externe | 595 | 198.375.500,0 | 111.955.500,0 | 19.958.181,5 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Primirea împrumuturilor externe pentru proiecte finanțate din surse externe de la organizațiile financiare internaționale | 595410 | 198.375.500,0 | 111.955.500,0 | 19.958.181,5 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Modificarea soldului |  | -3.219.000,0 | -25.177.200,0 | 3.575.901,0 | 370.402.261,5 | 0,0 | 0,0 |
| Soldul la începutul perioadei de gestiune |  | 8.319.900,0 | 27.765.201,2 | 34.707.954,9 | 4.299.808.075,5 | 0,0 | 0,0 |
| Corectarea soldului la începutul perioadei de gestiune |  | 0,0 | -9.448.800,0 | -7.997.658,0 | 10.006.579,3 | 0,0 | 0,0 |
| Soldul la sfârșitul perioadei de gestiune |  | -5.100.900,0 | 2.443.700,0 | 30.286.197,9 | 4.680.216.916,4 | 0,0 | 0,0 |

Sursă: Raportul privind executarea bugetului consolidat al MECC pe anul 2020 (FD-044 ).

# Anexa nr.2

**SFERA ȘI ABORDAREA DE AUDIT**

Prezenta misiune de audit s-a desfășurat în temeiul art.31 şi art.32 din Legea nr.260 din 07.12.2017[[60]](#footnote-60) și conform Programului activității de audit pe anul 2021.

*Subiectul auditului public* a constituit procesul de realizare a achizițiilor publice desfășurate de către autoritățile contractante în perioada anilor 2019-2020 pentru anul 2020.

*Procesul de audit* a cuprins o succesiune de activități de audit logic structurate, orientate pe testarea criteriilor de audit definite, în scopul atingerii obiectivelor stabilite, fiind axat pe sistem și pe probleme.

*Abordarea de audit* s-a bazat pe evaluarea controlului intern instituit pe domeniul achizițiilor publice în cadrul entităților supuse auditului, cu determinarea ulterioară a riscului de neconformitate, fiind conturată aria de audit, care a cuprins testarea, prin aplicarea testărilor de fond, a procedurilor de achiziție publică desfășurate de către entitățile auditate.

Pentru realizarea obiectivului auditului și colectarea probelor de audit, au fost efectuate următoarele *proceduri de audit public*:

* studierea/consultarea cadrului normativ aferent subiectului auditat și *achizițiilor publice*;
* evaluarea conformității și analiza achizițiilor publice la fiecare etapă de desfășurare: planificare, executare, monitorizare și control, raportare;
* verificarea respectării realizării succesive a etapelor aferente desfășurării achizițiilor publice, inclusiv testarea riscului de fraudă;
* observația fizică la fața locului a obiectelor de achiziții publice;
* *examinarea și analiza informațiilor din SIA „RSAP”MTender;*
* *examinarea informațiilor de pe site-urile www.ansc.gov.md; bap@tender.gov.md; www.achizitii.md; www.revizia.md;* [*www.ager.md*](http://www.ager.md) *;*
* *solicitări de informații de la organele cu atribuții în domeniu (Agenția Achiziții Publice).*

*Sursele criteriilor de audit public, care au stat la baza constatărilor și concluziilor formulate, au fost prevederile actelor legislative și normative în vigoare aferente domeniului auditat:*

***Acte legislative***

1. Legea nr. 131 din 03.07.2015 privind achizițiile publice.Legea nr. 262 din 01.11.2013 pentru modificarea şi completarea Codului contravențional al Republicii Moldova nr. 218-XVI din 24.10.2008.
2. Codul contravențional al Republicii Moldova, aprobat prin Legea nr.218-XVI din 24.10.2008. Republicat: Monitorul Oficial al Republicii Moldova nr.78-84/100 din 17.03.2017, Monitorul Oficial al Republicii Moldova nr.3-6/15 din 16.01.2009.

***Proiecte de acte normative***

1. Proiectul Hotărârii Guvernului pentru aprobarea Regulamentului cu privire la activitatea Grupului de lucru în domeniul achizițiilor publice. În vigoare Hotărârea Guvernului nr. 667 din 27.05.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la activitatea grupului de lucru pentru achiziții.
2. Proiectul Hotărârii Guvernului privind aprobarea Regulamentului achizițiilor publice de lucrări. În vigoare Hotărârea Guvernului nr.669 din 27.05.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la achizițiile publice de lucrări.
3. Proiectul Hotărârii Guvernului privind aprobarea Regulamentului cu privire la întocmirea și păstrarea dosarului achiziției publice. În vigoare Hotărârea Guvernului nr. 9 din 17.01.2008 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la întocmirea şi păstrarea dosarului achiziției publice.
4. Proiectul Hotărârii Guvernului privind aprobarea taxei fixe pentru depunerea ofertei în cadrul unei proceduri de achiziții publice desfășurate prin Sistemului informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender) și Metodologia de calculare a tarifelor percepute de Operatorul Sistemului MTender.

***Hotărâri de Guvern, Actele normative ale autorităților administraţiei publice***

1. Hotărârea Guvernului nr. 544 din 12.11.2019 cu privire la unele măsuri de organizare a procesului de achiziții în domeniul tehnologiei informației și comunicațiilor.
2. Hotărârea Guvernului nr. 1129 din 21.11.2018 cu privire la aprobarea Regulamentului privind ajustarea periodică a valorii contractelor de achiziții publice cu executare continuă, încheiate pe un termen mai mare de un an.
3. Hotărârea Guvernului nr. 985 din 10.10.2018 cu privire la aprobarea Regulamentului privind acreditarea platformelor electronice de achiziții în cadrul Sistemului informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender).
4. Hotărârea Guvernului nr. 986 din 10.10.2018 cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de ținere a Registrului de stat al achizițiilor publice format de Sistemul informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender).
5. Hotărârea Guvernului nr. 987 din 10.10.2018 pentru aprobarea Regulamentului privind achiziția bunurilor și serviciilor prin cererea ofertelor de prețuri.
6. Hotărârea Guvernului nr. 705 din 11.07.2018 cu privire la aprobarea Conceptului tehnic al Sistemului informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender).
7. Hotărârea Guvernului nr. 134 din 09.03.2017 pentru aprobarea Regulamentului privind organizarea și funcționarea Agenției Achiziții Publice și efectivul-limită al acesteia.
8. Hotărârea Guvernului nr. 1332 din 14.12.2016 cu privire la aprobarea Strategiei de dezvoltare a sistemului de achiziţii publice pentru anii 2016-2020 şi a Planului de acțiuni privind implementarea acesteia.
9. Hotărârea Guvernului nr. 1418 din 28.12.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de întocmire a Listei de interdicție a operatorilor economici.
10. Hotărârea Guvernului nr.1419 din 28.12.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de planificare a contractelor de achiziţii publice.
11. Hotărârea Guvernului nr. 1420 din 28.12.2016 pentru aprobarea Regulamentului privind evidenţa Listei operatorilor economici calificați.
12. Hotărârea Guvernului nr. 665 din 27.05.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la achizițiile publice de valoare mică.
13. Hotărârea Guvernului nr. 666 din 27.05.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la achiziția bunurilor și serviciilor prin cererea ofertelor de prețuri.
14. Hotărârea Guvernului nr.599 din 12.08.2020 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la achizițiile publice folosind procedura de negociere.
15. Hotărârea Guvernului nr.668 din 27.05.2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la achizițiile publice folosind procedura de negociere.
16. Hotărârea Guvernului nr. 804 din 10.10.2013 pentru aprobarea Regulamentului privind realizarea achizițiile publice prin dialog competitiv.
17. Hotărârea Guvernului nr. 766 din 26.09.2013 pentru aprobarea Regulamentului privind achizițiile publice folosind sistemul dinamic.
18. Hotărârea Guvernului nr. 774 din 04.10.2013 pentru aprobarea Regulamentului privind achiziţiile publice folosind licitaţia electronică.
19. Hotărârea Guvernului nr. 826 din 07.11.2012 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la acordul-cadru ca modalitate specială de atribuire a contractului de achiziție publică.
20. Hotărârea Guvernului nr. 694 din 23.09.2020 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la acordul-cadru ca modalitate specială de atribuire a contractelor de achiziții publice.
21. Hotărârea Guvernului nr. 640 din 19.07.2010 cu privire la aprobarea Regulamentului privind ajustarea periodică a valorii contractelor de achiziţii publice cu executare continuă, încheiate pe un termen mai mare de un an.
22. Hotărârea Guvernului nr. 355 din 08.05.2009 cu privire la aprobarea Conceptului tehnic al Sistemului informațional automatizat „Registrul de stat al achiziţiilor publice”.
23. Ordinul misterului finanțelor nr. 177 din 09.10.2018 cu privire la aprobarea formularului standard al Documentului unic de achiziții european.
24. Ordinul Ministerului Finanțelor nr.72 din 11.06.2020 cu privire la aprobarea formularului standard al Documentului unic de achiziţii european.

**Instituțiile auditate**

1. Aparatul MECC.
2. Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu”.
3. Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare.
4. Școala Sportivă Specializată de Ciclism.
5. Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale.
6. Institutul de Științe ale Educației.
7. Institutul de Fizică Aplicată.
8. Institutul de Zoologie.
9. Școala Specializată a Loturilor Naționale.
10. Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți.
11. Teatrul Republican Muzical-Dramatic „B. P. Hașdeu” din or. Cahul.
12. Universitatea de Stat „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din or. Cahul.
13. Organizația Concertistică și Impresariat „Moldova-Concert”.
14. Centrul de Excelență în Economie și Finanțe.

# Anexa nr.3

***Valoarea procurărilor care urmau a fi incluse în planurile de achiziție, conform bugetului aprobat, precizat și executat***

lei

|  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Nr. d/o** | **Denumirea entității** | **Procurari** | **Org1** | **Aprobat initial pe an** | **Plan precizat pe an** | **Executat în perioada de gestiune** |
| **1** | **2** | **3** | **4** | **5** | **6** | **7** |
| **Consolidat** | | **Total** |  | **640.482.200,0** | **602.323.844,2** | **396.023.280,5** |
| **Fără servicii comunale** |  | **600.247.500,0** | **569.062.706,6** | **367.820.230,2** |
| 1 | MECC | Total | 15326 | 484.311.900,0 | 372.410.213,6 | 203.856.739,9 |
| Fără servicii comunale | 15326 | 470.900.800,0 | 371.847.190,2 | 203.856.739,9 |
| 2 | *Liceul-Internat Republican de Muzică „ Ciprian Porumbescu”* | Total | 15344 | 2.062.600,0 | 2.734.647,2 | 2.659.293,5 |
| Fără servicii comunale | 15344 | 744.900,0 | 1.634.647,2 | 1.559.293,5 |
| 3 | *Liceul Academic de Arte Plastice „Igor Vieru"* | Total | 15348 | 930.500,0 | 932.910,0 | 932.798,1 |
| Fără servicii comunale | 15348 | 405.200,0 | 614.910,0 | 614.798,1 |
| 4 | *Biblioteca Națională* | Total | 15349 | 2.953.800,0 | 4.026.500,0 | 3.502.236,1 |
| Fără servicii comunale | 15349 | 1.465.900,0 | 2.527.300,0 | 2.003.036,1 |
| 5 | *Biblioteca Națională pentru Copii „Ion Creangă”* | Total | 15350 | 2.031.600,0 | 1.909.648,0 | 1.907.424,0 |
| Fără servicii comunale | 15350 | 1.576.600,0 | 1.746.648,0 | 1.744.424,0 |
| 6 | *Muzeul Național de Etnografie și Istorie Naturală, cu filiale* | Total | 15351 | 6.122.000,0 | 5.927.500,0 | 5.760.229,6 |
| Fără servicii comunale | 15351 | 4.931.000,0 | 4.785.500,0 | 4.733.266,8 |
| 7 | *Muzeul Național de Artă* | Total | 15352 | 21.315.800,0 | 21.196.000,0 | 18.830.095,7 |
| Fără servicii comunale | 15352 | 20.525.800,0 | 20.511.000,0 | 18.228.095,7 |
| 8 | *Muzeul Național de Istorie a Moldovei, cu filiale* | Total | 15353 | 5.877.900,0 | 9.493.525,0 | 9.224.668,3 |
| Fără servicii comunale | 15353 | 3.843.600,0 | 8.069.725,0 | 8.040.679,0 |
| 9 | *Casa - Muzeu „A.S. Puskin", mun. Chișinău* | Total | 15354 | 291.700,0 | 2.645.200,0 | 1.605.255,7 |
| Fără servicii comunale | 15354 | 203.700,0 | 2.554.700,0 | 1.514.755,7 |
| 10 | *Rezervația cultural-naturală „Orheiul Vechi”* | Total | 15355 | 937.200,0 | 1.072.700,0 | 1.039.384,1 |
| Fără servicii comunale | 15355 | 892.200,0 | 1.042.700,0 | 1.017.471,9 |
| 11 | *Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu”* | Total | 15369 | 347.500,0 | 708.334,0 | 682.300,4 |
| Fără servicii comunale | 15369 | 314.800,0 | 684.346,9 | 663.562,0 |
| 12 | *Centrul Național de Conservare și Promovare a Patrimoniului Cultural Imaterial* | Total | 15371 | 1.168.600,0 | 1.453.350,0 | 1.453.047,8 |
| Fără servicii comunale | 15371 | 1.168.600,0 | 1.453.350,0 | 1.453.047,8 |
| 13 | *Camera Națională a Cărții* | Total | 15373 | 1.426.900,0 | 1.637.645,0 | 1.637.644,2 |
| Fără servicii comunale | 15373 | 1.426.900,0 | 1.637.645,0 | 1.637.644,2 |
| 14 | *Agenția de Stat pentru Protecția Moralității* | Total | 15375 | 122.600,0 | 122.600,0 | 97.519,8 |
| Fără servicii comunale | 15375 | 122.600,0 | 122.600,0 | 97.519,8 |
| 15 | *Consiliul Biblioteconomic Național* | Total | 15376 | 14.300,0 | 14.300,0 | 5.051,8 |
| Fără servicii comunale | 15376 | 14.300,0 | 14.300,0 | 5.051,8 |
| 16 | *Agenția de Inspectare și Restaurare a Monumentelor* | Total | 15378 | 437.400,0 | 470.200,0 | 434.699,8 |
| Fără servicii comunale | 15378 | 394.600,0 | 427.400,0 | 391.899,8 |
| 17 | *Agenția Națională Arheologică* | Total | 15379 | 386.400,0 | 668.480,0 | 653.885,5 |
| Fără servicii comunale | 15379 | 386.400,0 | 668.480,0 | 653.885,5 |
| 18 | *Comisia Națională a Republicii Moldova pentru UNESCO* | Total | 15381 | 176.700,0 | 176.700,0 | 110.897,1 |
| Fără servicii comunale | 15381 | 123.300,0 | 123.300,0 | 81.214,8 |
| 19 | *Liceul-Internat Republican de Muzică „Serghei Rahmaninov”* | Total | 15385 | 1.043.700,0 | 1.374.742,0 | 1.374.589,9 |
| Fără servicii comunale | 15385 | 1.043.700,0 | 1.258.901,0 | 1.258.748,9 |
| 20 | *Centrul Național al Cinematografiei* | Total | 15390 | 617.500,0 | 385.500,0 | 296.409,8 |
| Fără servicii comunale | 15390 | 617.500,0 | 385.500,0 | 296.409,8 |
| 21 | *ȘSS de acrobatică și rugby, mun. Chișinău* | Total | 15393 | 643.500,0 | 713.500,0 | 702.053,3 |
| Fără servicii comunale | 15393 | 643.500,0 | 713.500,0 | 702.053,3 |
| 22 | *Școala sportivă specializată de fotbal nr.1, mun. Chișinău* | Total | 15394 | 424.000,0 | 424.000,0 | 329.541,0 |
| Fără servicii comunale | 15394 | 335.000,0 | 340.060,0 | 285.474,1 |
| 23 | *Școala sportivă specializată de fotbal nr.2, mun. Chișinău* | Total | 15395 | 221.200,0 | 419.250,0 | 419.183,6 |
| Fără servicii comunale | 15395 | 221.200,0 | 419.250,0 | 419.183,6 |
| 24 | *Clubul republican de șah și joc de dame* | Total | 15396 | 130.200,0 | 129.920,0 | 128.300,1 |
| Fără servicii comunale | 15396 | 55.000,0 | 57.110,0 | 55.490,1 |
| 25 | *Școala sportivă specializată de tenis, mun.Chișinău* | Total | 15397 | 1.205.000,0 | 1.210.900,0 | 488.242,3 |
| Fără servicii comunale | 15397 | 460.000,0 | 475.400,0 | 145.084,2 |
| 26 | *ȘSS republicană de box, com. Grimăncăuți, r-nul Briceni* | Total | 15398 | 8.620.900,0 | 767.220,0 | 767.142,6 |
| Fără servicii comunale | 15398 | 8.466.900,0 | 635.703,0 | 635.626,9 |
| 27 | *Școala sportivă, mun.Bălți* | Total | 15399 | 1.136.800,0 | 1.201.600,0 | 1.187.070,2 |
| Fără servicii comunale | 15399 | 1.061.800,0 | 1.160.150,0 | 1.146.472,2 |
| 28 | *Școala sportivă de judo, s. Țaul, r-nul Dondușeni* | Total | 15400 | 193.000,0 | 193.000,0 | 179.351,1 |
| Fără servicii comunale | 15400 | 193.000,0 | 193.000,0 | 179.351,1 |
| 29 | *Școala sportivă specializată de haltere, or. Cahul* | Total | 15402 | 306.200,0 | 306.200,0 | 306.140,8 |
| Fără servicii comunale | 15402 | 200.700,0 | 266.200,0 | 266.140,8 |
| 30 | *Școala sportivă specializată de judo „Oleg Crețul”, mun.Chișinău* | Total | 15403 | 555.700,0 | 903.196,0 | 902.140,6 |
| Fără servicii comunale | 15403 | 555.700,0 | 903.196,0 | 902.140,6 |
| 31 | *Școala sportivă specializată de caiac-canoe, mun. Chișinău* | Total | 15404 | 259.400,0 | 263.556,0 | 184.851,0 |
| Fără servicii comunale | 15404 | 259.400,0 | 263.556,0 | 184.851,0 |
| 32 | *Școala sportivă specializată de ciclism, mun. Chișinău* | Total | 15405 | 277.800,0 | 276.714,0 | 230.795,9 |
| Fără servicii comunale | 15405 | 277.800,0 | 276.714,0 | 230.795,9 |
| 33 | *Școala sportivă specializată de atletism, mun. Chișinău* | Total | 15406 | 614.500,0 | 850.700,0 | 790.971,3 |
| Fără servicii comunale | 15406 | 614.500,0 | 850.700,0 | 790.971,3 |
| 34 | *Școala sportivă specializată de box, luptă liberă și kickboxing, mun. Chișinău* | Total | 15407 | 528.000,0 | 522.607,0 | 522.500,3 |
| Fără servicii comunale | 15407 | 528.000,0 | 522.607,0 | 522.500,3 |
| 35 | *Școala sportivă specializată de înot, mun. Chișinău* | Total | 15408 | 692.000,0 | 690.286,0 | 651.292,3 |
| Fără servicii comunale | 15408 | 692.000,0 | 690.286,0 | 651.292,3 |
| 36 | *Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale* | Total | 15410 | 8.317.000,0 | 15.172.891,0 | 13.809.904,6 |
| Fără servicii comunale | 15410 | 6.882.000,0 | 13.737.891,0 | 12.665.055,1 |
| 37 | *Școala sportivă de lupte, s. Fundul Galbenei, r-nul Hâncești* | Total | 15412 | 141.900,0 | 141.900,0 | 44.850,9 |
| Fără servicii comunale | 15412 | 135.500,0 | 135.500,0 | 44.850,9 |
| 38 | *Școala sportivă a rezervelor olimpice, mun. Chișinău* | Total | 15413 | 598.100,0 | 598.100,0 | 597.091,6 |
| Fără servicii comunale | 15413 | 598.100,0 | 598.100,0 | 597.091,6 |
| 39 | *Școala sportivă specializată de tenis de masă, or. Dubăsari* | Total | 15414 | 287.000,0 | 344.000,0 | 343.978,9 |
| Fără servicii comunale | 15414 | 287.000,0 | 344.000,0 | 343.978,9 |
| 40 | *Școala sportivă specializată de lupte „A.Doga”* | Total | 15416 | 356.000,0 | 356.000,0 | 281.894,0 |
| Fără servicii comunale | 15416 | 356.000,0 | 356.000,0 | 281.894,0 |
| 41 | *Liceul Teoretic „Ștefan cel Mare și Sfânt" din Grigoriopol* | Total | 15439 | 1.588.900,0 | 1.311.570,0 | 1.275.603,6 |
| Fără servicii comunale | 15439 | 1.588.900,0 | 1.311.570,0 | 1.275.603,6 |
| 42 | *Institutul de Știinte ale Educației* | Total | 15440 | 4.192.200,0 | 5.744.294,0 | 3.654.061,9 |
| Fără servicii comunale | 15440 | 2.757.200,0 | 4.089.994,0 | 2.574.338,9 |
| 43 | *Centrul Național de Educație prin Artă* | Total | 15479 | 1.193.000,0 | 1.085.000,0 | 968.312,3 |
| Fără servicii comunale | 15479 | 943.000,0 | 920.000,0 | 814.468,8 |
| 44 | *Liceul-internat cu profil sportiv* | Total | 15481 | 9.551.100,0 | 8.076.940,0 | 7.855.151,0 |
| Fără servicii comunale | 15481 | 6.289.100,0 | 5.925.840,0 | 5.726.527,4 |
| 45 | *Centrul Republican de Asistență Psihopedagogică Ț* | Total | 15482 | 150.600,0 | 150.600,0 | 142.994,7 |
| Fără servicii comunale | 15482 | 150.600,0 | 150.600,0 | 142.994,7 |
| 46 | *Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din or.Bender* | Total | 15483 | 2.581.000,0 | 2.976.570,0 | 2.885.900,6 |
| Fără servicii comunale | 15483 | 1.481.000,0 | 2.421.570,0 | 2.370.900,6 |
| 47 | *Liceul Teoretic „ Alexandru cel Bun”, or. Bender* | Total | 15484 | 3.694.100,0 | 3.594.100,0 | 2.415.711,1 |
| Fără servicii comunale | 15484 | 3.434.100,0 | 3.363.100,0 | 2.290.711,1 |
| 48 | Casa de copii, mun.Bălți | Total | 15488 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Fără servicii comunale | 15488 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| 49 | *Școala-internat auxiliară din Congaz* | Total | 15491 | 981.300,0 | 308.400,0 | 194.159,4 |
| Fără servicii comunale | 15491 | 577.100,0 | 215.400,0 | 107.347,6 |
| 50 | *Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților, or.Strășeni* | Total | 15506 | 1.569.000,0 | 459.708,0 | 124.274,1 |
| Fără servicii comunale | 15506 | 369.000,0 | 170.194,0 | 64.474,6 |
| 51 | *Liceul Teoretic „Evrica”, or. Râbnița* | Total | 15524 | 1.591.700,0 | 1.494.953,0 | 1.431.598,6 |
| Fără servicii comunale | 15524 | 1.341.700,0 | 1.355.125,0 | 1.291.770,6 |
| 52 | *Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților, or.Ceadâr-Lunga* | Total | 15528 | 5.736.900,0 | 6.242.214,0 | 6.242.213,4 |
| Fără servicii comunale | 15528 | 5.036.900,0 | 6.062.214,0 | 6.062.213,4 |
| 53 | *Școala profesională din or.Orhei* | Total | 15530 | 0,0 | 1.563.900,0 | 1.236.917,8 |
| Fără servicii comunale | 15530 | 0,0 | 1.563.900,0 | 1.236.917,8 |
| 54 | *Școala-internat specială pentru copii hipoacuzii din s.Hârbovăț, r-nul Călărași* | Total | 15534 | 1.140.400,0 | 418.710,0 | 344.117,0 |
| Fără servicii comunale | 15534 | 560.400,0 | 143.190,0 | 88.661,0 |
| 55 | *Școala-internat auxiliară din s.Corten, r-nul Taraclia* | Total | 15549 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| Fără servicii comunale | 15549 | 0,0 | 0,0 | 0,0 |
| 56 | *Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din s.Cărpineni* | Total | 15550 | 3.078.300,0 | 2.342.300,0 | 1.885.565,7 |
| Fără servicii comunale | 15550 | 2.388.300,0 | 1.710.300,0 | 1.494.723,3 |
| 57 | *Liceul Teoretic „Lucian Blaga”, or. Tiraspol* | Total | 15551 | 1.089.600,0 | 1.109.290,0 | 1.018.863,3 |
| Fără servicii comunale | 15551 | 1.006.600,0 | 1.026.290,0 | 950.663,3 |
| 58 | *Școala-internat specială pentru copii cu consecințe de poliomielită și paralizie cerebrală, or. Hâncești* | Total | 15552 | 882.600,0 | 528.846,0 | 490.996,7 |
| Fără servicii comunale | 15552 | 427.600,0 | 355.620,0 | 341.309,3 |
| 59 | *Gimnaziul din s. Corjova, r-nul Dubăsari* | Total | 15553 | 1.088.500,0 | 1.079.329,0 | 1.019.032,3 |
| Fără servicii comunale | 15553 | 1.040.500,0 | 1.060.329,0 | 1.000.039,0 |
| 60 | *Gimnaziul din Roghi, r-nul Dubăsari* | Total | 15554 | 877.900,0 | 1.009.900,0 | 954.724,7 |
| Fără servicii comunale | 15554 | 832.000,0 | 964.000,0 | 938.516,8 |
| 61 | *Centrul Tehnologii Informaționale și Comunicaționale în Educație* | Total | 15558 | 5.317.400,0 | 5.687.400,0 | 3.258.219,1 |
| Fără servicii comunale | 15558 | 5.317.400,0 | 5.687.400,0 | 3.258.219,1 |
| 62 | *Agenția Națională pentru Curriculum și Evaluare* | Total | 15561 | 13.296.900,0 | 5.678.900,0 | 3.253.401,0 |
| Fără servicii comunale | 15561 | 13.296.900,0 | 5.678.900,0 | 3.253.401,0 |
| 63 | *Centrul Republican pentru Copii și Tineret* | Total | 15562 | 4.400.300,0 | 4.028.500,0 | 3.541.425,1 |
| Fără servicii comunale | 15562 | 2.141.500,0 | 1.869.229,6 | 1.677.478,0 |
| 64 | *Centrul Educațional pentru Copii Bolnavi de Cancer* | Total | 15563 | 263.600,0 | 96.900,0 | 26.473,5 |
| Fără servicii comunale | 15563 | 263.600,0 | 96.900,0 | 26.473,5 |
| 65 | *Liceul Teoretic Republican „Ion Creangă” din mun. Bălți* | Total | 15564 | 1.976.100,0 | 1.983.638,0 | 1.982.732,9 |
| Fără servicii comunale | 15564 | 1.781.100,0 | 1.708.612,2 | 1.707.707,1 |
| 66 | *Liceul Teoretic „Mihai Eminescu”, or.Dubăsari* | Total | 15565 | 1.672.200,0 | 2.059.700,0 | 1.933.415,8 |
| Fără servicii comunale | 15565 | 1.568.900,0 | 1.986.400,0 | 1.863.125,8 |
| 67 | *Școala-internat specială pentru copii surzi și hipoacuzici, or. Cahul* | Total | 15573 | 1.291.200,0 | 131.142,3 | 131.142,3 |
| Fără servicii comunale | 15573 | 646.200,0 | 63.754,3 | 63.754,3 |
| 68 | *Școala Sportivă din or. Ungheni* | Total | 15652 | 248.500,0 | 248.500,0 | 210.144,4 |
| Fără servicii comunale | 15652 | 248.500,0 | 248.500,0 | 210.144,4 |
| 69 | *Institutul de Chimie* | Total | 15751 | 0,0 | 6.367.280,0 | 4.610.999,9 |
| Fără servicii comunale | 15751 | 0,0 | 4.624.850,0 | 3.021.238,1 |
| 70 | *Institutul de Matematică și Informatică* | Total | 15752 | 0,0 | 1.755.948,0 | 1.327.044,7 |
| Fără servicii comunale | 15752 | 0,0 | 1.755.948,0 | 1.327.044,7 |
| 71 | *Grădina Botanică (Institut)* | Total | 15753 | 606.300,0 | 7.740.420,0 | 7.616.632,7 |
| Fără servicii comunale | 15753 | 606.300,0 | 5.540.420,0 | 5.416.632,7 |
| 72 | *Institutul de Istorie* | Total | 15754 | 0,0 | 1.071.400,0 | 1.016.471,6 |
| Fără servicii comunale | 15754 | 0,0 | 1.071.400,0 | 1.016.471,6 |
| 73 | *Institutul de Fizică Aplicată* | Total | 15755 | 0,0 | 8.655.440,0 | 5.890.601,9 |
| Fără servicii comunale | 15755 | 0,0 | 7.171.440,0 | 4.753.667,3 |
| 74 | *Institutul de Fiziologie și Sanocreatologie* | Total | 15756 | 0,0 | 1.836.550,0 | 1.730.526,0 |
| Fără servicii comunale | 15756 | 0,0 | 1.834.050,0 | 1.728.026,0 |
| 75 | *Institutul de Zoologie* | Total | 15757 | 0,0 | 13.426.068,0 | 11.950.506,1 |
| Fără servicii comunale | 15757 | 0,0 | 11.295.768,0 | 10.129.188,7 |
| 76 | *Institutul de Energetică* | Total | 15758 | 0,0 | 2.482.700,0 | 1.249.336,9 |
| Fără servicii comunale | 15758 | 0,0 | 2.482.700,0 | 1.249.336,9 |
| 77 | *Institutul de Geologie și Seismologie* | Total | 15759 | 0,0 | 2.002.675,0 | 1.784.802,6 |
| Fără servicii comunale | 15759 | 0,0 | 1.698.175,0 | 1.506.378,5 |
| 78 | *Institutul de Cercetări Juridice și Politice* | Total | 15760 | 0,0 | 1.014.500,0 | 858.810,4 |
| Fără servicii comunale | 15760 | 0,0 | 1.014.500,0 | 858.810,4 |
| 79 | *Institutul de Inginerie Electronică și Nanotehnologii „D.Ghițu”* | Total | 15761 | 0,0 | 9.740.256,9 | 2.451.186,8 |
| Fără servicii comunale | 15761 | 0,0 | 9.226.766,9 | 1.988.406,5 |
| 80 | *Institutul de Ecologie și Geografie* | Total | 15762 | 0,0 | 1.222.423,2 | 1.084.385,5 |
| Fără servicii comunale | 15762 | 0,0 | 1.222.423,2 | 1.084.385,5 |
| 81 | *Instituția Publică Institutul de Microbiologie și Biotehnologie* | Total | 15763 | 0,0 | 2.334.900,0 | 2.334.632,9 |
| Fără servicii comunale | 15763 | 0,0 | 2.334.900,0 | 2.334.632,9 |
| 82 | *Institutul de Filologie* | Total | 15764 | 0,0 | 768.925,0 | 691.659,1 |
| Fără servicii comunale | 15764 | 0,0 | 768.925,0 | 691.659,1 |
| 83 | *Institutul Național de Cercetări Economice* | Total | 15765 | 0,0 | 3.610.300,0 | 2.642.343,9 |
| Fără servicii comunale | 15765 | 0,0 | 3.139.400,0 | 2.229.065,9 |
| 84 | *Institutul Patrimoniului Cultural* | Total | 15766 | 0,0 | 534.942,0 | 460.506,5 |
| Fără servicii comunale | 15766 | 0,0 | 521.942,0 | 453.213,0 |
| 85 | *Biblioteca Științifică (Institut) „Andrei Lupan”* | Total | 15767 | 0,0 | 2.733.300,0 | 2.195.902,4 |
| Fără servicii comunale | 15767 | 0,0 | 2.471.043,0 | 2.025.102,4 |
| 86 | *Institutul de Genetică, Fiziologie și Protecție a Plantelor* | Total | 15768 | 0,0 | 8.752.200,0 | 8.366.273,0 |
| Fără servicii comunale | 15768 | 0,0 | 5.388.280,0 | 5.042.158,9 |
| 87 | *Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători, mun. Bălți* | Total | 15795 | 2.985.600,0 | 2.691.160,0 | 1.917.381,7 |
| Fără servicii comunale | 15795 | 2.588.600,0 | 2.387.560,0 | 1.749.381,7 |
| 88 | *Școala Republicană Specializată de Hipism și Pentatlon Modern* | Total | 15809 | 1.779.200,0 | 1.750.300,0 | 1.701.839,6 |
| Fără servicii comunale | 15809 | 1.596.000,0 | 1.617.100,0 | 1.590.501,4 |
| 89 | *Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare* | Total | 15810 | 4.356.400,0 | 4.048.017,2 | 3.681.448,6 |
| Fără servicii comunale | 15810 | 4.356.400,0 | 4.048.017,2 | 3.681.448,6 |
| 90 | *Liceul Teoretic Republican „Aristotel”* | Total | 15818 | 3.216.600,0 | 3.526.600,0 | 3.051.368,6 |
| Fără servicii comunale | 15818 | 1.686.600,0 | 2.249.100,0 | 2.209.151,8 |

# Anexa nr.4

***Informații privind planificarea achizițiilor, transparența lor și raportarea achizițiilor de valoare mică***

|  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Nr. d/o** | **Indicatori** | **Planul de achiziții pentru anul 2020** | | | | | **Data prezentării la AAP a dării de seamă privind achizițiile de valoare mică** | | |
| **Da/**  **nu** | **Data adoptării** | **Suma,**  **mil.lei** | **Publicat/ Lincul** | **Conform informației entității** | | **Suma,**  **mil.lei** | **Conform informației AAP** |
| 1 | Agenția Națională p/u Curriculum și Evaluare | da | ianuarie | 16,3 |  | 19.01.2021 | |  | 09.02.2021 |
| 2 | Agenția de Inspecare și Restaurare a Monumentelor |  |  |  |  | 29.01.2021 | | 0,4 |  |
| 3 | Agenția Națională Arhiologică | da |  | 0,4 |  | 18.01.2021 | | 0,4 | 10.02.2021 |
| 4 | Agenția de Stat pentru Protecția Moralității |  |  |  |  |  | |  |  |
| 5 | MECC |  |  |  |  |  | |  | 10.02.2021 |
| 6 | Biblioteca Științifică „Andrei Lupan” |  |  |  |  | da | | 1,3 |  |
| 7 | Biblioteca Națională pentru Copii „Ion Creangă” | da | 14.01.2020 | 1,4 | http://bncreanga.md/pdf/Achizitii\_publice/Planul\_de\_achizitii\_2020.pdf | 01.02.2021 | | 1,3 | 04.02.2021 |
| 8 | Biblioteca Națională | da |  | 2,8 |  | 20.01.2021 | |  |  |
| 9 | Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale |  |  |  |  |  | |  |  |
| 10 | Centrul Național al Cinematografiei | nu |  |  |  | nu | | - |  |
| 11 | Centrul Republican de Asistență Psihopedagogică | da |  | 0,1 |  | 28.01.2021 | | 0,1 |  |
| 12 | Centrul Național de Educație prin Arte | da |  | 0,9 |  | 25.01.2021 | | 0,9 | 10.02.2021 |
| 13 | Centrul Tehnologii Informaționale și Comunicaționale în Educație | da |  | 5,1 | [http://ctice.gov.md/wp-content/uploads/2020/02/Planul-de-achizitie\_2020.jpg http://ctice.gov.md/wp-content/uploads/2020/12/PLAN-ACHIZITII-2020-CTICE\_modificat.signed.pdf](http://ctice.gov.md/wp-content/uploads/2020/02/Planul-de-achizitie_2020.jpg) | 20.01.2021 | | 1,8 | 10.02.2021 |
| 14 | Centrul Național de Conservare și Promovare a Patrimoniului Cultural Imaterial |  |  |  |  |  | |  | 10.02.2021 |
| 15 | Centrul Republican p/u Copii și Tineret, mun.Chișinău | da |  | 3,6 |  | 18.01.2021 | | 3,28 | 09.02.2021 |
| 16 | Camera Națională a Cărții |  |  |  |  |  | |  |  |
| 17 | Comisia Natională p/u UNESCO |  |  |  |  |  | |  |  |
| 18 | Grădina Botanică (Institut) |  |  |  |  | 22.01.2021 | | 2,7 | 09.02.2021 |
| 19 | Gimnaziul Corjova | da |  | 0,8 |  | 31.01.2021 | | 0,94 | 04.02.2021 |
| 20 | Gimnaziul Roghi, Dubăsari | da |  | 0,7 |  | 29.01.2021 | | 0,4 | 05.02.2021 |
| 21 | Institutul de Cercetări Juridice | da |  | 0,3 | <https://icjp.asm.md/articol/plan-achizi%C8%9Bii-pe-anul-2020> | 28.01.2021 | | 0,3 |  |
| 22 | Institutul de Chimie |  |  |  |  | 11.12.2020 | | 2,4 | 05.02.2021 |
| 23 | Institutul de Ecologie și Geografie | da |  | 1 |  |  | |  |  |
| 24 | Institutul de Energetică |  |  |  |  | 21.01.2021 | | 0,5 | 10.02.2021 |
| 25 | Institutul de Fizică |  |  |  |  |  | |  | 04.02.2021 |
| 26 | Institutul de Istorie |  |  |  |  | 25.01.2021 | | 0,9 |  |
| 27 | Institutul de Matematică și Informatică |  |  |  |  | 12.01.2021 | | 0,85 |  |
| 28 | Institutul de Microbiologie și Biotehnologie | da |  | 1,3 |  | 18.01.2021 | | 1,8 |  |
| 29 | Institutul de Zoologie |  |  |  |  | 30.12.2020 | | 1,86 | 12.02.2021 |
| 30 | Institutul de Fiziologie și Sanocreatologie |  |  |  |  |  | |  | 12.02.2021 |
| 31 | Institutul Științei și Educației |  |  |  |  | da | | 1,9 |  |
| 32 | Institutul de Inginerie Electronică și Nanotehnologii „D. Ghițiu” |  |  |  |  | da | | 0,6 |  |
| 33 | Institutul de Fiziologie și Protecția Plantelor | da |  | 5,1 |  | 10.02.2021 | | 2,7 | 12.02.2021 |
| 34 | Institutul Patrimoniului Cultural |  |  |  |  | 28.01.2021 | | 0,4 |  |
| 35 | Institutul de Filologie român |  |  |  |  | 28.01.2021 | | 0,7 |  |
| 36 | Muzeul Național de Arte „Igor Vieru” |  |  |  |  |  | |  | 12.02.2021 |
| 37 | Muzeul Național de Istorie din Moldova | da | 22.01.2021 | 4,4 | <https://www.nationalmuseum.md/ro/news/arhive/planul_de_achizitii_pentru_anul_2020/> | 28.01.2021 | | 4,3 | 05.02.2021 |
| 38 | Muzeul Național de Etnografie și Istorie | da |  | 5,1 | [www.muzeu.md](http://www.muzeu.md/) | Ianuarie 2021 | | 1,3 |  |
| 39 | Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu” |  |  |  |  | 31.12.2020 | | 0,5 | 05.02.2021 |
| 40 | Casa-Muzeu „A. S. Pușchin” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 41 | Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți | nu |  |  |  | nu | |  |  |
| 42 | Școala-internat de copii orfani, Cărpineni, Hâncești |  |  |  |  |  | |  | 01.02.2021 |
| 43 | Școala Republicană Specializată de Hipism și Pentatlon Modern |  |  |  |  | 27.01.2021 | | 1,1 | 12.02.2021 |
| 44 | ȘS de tenis, mun. Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 45 | ȘS de lupte, s.Fundul Galbenei | nu |  |  |  | nu | |  |  |
| 46 | ȘS a Rezevelor Olimpice | da | - | 0,58 | - | nu | |  |  |
| 47 | ȘS, mun. Bălți |  |  |  |  | 21.12.2020 | | 0,7 |  |
| 48 | ȘSS de rugbi și acrobatică |  |  |  |  |  | |  |  |
| 49 | ȘSS de caiac-canoie |  |  |  |  |  | |  |  |
| 50 | ȘSS de ciclism |  |  |  |  |  | |  |  |
| 51 | ȘSS de box, s.Grimăncăuți |  |  |  |  | 22.01.2021 | | 0,2 | 09.02.2021 |
| 52 | ȘSS de judo „Oleg Crețu” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 53 | ȘSS de tenis de masă, Dubăsari |  |  |  |  |  | |  |  |
| 54 | ȘSS de fotbal, mun. Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 55 | ȘSS de înot, mun. Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 56 | ȘSS de box, luptă liberă și kickboxing |  |  |  |  |  | |  |  |
| 57 | ȘS, Ungheni |  |  |  |  | 05.01.2021 | | 0,05 |  |
| 58 | ȘSS de lupte „Andrei Doga” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 59 | ȘSS de haltere, Cahul | da |  | 0,1 |  | 01.01.2021 | | 0,1 | 08.02.2021 |
| 60 | ȘSS de atletism |  |  |  |  |  | |  |  |
| 61 | LT „Evrica”, or. Râbnița | da |  | 1 |  |  | |  | 04.02.2021 |
| 62 | LT „Ștefan cel Mare și Sfânt”, Grigoriopol | da |  | 1 |  | 22.01.2021 | | 0,3 | 09.02.2021 |
| 63 | LT „Lucian Blaga”, Tiraspol |  |  |  |  |  | |  | 09.02.2021 |
| 64 | LT „Alexandru cel Bun”, Bender |  |  |  |  |  | |  |  |
| 65 | LT „Ciprian Porumbescu” |  |  |  |  |  | |  | 11.02.2021 |
| 66 | LT „Ion Creangă” din mun.Bălți | da |  | 1,6 |  | 09.01.021 | | 1,8 |  |
| 67 | LT „M. Eminescu”, Dubăsari | da |  | 1,3 |  | 29.01.2021 | | 1,4 | 01.02.2021 |
| 68 | Liceul Academic de Arte „Igor Vieru” |  |  |  | <http://liceuligorvieru.com/noutate/plan-de-achizi-ii-2020> |  | |  |  |
| 69 | Liceul-internat cu profil sportiv | da | 23.03.2020 | 5 |  | 29.01.2021 | | 2,2 | 01.02.2021 |
| 70 | Liceul-internat republican de muzică „Serghei Rahmaninov” | da |  | 1,3 |  |  | | 1,3 |  |
| 71 | Rezervația culturală „Orheiul Vechi” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 72 | Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare | da | 1,29 |  |  | 31.12.2020 | | 3,14 | - |
| 73 | Consiliul Biblioteconomic Național |  |  |  |  |  | |  |  |
| 74 | Clubul republican de șah și joc de dame | - | - | - | - | 01.02.2021 | | 0,02 | - |
| 75 | ȘSS de fotbal nr. 2, mun. Chișinău | - | - | - | - | - | | - | - |
| 76 | ȘS de judo, s. Țaul, r-nul Dondușeni | - | - | - | - | - | | - | - |
| 77 | Centrul educațional pentru copii cu cancer | - | - | - | - | - | | - | - |
| 78 | Școala-internat specializată pentru copii cu consecințe de poliomielită și paralizie cervicală, mun. Hâncești | - | - | - | - | - | | - | - |
| 79 | Școala-internat auxiliară din Congaz | - | - | - | - | - | | - | - |
| 80 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Ceadâr-Lunga |  |  |  |  |  | |  |  |
| 81 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Strășeni |  |  |  |  |  | |  | lichidată |
| 82 | Școala-internat specială pentru copii hipoacuzici, s.Hârbovăț, r-nul Călărași |  |  |  |  |  | |  |  |
| 83 | Școala-internat auxiliară din s.Corten, r-nul Taraclia |  |  |  |  |  | |  | lichidată |
| 84 | Casa de copii, mun. Bălți |  |  |  |  |  | |  | lichidată |
| 85 | Școala-internat specială pentru copii surzi și hipoacuzici din Cahul | - | - | - | - | - | | - | în proces de lichidare |
| 86 | Institutul de Geologie și Seismologie | - | - | - | - | - | | - | - |
| 87 | Institutul Național de Cercetări Economice | - | - | - | - | - | | - | - |
| 88 | LT Republican „Aristotel” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 89 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Bender |  |  |  |  | 20.01.2021 | | 1,6 | - |
| **Total** | | **89/25** |  | **61,18** | **89/6** | **89/38** | | **48,44** | **89/30** |
|  | **Autogestiune** |  |  |  |  |  | |  |  |
| 1 | ȘP or. Briceni |  |  |  |  | 26.01.2021 | | 0,9 | 11.02.2021 |
| 2 | ȘP Alexăndreni |  |  |  |  |  | |  |  |
| 3 | ȘP or. Ștefan Vodă |  |  |  |  | 31.12.2020 | | 2,6 |  |
| 4 | ȘP or.Rezina |  |  |  |  |  | |  |  |
| 5 | ȘP or. Râșcani |  |  |  |  | 30.12.2020 | | 3 |  |
| 6 | ȘP or. Drochia |  |  |  |  |  | |  |  |
| 7 | ȘP Călărași |  |  |  |  |  | |  |  |
| 8 | ȘP Căușeni |  |  |  |  |  | |  |  |
| 9 | ȘP or. Criuleni |  |  |  |  |  | |  |  |
| 10 | ȘP Ciadâr-Lunga |  |  |  |  |  | |  | 09.02.2021 |
| 11 | ȘP Corbu | da | 09.01.2020 | 0,8 | - | 27.01.2021 | | 0,43 | 11.02.2021 |
| 12 | ȘP Cuhureștii de Sus | da |  | 1,4 |  | 27.01.2021 | | 0,7 | 11.02.2021 |
| 13 | ȘP nr.5 Bălți | da | 11.01.2020 | 1,1 | <http://sp5.md/?page_id=676> | 06.01.2021 | | 2,3 |  |
| 14 | ȘP nr.4 Bălți |  |  |  |  | 13.01.2021 | | 20 |  |
| 15 | ȘP nr.3 Bălți | da |  |  |  | 15.01.2021 | | 1,3 | 05.02.2021 |
| 16 | ȘP nr.1 Bălți |  |  |  |  |  | |  |  |
| 17 | ȘP Bubuieci | da |  | 2,7 |  |  | |  |  |
| 18 | ȘP nr.1 Cahul | da | 03.01.2020 | 1,2 |  | 29.01.2021 | | 2,01 |  |
| 19 | ȘP nr.2 Cahul |  |  |  |  |  | |  |  |
| 20 | ȘP nr.5 Chișinău | da | 19.01.2020 | 4,4 | <http://sp5chisinau.md/wp-content/uploads/2021/05/Planul-de-achizi%C8%9Bie-pentru-anul-2020.pdf> | 29.01.2021 | | 3,3 | 28.05.2021 |
| 21 | SP nr.6 Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 22 | ȘP nr.4 Chișinău |  |  |  |  |  | |  | 05.02.2021 |
| 23 | ȘP nr.3 Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 24 | ȘP nr.2 Chișinău | da | 17.01.2020 | 9,1 | <https://sp2chisinau.md/wp-content/uploads/2020/01/Plan%20de%20achizi%c8%9bii%20pentru%20anul%202020%20bun.pdf> | 03.01.2021 | | 3,7 |  |
| 25 | ȘP nr.9 Chișinău |  |  |  |  | 12.01.2021 | | 1,6 |  |
| 26 | ȘP nr.10 Chișinău |  |  |  |  |  | |  |  |
| 27 | ȘP nr.11 Chișinău | da |  | 0,6 |  |  | |  |  |
| 28 | ȘP Orhei |  |  |  |  | 29.01.2021 | | 0,4 | 04.02.2021 |
| 29 | ȘP Ciumai, Taraclia |  |  |  |  | 15.01.2021 | | 0,5 |  |
| 30 | ȘP Cupcini | da |  | 0,7 |  |  | |  |  |
| 31 | ȘP Cimișlia |  |  |  |  | 29.01.2021 | | 1,9 |  |
| 32 | ȘP Ungheni |  |  |  |  | 21.01.2021 | | 1,9 | 09.02.2021 |
| 33 | ȘP Soroca |  |  |  |  | 18.01.2021 | | 0,2 | 08.02.2021 |
| 34 | ȘP Florești |  |  |  |  |  | |  |  |
| 35 | ȘP Leova |  |  |  |  |  | |  |  |
| 36 | ȘP Vulcănești |  |  |  |  | 15.01.2021 | | 0,8 |  |
| 37 | ȘP Comrat |  |  |  |  |  | |  | 11.02.2021 |
| 38 | ȘP Hâncești | da | 16.01.2020 | 2,4 | <http://www.sphincesti.md/articol/plan-de-achizitii-2020> | 20,01.2021 | | 1,5 | 09.02.2021 |
| 39 | ȘP Glodeni |  |  |  |  | 30.12.2021 | | 1 |  |
| 40 | ȘP Telenești |  |  |  |  |  | |  |  |
| 41 | ȘP Nisporeni |  |  |  |  |  | |  | 04.02.2021 |
| 42 | Academia de Studii Economice | da |  |  | <https://ase.md/rapoarte-financiare/> | 22.01.2021 | |  | 10.02.2021 |
| 43 | USM | da |  | 21,4 |  |  | |  |  |
| 44 | US din Comrat |  |  |  |  |  | |  |  |
| 45 | US „Alecu Russo” din Bălți | da | 22.04.2020 | 8,6 | <https://usarb.md/wp-content/uploads/2020/05/Plan-de-achizitii_USARB_2020.pdf> | 28.01.2021 | | 1,7 |  |
| 46 | Universitatea Tehnică a Moldovei | da |  | 20,8 | <https://utm.md/wp-content/uploads/2020/06/Planul-de-achizitie-2020.semnat.pdf> | 29.01.2021 | | 1,6 | 01.02.2021 |
| 47 | US din Taraclia |  |  |  |  |  | |  |  |
| 48 | US din Tiraspol |  |  |  |  | 28.01.2021 | | 1,5 | 04.02.2021 |
| 49 | Universitatea Pedagogică de Stat „Ion Creangă” |  |  |  |  | 31.12.2020 | | 1,8 |  |
| 50 | US „B.P. Hașdeu” din Cahul |  |  |  |  |  | |  |  |
| 51 | US de Educație Fizică și Sport |  |  |  |  | 15.03.2021 | | 1,6 |  |
| 52 | Colegiul „Alexei Mateevici” |  |  |  |  | 08.02.2021 | | 3,5 |  |
| 53 | Colegiul „ Gheorghe Asachi” | da | 02.01.2020 |  |  | 18.01.2021 | | 1,1 | 08.02.2021 |
| 54 | Colegiul de Arte Plastice „Alexandru Plămădeală” | nu |  |  |  | nu | |  |  |
| 55 | Colegiul Industriei Ușoare, Bălți | da |  | 1,5 |  | 27.01.2021 | | 1,6 | 05.02.2021 |
| 56 | Colegiul Ecologie |  |  |  |  |  | |  |  |
| 57 | Colegiul de Muzică „Ștefan Neaga” |  |  |  |  | 10.01.2021 | | 2,8 |  |
| 58 | Colegiul de Muzică și Pedagogie, Bălți | da |  | 1,5 |  | 15.01.2021 | | 1,2 |  |
| 59 | Colegiul „Mihai Ciachir”, Comrat |  |  |  |  | 29.01.2021 | | 1,4 |  |
| 60 | Colegiul de Construcții, Hâncești | da |  | 2 |  | 31.12.2020 | | 2 |  |
| 61 | Colegiul Național de Coreografie |  |  |  |  | 21.05.2021 | | 1,1 |  |
| 62 | Colegiul Politehnic Bălți | da | 10.01.2020 | 1,6 | <http://cpbmd.info/> | 05.01.2021 | | 2,2 | 02.02.2021 |
| 63 | Colegiul de Arte „Nicolae Botgros”, Soroca | da |  | 1,4 |  | 01.01.2021 | | 1,3 | 10.02.2021 |
| 64 | Colegiul „Vasilie Lupu”, Orhei |  |  |  |  | da | | 1,9 |  |
| 65 | Colegiul de Inginerie |  |  |  |  |  | |  |  |
| 66 | Colegiul „Iulia Hajdeu” din Cahul | da |  | 1,4 | <https://cihcahul.md/transparenta-decizionala> | 27.01.2021 | | 1,3 |  |
| 67 | Colegiul Feroviar din Bălți | da | Ianuarie 2020 | 2 | <http://www.ctfm.md/images/pdf/File.pdf> |  | |  |  |
| 68 | Colegiul Pedagogic „Mihai Eminescu” din Soroca |  |  |  |  | 29.01.2021 | | 1 | 01.02.2021 |
| 69 | Academia de Muzică, Teatru și Arte Plastice | da | 26.02.2021 | 3 | <https://amtap.md/wp-content/uploads/2020/06/Extras_Plan-achizitii-1.pdf> | 29.01.2021 | | 2,9 |  |
| 70 | Teatrul „B.P. Hașdeu” din Cahul, |  |  |  |  |  | |  |  |
| 71 | Teatrul Național de Operă și Balet |  |  |  |  |  | |  |  |
| 72 | Teatrul Epic de Etnografie și Folclor „Ion Creangă” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 73 | Teatrul Dramatic de Stat pentru Tineret „ S Ulițî Roz” | - | - | - | - | - | | - |  |
| 74 | Teatrul „Alexei Mateevici” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 75 | Filarmonica Națională „Serghei Lunchevici” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 76 | Sala cu Orgă |  |  |  |  |  | |  |  |
| 77 | Centrul de Excelență în Construcții |  |  |  |  |  | |  |  |
| 78 | Centrul de Excelență în Informatică și Tehnologii Informaționale |  |  |  |  | 27.01.2021 | | 1,4 | 11.02.2021 |
| 79 | Centrul de Excelență în Industria Ușoară | da |  | 2,9 | <http://www.ceiu.md/wp-content/uploads/2021/05/Plan-de-achizitii-2020.pdf> | 04.01.2021 | | 2,2 | 05.02.2021 |
| 80 | Centrul de Excelență în Transport |  |  |  |  | 19.01.2021 | | 3,9 |  |
| 81 | Centrul de Excelență în Servicii și Prelucrarea Alimentelor | da | 02.01.2020 | 3,8 |  | 28.01.2020 | | 3,4 | 09.02.2021 |
| 82 | Centrul de Excelență în Energetică și Electronică | da |  | 5,9 |  | 22.02.2021 | | 4,1 |  |
| 83 | Centrul de Excelență în Economie și Finanțe |  |  |  |  |  | |  | 10.02.2021 |
| 84 | Teatrul Național „Mihai Eminescu” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 85 | Ansamblul Național Academic de Dansuri Populare „JOC” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 86 | Organizația Concertistică și Impresariat „Moldova-Concert”/ SA Circul din Chișinău | - | - | - | - | - | | - | - |
| 87 | Teatrul Republican de Păpuși „Licurici” |  |  |  |  |  | |  |  |
| 88 | Teatrul Dramatic Rus de Stat „A.P. Cehov” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 89 | Teatrul „Eugene Ionesco” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 90 | Teatrul Republican „Luceafărul” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 91 | Centrul de Cultură și Artă „Ginta Latină” | - | - | - | nu folosesc procedurile de achiziții prevăzute de Legea nr.131/2015 |  | |  |  |
| 92 | Teatrul Național de Stat „Vasile Alecsandri” din Bălți | - | - | - | - | - | | - | - |
| 93 | Muzeul de Istorie a Evreilor din RM |  |  |  |  |  | |  |  |
| 94 | PP Revista „Noi” | nu | - | - | - | - | | - | - |
| 95 | PP Săptămânalul „Florile Dalbe” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 96 | PP Revista „Alunelul” | - | - | - | - | - | | - |  |
| 97 | Î.S. Institutul de Dezvoltare a Societății Informaționale | da |  | 1,3 | <https://idsi.md/planuri-achizitie> | 21.06.2021 | | 0,4 |  |
| 98 | Î.S. Firma Comercială de Intermediere „Mold-Didactica” | - | - | - | - | - | | - | - |
| 99 | Fondul Special pentru Manuale | - | - | - |  | - | | - |  |
| 100 | Institutul de Formare Continuă |  |  |  |  |  | |  |  |
| 101 | Colegiul Tehnologic din Chișinău | - | - | - | - | 21.01.2021 | | 1,23 | - |
| 102 | ȘP nr.7, mun. Chișinău |  |  |  |  | 31.12.2020 | | 0,36 |  |
| 103 | Î.S. Publicația Periodică „Lanterna Magică” (procedură de lichidare) |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 104 | Î.S. Cinemavidio, Hâncești (în procedură de lichidare din 02.07.2003) |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 105 | Î.S. Centrul de informatică și tehnologii informaționale în instruire |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 106 | Î.S. Sport Turism |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 107 | Federația de Natație a RM |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 108 | Centrul autogestionar cultural de producție al societății culturale Ucraine din RM |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 109 | Teatrul Studio de Stat |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 110 | Baza turistică pentru tineret Moldova |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 111 | Direcția exploatare și prestări servicii din s.Condrița |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 112 | Asociația ansamblurilor muzicale |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
| 113 | Agenția pentru promovarea culturii naționale Intercultura SRL |  |  |  |  |  | |  | nu activează |
|  | **Total** | **120/29** |  | **108,3** | **120/13** | **120/48** | | **102,63** | **120/28** |
| **TOTAL GENERAL** | | **209/54** |  | **169,48** | **209/19** | **209/86** | | **151,07** | **209/58** |

# Anexa nr.5

Informații privind achizițiile efectuate de MECC și entitățile din subordine în anul 2020

|  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
|  | **Indicatori** | **Procurări netranspa**  **rente** | **Procurări nedeclarate** | Valoarea procurărilor reieșind din datele din Raportul FD 44 pe anul 2020 | | **Total, achiziții** | | **Total, contracte atribuite (fără valoare mică)** | | **NFP** | | **LP** | | **COP** | | **CS ACD** | | **Valoare mică** | | **Achiziții de până la 10,0 mii lei** | |
|  | Total | Total, fără servicii comunale | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma | nr. | suma |
|  | Total |  |  |  |  | 11.919 | 608,32 | 1.161 | 316,81 | 637 | 89,15 | 114 | 112,72 | 252 | 53,41 | 158 | 61,53 | 6.066 | 272,72 | 4.692 | 18,79 |
|  | Total Autogestiune |  |  |  |  | 7.228 | 320,51 | 434 | 126,54 | 79 | 10,38 | 72 | 27,25 | 190 | 40,62 | 93 | 48,29 | 3.588 | 180,59 | 3.206 | 13,38 |
|  | Total Bugetare | 205,75 | 108,21 | 396,02 | 367,82 | **4.691** | **287,81** | **727** | **190,27** | **558** | **78,77** | **42** | **85,47** | **62** | **12,79** | **65** | **13,24** | **2.478** | **92,13** | **1.486** | **5,41** |
| 1 | AgențiaNațională p/u Curriculum și Evaluare | -2,28 | -3,18 | **3,25** | **3,25** | 508 | 6,43 | **491** | **5,53** | 486 | 2,30 | 4 | 3,20 |  |  | 1 | 0,03 | **17** | **0,90** |  |  |
| 2 | Agenția de Inspectare și Restaurare a Monumentelor | 0,38 | 0,02 | **0,43** | **0,39** | 49 | 0,41 | **2** | **0,05** |  |  |  |  |  |  | 2 | 0,05 | **15** | **0,30** | **32** | **0,06** |
| 3 | Agenția Națională Arheologică | 0,65 | 0,05 | **0,65** | **0,65** | 39 | 0,60 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **39** | **0,40** |  | **0,20** |
| 4 | Agenția de Stat pentru Protecția Moralității | 0,01 | 0,01 | 0,01 | 0,01 | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 5 | MECC | 79,27 | 68,91 | 203,80 | **203,80** | 311 | 134,89 | **50** | **124,53** | 31 | 73,73 | 7 | 49,70 | 12 | 1,10 |  |  | **261** | **10,36** |  |  |
| 6 | Biblioteca Ștințifică „Andrei Lupan” | 2,19 | 0,81 | **2,19** | **2,02** | 21 | 1,38 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **15** | **1,33** | **6** | **0,05** |
| 7 | Biblioteca Națională p/u Copii „Ion Creangă” | 1,57 | 0,01 | **1,90** | **1,74** | 61 | 1,89 | **4** | **0,33** |  |  |  |  | 4 | 0,33 |  |  | **20** | **1,28** | **37** | **0,28** |
| 8 | Biblioteca Națională a RM | 1,79 | 0,30 | **3,50** | **2,00** | 37 | 3,20 | **3** | **1,71** |  |  |  |  | 1 | 0,36 | 2 | 1,35 | **34** | **1,49** |  |  |
| 9 | Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale | 2,62 | 0,05 | **13,80** | **12,66** | 128 | 13,75 | **8** | **11,18** | 2 | 0,43 | 2 | 8,27 | 4 | 2,48 |  |  | **44** | **2,37** | **76** | **0,20** |
| 10 | Centrul Național al Cinematografiei | 0,29 | 0,09 | 0,29 | **0,29** | 10 | 0,20 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **10** | **0,20** |  |  |
| 11 | Centrul Republican de Asistență Psihopedagogică | 0,08 | -0,01 | **0,14** | **0,14** | 19 | 0,15 | **1** | **0,06** |  |  |  |  |  |  | 1 | 0,06 | **18** | **0,09** |  |  |
| 12 | Centrul Național de Educație prin Arte | 0,84 | 0,10 | **0,96** | **0,81** | 23 | 0,86 | **3** | **0,12** |  |  |  |  |  |  | 3 | 0,12 | **20** | **0,74** |  |  |
| 13 | Centrul Tehnologii Informaționale și Comunicaționale în Educație | 1,83 | 0,03 | **3,25** | **3,25** | 77 | 3,22 | **9** | **1,42** | 2 | 0,23 |  |  | 5 | 0,99 | 2 | 0,20 | **27** | **1,72** | **41** | **0,08** |
| 14 | Centrul Național de Conservare și Promovare a Patrimoniului Cultural Imaterial, Chișinău | 1,45 | 0,55 | 1,45 | **1,45** | 59 | 0,90 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **59** | **0,90** |  |  |
| 15 | Centrul Republican p/u Copii și Tineret, Chișinău | 3,54 | -0,46 | **3,54** | **1,67** | 458 | 4,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **36** | **3,28** | **422** | **0,72** |
| 16 | Camera Națională a Cărții | 1,63 | 0,14 | **1,63** | **1,63** | 75 | 1,49 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **28** | **1,33** | **47** | **0,16** |
| 17 | Comisia Natională p/u UNESCO | 0,11 | 0,07 | **0,11** | **0,08** | 6 | 0,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **1** | **0,03** | **5** | **0,01** |
| 18 | Grădina Botanică (Institut) | 6,29 | 2,82 | **7,61** | **5,41** | 56 | 4,79 | **4** | **1,32** |  |  | 1 | 0,35 | 3 | 0,97 |  |  | **52** | **3,47** |  |  |
| 19 | Gimnaziul Corjova | 1,01 | 0,01 | **1,01** | **1,00** | 24 | 1,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **24** | **0,90** |  | **0,10** |
| 20 | Gimnaziul Roghi | 0,54 | 0,04 | **0,95** | **0,93** | 12 | 0,91 | **5** | **0,41** |  |  |  |  | 1 | 0,38 | 4 | 0,03 | **7** | **0,40** |  | **0,10** |
| 21 | Institutul de Cercetări Juridice | 0,85 | 0,54 | **0,85** | **0,85** | 15 | 0,31 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **5** | **0,27** | **10** | **0,04** |
| 22 | Institutul de Chimie | 4,61 | 2,20 | **4,61** | **3,02** | 45 | 2,41 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **45** | **2,41** |  |  |
| 23 | Institutul de Ecologie și Geografie | 1,08 | 0,04 | **1,08** | **1,08** | 37 | 1,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **14** | **1,00** | **23** | **0,04** |
| 24 | Institutul de Energetică | 1,24 | 0,67 | **1,24** | **1,24** | 24 | 0,57 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **17** | **0,54** | **7** | **0,03** |
| 25 | Institutul de Fizică | 3,23 | 0,23 | **5,89** | **4,75** | 60 | 5,66 | **11** | **2,66** |  |  |  |  | 5 | 1,47 | 6 | 1,19 | **49** | **2,30** |  | **0,70** |
| 26 | Institutul de Istorie | 1,01 | 0,55 | **1,01** | **1,01** | 15 | 0,46 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **11** | **0,45** | **4** | **0,01** |
| 27 | Institutul de Matematică și Informatică | 1,32 | 0,02 | **1,32** | **1,32** | 55 | 1,30 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **14** | **1,20** | **41** | **0,10** |
| 28 | Institutul de Microbiologie și Biotehnologie | 2,33 | 0,46 | **2,33** | **2,33** | 81 | 1,87 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **36** | **1,80** | **45** | **0,07** |
| 29 | Institutul de Zoologie | 11,95 | 9,70 | **11,95** | **10,13** | 57 | 2,25 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **57** | **1,86** |  | **0,39** |
| 30 | Institutul de Fiziologie și Sanocreatologie | 1,73 | 0,57 | **1,73** | **1,72** | 26 | 1,16 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **26** | **1,06** |  | **0,10** |
| 31 | Institutul Științei și Educației | 3,65 | 1,72 | **3,65** | **2,57** | 30 | 1,93 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **24** | **1,88** | **6** | **0,05** |
| 32 | Institutul Inginerie Electronică și Nanotehnologii „D. Ghițiu” | 2,45 | 1,83 | **2,45** | **1,98** | 18 | 0,62 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **16** | **0,60** | **2** | **0,02** |
| 33 | Institutul de Genetică, Fiziologie și Protecție a Plantelor | 3,75 | 1,05 | **8,36** | **5,04** | 87 | 7,31 | **16** | **4,61** |  |  |  |  | 4 | 0,86 | 12 | 3,75 | **71** | **2,70** |  |  |
| 34 | Institutul Patrimoniului Cultural | 0,46 | 0,00 | **0,46** | **0,45** | 35 | 0,46 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **8** | **0,40** | **27** | **0,06** |
| 35 | Institutul de Filologie român | 0,69 | 0,06 | **0,69** | **0,69** | 39 | 0,63 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **28** | **0,58** | **11** | **0,05** |
| 36 | Muzeul Național de Arte „Igor Vieru” | 10,53 | 9,53 | **18,83** | **18,22** | 30 | 9,30 | **4** | **8,30** |  |  | 1 | 7,70 | 2 | 0,40 | 1 | 0,20 | **26** | **1,00** |  |  |
| 37 | Muzeul Național de Istorie din Moldova | 6,92 | 2,62 | 9,22 | **8,04** | 49 | 6,60 | **5** | **2,30** |  |  | 4 | 1,70 | 1 | 0,60 |  |  | **44** | **4,30** |  |  |
| 38 | Muzeul Național de Etnografie și Istorie | -2,60 | -3,90 | **5,76** | **4,73** | 72 | 9,66 | **8** | **8,36** | 1 | 0,36 | 1 | 6,80 |  |  | 6 | 1,20 | **47** | **1,10** | **17** | **0,20** |
| 39 | Muzeul Național de Literatură „Mihail Cogălniceanu” | 0,68 | 0,08 | **0,68** | **0,66** | 49 | 0,60 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **19** | **0,50** | **30** | **0,10** |
| 40 | Casa-Muzeu „A. S. Pușchin” | 0,21 | 0,17 | **1,60** | **1,51** | 27 | 1,43 | **10** | **1,39** | 4 | 0,54 |  |  | 2 | 0,70 | 4 | 0,15 |  |  | **17** | **0,04** |
| 41 | Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din Balți | 0,56 | -0,01 | **1,91** | **1,75** | 106 | 1,92 | **1** | **1,35** |  |  | 1 | 1,35 |  |  |  |  | **17** | **0,51** | **88** | **0,06** |
| 42 | Școala-internat de copii orfani, Cărpineni, r-nul Hâncești | 1,88 | 1,88 | **1,88** | **1,49** | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 43 | Școala Republicană Specializată de Hipism și Pentatlon Modern | 1,70 | 0,60 | **1,70** | **1,59** | 27 | 1,10 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **27** | **1,10** |  |  |
| 44 | ȘS de tenis, mun. Chișinău | 0,13 | 0,02 | **0,49** | **0,14** | 56 | 0,47 | **6** | **0,36** |  |  |  |  |  |  | 6 | 0,36 |  |  | **50** | **0,11** |
| 45 | ȘS de lupte, Fundul Galbenei | 0,01 | 0,00 | 0,01 | **0,01** | 2 | 0,01 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  | **2** | **0,01** |
| 46 | ȘS a rezervelor olimpice | 0,59 | 0,36 | 0,59 | **0,59** | 5 | 0,23 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **5** | **0,23** |  |  |
| 47 | ȘS, mun. Bălți | 0,66 | 0,46 | **1,18** | **1,14** | 8 | 0,72 | **1** | **0,52** |  |  |  |  |  |  | 1 | 0,52 | **7** | **0,20** |  |  |
| 48 | ȘSS de rugbi și acrobatică | 0,28 | 0,20 | 0,70 | **0,70** | 6 | 0,50 | **2** | **0,42** |  |  |  |  | 2 | 0,42 |  |  | **4** | **0,08** |  |  |
| 49 | ȘSS de caiac – canoie | 0,18 | 0,11 | **0,18** | **0,18** | 6 | 0,07 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **2** | **0,05** | **4** | **0,02** |
| 50 | ȘSS de ciclism | 0,23 | 0,15 | **0,23** | **0,23** | 7 | 0,08 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **3** | **0,06** | **4** | **0,02** |
| 51 | ȘSS de box, Grimăncăuți | 0,76 | 0,36 | **0,76** | **0,63** | 85 | 0,40 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **8** | **0,20** | **77** | **0,20** |
| 52 | ȘSS de judo „Oleg Crețu” | 0,90 | 0,17 | **0,90** | **0,90** | 13 | 0,73 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **8** | **0,70** | **5** | **0,03** |
| 53 | ȘSS de tenis de masă, Dubăsari | 0,34 | 0,34 | **0,34** | **0,34** | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **0** | **0,00** | **0** | **0,00** |
| 54 | ȘSS de fotbal nr.1, Chișinău | 0,33 | -0,02 | 0,33 | **0,28** | 7 | 0,35 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **7** | **0,35** |  |  |
| 55 | ȘSS de înot, mun. Chișinău | 0,65 | -0,07 | 0,65 | **0,65** | 5 | 0,72 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **5** | **0,72** |  |  |
| 56 | ȘSS de box, luptă liberă și kickboxing | 0,52 | 0,20 | 0,52 | **0,52** | 9 | 0,32 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **9** | **0,32** |  |  |
| 57 | ȘS, Ungheni | 0,21 | 0,15 | 0,21 | **0,21** | 1 | 0,06 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **1** | **0,06** |  |  |
| 58 | ȘSS de lupte „Andrei Doga” | 0,28 | 0,24 | **0,28** | **0,28** | 26 | 0,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **1** | **0,02** | **25** | **0,02** |
| 59 | ȘSS de haltere, Cahul | 0,26 | 0,17 | **0,30** | **0,26** | 8 | 0,13 | **3** | **0,04** |  |  |  |  |  |  | 3 | 0,04 | **5** | **0,09** |  |  |
| 60 | ȘSS de atletism | 0,79 | 0,24 | 0,79 | **0,79** | 6 | 0,55 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **6** | **0,55** |  |  |
| 61 | LT „Evrica”, or. Râbnița | 1,43 | 0,04 | 1,43 | **1,29** | 71 | 1,39 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **71** | **1,39** |  |  |
| 62 | LT „Stefan cel Mare și Sfânt”, Grigoriopol | 0,59 | 0,19 | **1,27** | **1,27** | 18 | 1,08 | **6** | **0,68** |  |  |  |  | 6 | 0,68 |  |  | **12** | **0,26** |  | **0,14** |
| 63 | LT „Lucian Blaga”, Tiraspol | 1,01 | -0,06 | **1,01** | **0,95** | 49 | 1,07 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **19** | **1,01** | **30** | **0,06** |
| 64 | LT „Alexandru cel Bun”, Bender | 2,01 | 0,38 | **2,41** | **2,29** | 30 | 2,03 | **1** | **0,40** |  |  |  |  | 1 | 0,40 |  |  | **22** | **1,60** | **7** | **0,03** |
| 65 | LT „Ciprian Porumbescu” | 2,65 | 0,25 | 2,65 | **1,55** | 26 | 2,40 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **26** | **2,40** |  |  |
| 66 | LT „Ion Creangă” din Bălți | 1,98 | 0,16 | **1,98** | **1,70** | 19 | 1,82 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **19** | **1,82** |  |  |
| 67 | LT „M. Eminescu”, Dubăsari | 1,90 | 0,54 | **1,93** | **1,86** | 24 | 1,39 | **2** | **0,03** |  |  |  |  |  |  | 2 | 0,03 | **22** | **1,36** |  |  |
| 68 | Liceul Academic de Arte „Igor Vieru” | 0,93 | 0,00 | **0,93** | **0,61** | 15 | 0,93 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **15** | **0,75** |  | **0,18** |
| 69 | Liceul-internat cu profil sportiv | 0,31 | -2,09 | **7,85** | **5,72** | 71 | 9,94 | **21** | **7,54** |  |  | 20 | 5,17 | 1 | 0,20 |  | 2,17 | **50** | **2,20** |  | **0,20** |
| 70 | Liceul-internat de muzică „S.Rahmaninov” | 1,26 | -0,07 | **1,37** | **1,25** | 20 | 1,44 | **3** | **0,11** |  |  |  |  |  |  | 3 | 0,11 | **17** | **1,33** |  |  |
| 71 | Rezervația culturală „Orheiul Vechi” | 1,03 | 0,19 | **1,03** | **1,01** | 214 | 0,84 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **22** | **0,80** | **192** | **0,04** |
| 72 | Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare | 3,68 | 0,55 | **3,68** | **3,68** | 608 | 3,13 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **608** | **3,13** |  |  |
| 73 | Consiliul Biblioteconomic Național | 0,01 | 0,00 | 0,01 | **0,01** | 1 | 0,01 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **1** | **0,01** |  |  |
| 74 | Clubul republican de sah și joc de dame | 0,05 | 0,01 | **0,13** | **0,05** | 17 | 0,12 | **5** | **0,08** |  |  |  |  |  |  | 5 | 0,08 | **1** | **0,02** | **11** | **0,02** |
| 75 | ȘSS de fotbal nr. 2, mun. Chișinău | 0,42 | 0,07 | 0,42 | **0,42** | 7 | 0,35 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **7** | **0,35** |  |  |
| 76 | ȘS de judo, s. Taul r-nul Dondușeni | 0,18 | 0,14 | **0,18** | **0,18** | 2 | 0,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **2** | **0,04** |  |  |
| 77 | Centrul educațional pentru copii cu cancer | 0,03 | -0,01 | 0,03 | **0,03** | 10 | 0,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **10** | **0,04** |  |  |
| 78 | Școala-internat specializată pentru copii cu consecințe de poliomielită și paralizie cervicală, mun. Hâncești | 0,49 | 0,11 | **0,49** | **0,34** | 9 | 0,38 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **6** | **0,35** | **3** | **0,03** |
| 79 | Școala-internat auxiliară din Congaz | 0,08 | 0,02 | **0,19** | **0,11** | 24 | 0,17 | **6** | **0,11** | 5 | 0,10 |  |  | 1 | 0,01 |  |  | **6** | **0,02** | **12** | **0,04** |
| 80 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Ceadâr-Lunga | 6,24 | 0,34 | 6,24 | **6,06** | 37 | 5,90 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **37** | **5,90** |  |  |
| 81 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Strășeni | 0,12 | 0,12 | 0,12 | 0,01 | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 82 | Școala-internat specială pentru copii hipoacuzici, s.Hârbovăț, r-nul Călărași | 0,04 | 0,00 | **0,34** | **0,09** | 28 | 0,34 | **3** | **0,30** | 3 | 0,30 |  |  |  |  |  |  | **3** | **0,02** | **22** | **0,02** |
| 83 | Școala-internat auxiliară, s.Corten, r-nul Taraclia |  |  | lichidare |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 84 | Casa de copii, mun.Bălți | 0,00 | 0,00 |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 85 | Școala-internat specială pentru copii surzi și hipoacuzici, Cahul | 0,13 | -0,03 | **0,13** | **0,06** | 20 | 0,16 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **12** | **0,12** | **8** | **0,04** |
| 86 | Institutul de Geologie și Seismologie | 0,56 | 0,45 | **1,78** | **1,50** | 48 | 1,33 | **31** | **1,22** | 24 | 0,78 |  |  | 7 | 0,44 |  |  | **12** | **0,10** | **5** | **0,01** |
| 87 | Institutul Național de Cercetări Economice | 2,64 | 1,24 | **2,64** | **2,23** | 25 | 1,40 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **25** | **1,30** |  | **0,10** |
| 88 | LT Republican „Aristotel” | 1,45 | -0,11 | **3,05** | **2,21** | 70 | 3,16 | **1** | **1,60** |  |  |  |  |  |  | 1 | 1,60 | **38** | **1,50** | **31** | **0,06** |
| 89 | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din Bender | 1,65 | 0,01 | **2,88** | **2,37** | 21 | 2,87 | **1** | **1,23** |  |  | 1 | 1,23 |  |  |  |  | **16** | **1,63** | **4** | **0,01** |
|  | **Autogestiune** | -126,54 |  |  |  | **7.228** | **320,51** | **434** | **126,54** | **79** | **10,38** | **72** | **27,25** | **190** | **40,62** | **93** | **48,29** | **3.588** | **180,59** | **3.206** | **13,38** |
| 1 | ȘP or. Briceni | 0,00 |  |  |  | 24 | 1,20 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **24** | **0,90** |  | **0,30** |
| 2 | ȘP Alexăndreni | -0,90 |  |  |  | 9 | 1,10 | **3** | **0,90** |  |  | 1 | 0,50 |  |  | 2 | 0,40 | **6** | **0,20** |  |  |
| 3 | ȘP or. Ștefan Vodă | 0,00 |  |  |  | 44 | 2,57 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **44** | **2,50** |  | **0,07** |
| 4 | ȘP or.Rezina | 0,00 |  |  |  | 36 | 0,70 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **17** | **0,60** | **19** | **0,10** |
| 5 | ȘP or. Râșcani | 0,00 |  |  |  | 41 | 2,94 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **41** | **2,90** |  | **0,04** |
| 6 | ȘP or. Drochia | 0,00 |  |  |  | 42 | 2,55 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **42** | **2,50** |  | **0,05** |
| 7 | ȘP nr.1, or. Cahul | 0,00 |  |  |  | 59 | 1,54 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **46** | **1,50** | **13** | **0,04** |
| 8 | ȘP nr.2, Cahul | -1,80 |  |  |  | 57 | 5,87 | **16** | **1,80** | 4 | 0,80 |  |  | 10 | 0,80 | 2 | 0,20 | **17** | **3,97** | **24** | **0,10** |
| 9 | ȘP Călărași | 0,00 |  |  |  | 16 | 1,07 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **10** | **1,04** | **6** | **0,03** |
| 10 | ȘP Căușeni | -0,60 |  |  |  | 129 | 3,00 | **2** | **0,60** |  |  |  |  | 2 | 0,60 |  |  | **27** | **2,10** | **100** | **0,30** |
| 11 | ȘP or. Criuleni | -1,70 |  |  |  | 107 | 2,00 | **16** | **1,70** |  |  | 10 | 0,60 |  |  | 6 | 1,10 | **10** | **0,20** | **81** | **0,10** |
| 12 | ȘP or. Ceadâr-Lunga | 0,00 |  |  |  | 79 | 3,15 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **49** | **3,01** | **30** | **0,14** |
| 13 | ȘP Cuhureștii de Sus | 0,00 |  |  |  | 30 | 1,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **30** | **0,90** |  | **0,10** |
| 14 | ȘP Corbu | -0,20 |  |  |  | 14 | 0,65 | **1** | **0,20** |  |  |  |  | 1 | 0,20 |  |  | **13** | **0,40** |  | **0,05** |
| 15 | ȘP nr.5 Bălți | -1,70 |  |  |  | 47 | 4,10 | **7** | **1,70** |  |  | 1 | 0,80 |  |  | 6 | 0,90 | **40** | **2,30** |  | **0,10** |
| 16 | ȘP nr.4 Bălți | 0,00 |  |  |  | 53 | 2,20 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **53** | **2,00** |  | **0,20** |
| 17 | ȘP nr.3 Bălți | -0,70 |  |  |  | 30 | 1,25 | **12** | **0,70** |  |  |  |  | 12 | 0,70 |  |  | **10** | **0,50** | **8** | **0,05** |
| 18 | ȘP nr.1 Bălți | 0,00 |  |  |  | 4 | 0,40 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **4** | **0,40** |  |  |
| 19 | ȘP Bubuieci | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 20 | ȘP nr.5 Chișinău | -3,10 |  |  |  | 140 | 6,36 | **24** | **3,10** |  |  |  |  | 20 | 1,70 | 4 | 1,40 | **52** | **3,20** | **64** | **0,06** |
| 21 | SP nr.6 Chișinău | 0,00 |  |  |  | 164 | 3,80 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **87** | **3,50** | **77** | **0,30** |
| 22 | ȘP nr.4 Chișinău | -0,40 |  |  |  | 60 | 1,40 | **1** | **0,40** |  |  |  |  | 1 | 0,40 |  |  | **10** | **0,90** | **49** | **0,10** |
| 23 | ȘP nr.3 Chișinău | -2,90 |  |  |  | 63 | 5,50 | **7** | **2,90** |  |  | 1 | 0,90 | 1 | 0,20 | 5 | 1,80 | **56** | **2,50** |  | **0,10** |
| 24 | ȘP nr.2 Chișinău | -2,60 |  |  |  | 39 | 6,50 | **13** | **2,60** |  |  | 13 | 2,60 |  |  |  |  | **26** | **3,90** |  |  |
| 25 | ȘP nr.9 Chișinău | -1,00 |  |  |  | 74 | 2,70 | **6** | **1,00** |  |  |  |  | 6 | 1,00 |  |  | **48** | **1,60** | **20** | **0,10** |
| 26 | ȘP nr.10 Chișinău | 0,00 |  |  |  | 44 | 2,15 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **32** | **2,10** | **12** | **0,05** |
| 27 | ȘP nr.11 Chișinău | 0,00 |  |  |  | 43 | 0,65 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **17** | **0,60** | **26** | **0,05** |
| 28 | ȘP Orhei | -1,60 |  |  |  | 149 | 2,20 | **19** | **1,60** |  |  |  |  | 19 | 1,60 |  |  | **10** | **0,50** | **120** | **0,10** |
| 29 | ȘP Ciumai, Taraclia | 0,00 |  |  |  | 20 | 0,50 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **20** | **0,50** |  |  |
| 30 | ȘP Cupcini | -0,40 |  |  |  | 27 | 0,83 | **2** | **0,40** |  |  |  |  | 2 | 0,40 |  |  | **17** | **0,40** | **8** | **0,03** |
| 31 | ȘP Cimișlia | 0,00 |  |  |  | 114 | 2,30 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **32** | **2,20** | **82** | **0,10** |
| 32 | ȘP Ungheni | -2,10 |  |  |  | 77 | 4,10 | **6** | **2,10** |  |  | 6 | 2,10 |  |  |  |  | **41** | **1,90** | **30** | **0,10** |
| 33 | ȘP Soroca | -0,40 |  |  |  | 180 | 0,80 | **2** | **0,40** |  |  |  |  | 2 | 0,40 |  |  | **7** | **0,20** | **171** | **0,20** |
| 34 | ȘP Florești | 0,00 |  |  |  | 53 | 2,60 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **53** | **2,60** |  |  |
| 35 | ȘP Leova | -0,40 |  |  |  | 117 | 2,30 | **8** | **0,40** |  |  |  |  | 8 | 0,40 |  |  | **109** | **1,90** |  |  |
| 36 | ȘP Vulcănești | -0,80 |  |  |  | 73 | 0,87 | **21** | **0,80** | 21 | 0,80 |  |  |  |  |  |  |  |  | **52** | **0,07** |
| 37 | ȘP Comrat | 0,00 |  |  |  | 42 | 2,36 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **32** | **2,30** | **10** | **0,06** |
| 38 | ȘP Hâncești | -0,30 |  |  |  | 37 | 1,81 | **1** | **0,30** |  |  |  |  | 1 | 0,30 |  |  | **35** | **1,50** | **1** | **0,01** |
| 39 | ȘP Glodeni | 0,00 |  |  |  | 30 | 1,03 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **20** | **1,00** | **10** | **0,03** |
| 40 | ȘP Telenești | 0,00 |  |  |  | 61 | 1,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **18** | **0,80** | **43** | **0,20** |
| 41 | ȘP Nisporeni | -3,80 |  |  |  | 36 | 5,25 | **1** | **3,80** |  |  |  |  |  |  | 1 | 3,80 | **18** | **1,40** | **17** | **0,05** |
| 42 | ASEM | -10,28 |  |  |  | 172 | 16,78 | **18** | **10,28** |  |  |  |  | 14 | 5,72 | 4 | 4,56 | **154** | **6,14** |  | **0,36** |
| 43 | Universitatea Agrară de Stat | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 44 | USM | -5,60 |  |  |  | 102 | 10,60 | **19** | **5,60** | 1 | 0,40 | 5 | 3,60 | 13 | 1,60 |  |  | **83** | **5,00** |  |  |
| 45 | US din Comrat | -2,00 |  |  |  | 47 | 3,50 | **7** | **2,00** |  |  |  |  |  |  | 7 | 2,00 | **40** | **1,40** |  | **0,10** |
| 46 | US „Alecu Russo” din Bălți | -1,40 |  |  |  | 83 | 3,10 | **9** | **1,40** |  |  |  |  | 9 | 1,40 |  |  | **74** | **1,70** |  |  |
| 47 | Universitatea Tehnică din Moldova | -13,90 |  |  |  | 378 | 42,60 | **39** | **13,90** | 2 | 0,90 | 30 | 10,90 | 7 | 2,10 |  |  | **339** | **28,70** |  |  |
| 48 | US din Taraclia | 0,00 |  |  |  | 23 | 0,80 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **23** | **0,80** |  |  |
| 49 | US din Tiraspol | -2,20 |  |  |  | 52 | 3,70 | **11** | **2,20** |  |  |  |  | 11 | 2,20 |  |  | **41** | **1,30** |  | **0,20** |
| 50 | Universitatea Pedagogică de Stat „Ion Creangă” | -5,60 |  |  |  | 37 | 8,80 | **7** | **5,60** |  |  | 1 | 0,60 | 1 | 0,20 | 5 | 4,80 | **30** | **1,50** |  | **1,70** |
| 51 | US „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din Cahul | -1,80 |  |  |  | 50 | 3,76 | **2** | **1,80** |  |  |  |  | 2 | 1,80 |  |  | **32** | **1,90** | **16** | **0,06** |
| 52 | US de Educație Fizică și Sport | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 53 | Colegiul „Alexei Mateevici” | -3,50 |  |  |  | 32 | 3,50 | **32** | **3,50** | 32 | 3,50 |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 54 | Colegiul „Gheorghe Asachi” | -0,30 |  |  |  | 131 | 1,50 | **1** | **0,30** |  |  |  |  | 1 | 0,30 |  |  | **20** | **1,10** | **110** | **0,10** |
| 55 | Colegiul de Arte Plastice „Alexandru Plămădeală” | 0,00 |  |  |  | 5 | 0,50 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **5** | **0,50** |  |  |
| 56 | Colegiul Industriei Ușoare, Bălți | -2,00 |  |  |  | 58 | 3,70 | **6** | **2,00** |  |  |  |  |  |  | 6 | 2,00 | **21** | **1,60** | **31** | **0,10** |
| 57 | Colegiul de Ecologie | 0,00 |  |  |  | 48 | 2,80 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **19** | **2,70** | **29** | **0,10** |
| 58 | Colegiul de muzică „Ștefan Neaga” | -0,30 |  |  |  | 29 | 2,20 | **1** | **0,30** |  |  |  |  | 1 | 0,30 |  |  | **28** | **1,90** |  |  |
| 59 | Colegiul de muzică și pedagogie, Bălți | 0,00 |  |  |  | 53 | 1,50 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **23** | **1,40** | **30** | **0,10** |
| 60 | Colegiul „Mihai Ciachir”, Comrat | -1,10 |  |  |  | 45 | 2,60 | **2** | **1,10** |  |  |  |  | 2 | 1,10 |  |  | **26** | **1,40** | **17** | **0,10** |
| 61 | Colegiul de construcții Hîncești | -0,70 |  |  |  | 33 | 2,06 | **1** | **0,70** | 1 | 0,70 |  |  |  |  |  |  | **21** | **1,30** | **11** | **0,06** |
| 62 | Colegiul Național de Coreografie | -0,40 |  |  |  | 19 | 1,65 | **2** | **0,40** |  |  |  |  | 2 | 0,40 |  |  | **17** | **1,05** |  | **0,20** |
| 63 | Colegiul Politehnic, Bălți | -1,40 |  |  |  | 9 | 2,40 | **5** | **1,40** |  |  |  |  | 5 | 1,40 |  |  | **4** | **0,70** |  | **0,30** |
| 64 | Colegiul de Arte „Nicolae Botgros”, Soroca | 0,00 |  |  |  | 233 | 1,90 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **25** | **1,30** | **208** | **0,60** |
| 65 | Colegiul „Vasile Lupu”, Orhei | 0,00 |  |  |  | 23 | 1,91 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **21** | **1,90** | **2** | **0,01** |
| 66 | Colegiul de inginerie | -2,60 |  |  |  | 21 | 4,40 | **4** | **2,60** |  |  | 1 | 1,20 | 2 | 0,80 | 1 | 0,60 | **17** | **1,20** |  | **0,60** |
| 67 | Colegiul „Iulia Hajdeu” din Cahul | -0,70 |  |  |  | 79 | 2,10 | **2** | **0,70** |  |  |  |  | 2 | 0,70 |  |  | **31** | **1,30** | **46** | **0,10** |
| 68 | Colegiul Tehnic Feroviar din Bălți | -0,60 |  |  |  | 88 | 4,00 | **5** | **0,60** | 5 | 0,60 |  |  |  |  |  |  | **36** | **3,30** | **47** | **0,10** |
| 69 | Colegiul Pedagogic „Mihai Eminescu” din Soroca | -0,40 |  |  |  | 22 | 1,42 | **1** | **0,40** |  |  |  |  | 1 | 0,40 |  |  | **19** | **1,00** | **2** | **0,02** |
| 70 | Academia de Muzică, Teatru și Arte Plastice | -1,40 |  |  |  | 158 | 4,20 | **2** | **1,40** |  |  |  |  | 2 | 1,40 |  |  | **48** | **2,50** | **108** | **0,30** |
| 71 | Teatrul „B.P. Hașdeu” din Cahul | -1,91 |  |  |  | 25 | 2,17 | **3** | **1,91** |  |  | 1 | 1,01 | 2 | 0,90 |  |  | **22** | **0,26** |  |  |
| 72 | Teatrul Național de Operă și Balet | -3,80 |  |  |  | 660 | 6,80 | **3** | **3,80** |  |  |  |  |  |  | 3 | 3,80 | **77** | **1,90** | **580** | **1,10** |
| 73 | Teatrul Epic de Etnografie și Folclor „Ion Creangă” | 0,00 |  |  |  | 35 | 0,19 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **4** | **0,12** | **31** | **0,07** |
| 74 | Teatrul Dramatic de Stat pentru Tineret „S Ulițî Roz” | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 75 | Teatrul „Alexei Mateevici” | -0,20 |  |  |  | 8 | 0,50 | **4** | **0,20** |  |  |  |  |  |  | 4 | 0,20 | **4** | **0,30** |  |  |
| 76 | Teatrul Național Găgăuz | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 77 | Filarmonica Națională „Serghei Lunchevici” | 0,00 |  |  |  | 206 | 2,50 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **21** | **2,07** | **185** | **0,43** |
| 78 | Sala cu Orgă | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,10 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  | **0,10** |
| 79 | Centrul de Excelență în Construcții | -1,45 |  |  |  | 107 | 4,46 | **4** | **1,45** |  |  |  |  | 4 | 1,45 |  |  | **30** | **2,69** | **73** | **0,32** |
| 80 | Centrul de Excelență în Informatică și Tehnologii Informaționale | 0,00 |  |  |  | 72 | 4,21 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **72** | **3,80** |  | **0,41** |
| 81 | Centrul de Excelență în Industria Ușoară | -2,25 |  |  |  | 119 | 4,58 | **6** | **2,25** |  |  |  |  | 1 | 0,41 | 5 | 1,84 | **35** | **2,17** | **78** | **0,16** |
| 82 | Centrul de Excelență în Transport | 0,00 |  |  |  | 59 | 3,79 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **59** | **3,79** |  |  |
| 83 | Centrul de Excelență în Servicii și Prelucrarea Alimentelor | -1,71 |  |  |  | 107 | 5,25 | **22** | **1,71** |  |  |  |  | 8 | 0,12 | 14 | 1,59 | **45** | **3,39** | **40** | **0,15** |
| 84 | Centrul de Excelență în Energetică și Electronică | -1,25 |  |  |  | 48 | 5,82 | **1** | **1,25** |  |  | 1 | 1,25 |  |  |  |  | **47** | **4,57** |  |  |
| 85 | Centrul de Excelență în Securitatea Frontierei | -3,80 |  |  |  | 21 | 4,46 | **5** | **3,80** |  |  | 1 | 1,19 | 1 | 1,49 | 3 | 1,12 | **16** | **0,66** |  |  |
| 86 | Centrul de Excelență în Economie și Finanțe | -0,54 |  |  |  | 59 | 4,57 | **1** | **0,54** |  |  |  |  | 1 | 0,54 |  |  | **58** | **4,01** |  | **0,02** |
| 87 | Teatrul Național „Mihai Eminescu” | -1,24 |  |  |  | 91 | 1,88 | **6** | **1,24** |  |  |  |  |  |  | 6 | 1,24 |  |  | **85** | **0,64** |
| 88 | Ansamblul Național Academic de Dansuri Populare „JOC” | -0,62 |  |  |  | 7 | 0,89 | **2** | **0,62** |  |  |  |  | 2 | 0,62 |  |  | **3** | **0,26** | **2** | **0,01** |
| 89 | Organizația Concertistică și Impresariat „Moldova-Concert” | -2,06 |  |  |  | 26 | 3,84 | **9** | **2,06** | 9 | 2,06 |  |  |  |  |  |  | **17** | **1,78** |  |  |
| 90 | SA Circul din Chișinău | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 91 | Teatrul Republican de Păpuși „Licurici” | -0,20 |  |  |  | 90 | 1,49 | **2** | **0,20** | 2 | 0,20 |  |  |  |  |  |  | **14** | **0,87** | **74** | **0,42** |
| 92 | Teatrul Dramatic Rus de Stat „A.P. Cehov” | -0,04 |  |  |  | 86 | 2,04 | **1** | **0,04** |  |  |  |  | 1 | 0,04 |  |  | **85** | **2,00** |  |  |
| 93 | Teatrul „Eugene Ionesco” | -0,59 |  |  |  | 375 | 2,13 | **1** | **0,59** |  |  |  |  | 1 | 0,59 |  |  | **374** | **1,54** |  |  |
| 94 | Teatrul Republican Luceafărul | -0,10 |  |  |  | 7 | 0,20 | **3** | **0,10** |  |  |  |  | 3 | 0,10 |  |  | **4** | **0,10** |  |  |
| 95 | Centrul de Cultură și Artă „Ginta Latină” | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 96 | Teatrul Național de Stat „Vasile Alecsandri” din Bălți | 0,00 |  |  |  | 94 | 1,39 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **78** | **1,36** | **16** | **0,03** |
| 97 | Muzeul de Istorie a Evreilor | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 98 | PP Revista „Noi” | 0,00 |  |  |  | 1 | 0,04 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **1** | **0,04** |  |  |
| 99 | PP Săptămânalul „Florile Dalbe” | 0,00 |  |  |  | 22 | 0,57 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **22** | **0,57** |  |  |
| 100 | PP Revista„ Alunelul” | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,50 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  | **0,50** |  |  |
| 101 | Î.S. Institutul de Dezvoltare a Societății Informaționale | -0,09 |  |  |  | 58 | 0,63 | **1** | **0,09** | 1 | 0,09 |  |  |  |  |  |  | **15** | **0,41** | **42** | **0,13** |
| 102 | Î.S. Firma Comercială de Intermediere „Mold Didactica” | -3,71 |  |  |  | 25 | 5,13 | **6** | **3,71** | 1 | 0,33 |  |  | 5 | 3,38 |  |  | **19** | **1,18** |  | **0,24** |
| 103 | Fondul Special pentru Manuale | -15,40 |  |  |  | 63 | 15,63 | **10** | **15,40** |  |  |  |  | 1 | 0,46 | 9 | 14,94 | **4** | **0,21** | **49** | **0,02** |
| 104 | Institutul de Formare Continuă | 0,00 |  |  |  | 0 | 0,00 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| 105 | Colegiul Tehnologic din Chișinău | 0,00 |  |  |  | 49 | 1,73 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **29** | **1,67** | **20** | **0,06** |
| 106 | ȘP nr.7, mun. Chișinău | 0,00 |  |  |  | 214 | 0,74 | **0** | **0,00** |  |  |  |  |  |  |  |  | **13** | **0,36** | **201** | **0,38** |

**Anexa nr.6**

**Informație privind avansurile achitate/creanțele înregistrate la 31.12.2020 de către instituțiile bugetare**

**Tabelul nr.1.**

**Informație cu privire la avansurile acordate de către MECC și instituțiile din subordine la situația din 31.12.2020**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **Denumirea** | **Nr.de instituții** | **ECO** | **Suma, lei** |
| **Servicii,** cu excepția: Deplasări de serviciu în interiorul țării Deplasări de serviciu peste hotare Delegări ale angajaților la misiunile diplomatice și oficiile consulare | **73** | **222** | **7,354,323.27** |
| Alte cheltuieli în bază de contracte cu persoane fizice | **2** | **281600** | **99,545.68** |
| Alte cheltuieli curente | **1** | **281900** | **13,446,652.06** |
| Mașini și utilaje | **13** | 314 | 232,012.44 |
| Unelte și scule, inventar de producere și gospodăresc | **9** | 316 | 9,578.21 |
| Active nemateriale | **1** | 317 | 1,600.00 |
| Alte mijloace fixe | **4** | 318 | 2,154,706.57 |
| Combustibil, carburanți și lubrifianți | **42** | 331 | 741,616.85 |
| Piese de schimb | **9** | 332 | 29,037.87 |
| Produse alimentare | **3** | 333 | 88,408.07 |
| Medicamente și materiale sanitare | **8** | 334 | 727,732.21 |
| Materiale pentru scopuri didactice, științifice și alte scopuri | **8** | 335 | 1,631,761.09 |
| Materiale de uz gospodăresc și rechizite de birou | **27** | 336 | 201,161.16 |
| Materiale de construcție | **16** | 337 | 130,581.65 |
| Accesorii de pat, îmbrăcăminte, încălțăminte | **4** | 338 | 23,306.11 |
| Alte materiale | **13** | 339 | 44,218.69 |
| **TOTAL AVANSURI ACORDATE** | **X** | **X** | **26,916,241.93** |

**Tabelul nr.2.**

**Avansuri acordate de către MECC și instituțiile din subordine pentru servicii comunale și telecomunicații la situația din 31.12.2020**

|  |  |  |  |  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Nr. d/o** | **Instituția** | **Codul instituției** | **Energie electrică** | **Gaze** | **Energie termică** | **Apă si canalizare** | **Alte servicii comunale** | **Servicii de telecomunicații** | **TOTAL** |
| **222110** | **222120** | **222130** | **222140** | **222190** | **222220** |
|  | **Consolidat** |  | **1.850.953,03** | **857.258,52** | **2.466.104,50** | **457.741,65** | **31.066,36** | **178.148,46** | **5.841.272,52** |
| **1** | Aparatul MECC | **15326** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 62677,64 | **62677,64** |
| **2** | Liceul-Internat Republican de Muzică „Ciprian Porumbescu” | **15344** | 120309,37 | 0 | 251278,14 | 37891,47 | 176,64 | 1675,83 | **411331,45** |
| **3** | Liceul Academic de Arte Plastice „Igor Vieru” | **15348** | 54185,91 | 0 | 201972,96 | 14824,42 | 738,98 | 7555,68 | **279277,95** |
| **4** | Biblioteca Națională | **15349** | 0 | 0 | 0 | 0 | 4148,73 | 2769,05 | **6917,78** |
| **5** | Biblioteca Națională pentru Copii „Ion Creangă” | **15350** | 5767,6 | 3745,05 | 35784,29 | 6357,63 | 189,97 | 0 | **51844,54** |
| **6** | Muzeul Național de Etnografie și Istorie Naturală, cu filiale | **15351** | 70533,96 | 1955,68 | 0 | 9549,56 | 0 | 0 | **82039,2** |
| **7** | Muzeul Național de Artă | **15352** | 31202,86 | 90899,93 | 0 | 17320,42 | 392,62 | 8487,35 | **148303,18** |
| **8** | Muzeul Național de Istorie a Moldovei, cu filiale | **15353** | 52500 | 7977,22 | 318664,59 | 6500 | 0 | 12,59 | **385654,4** |
| **9** | Casa - muzeu „A.S. Pușkin” | **15354** | 5950,87 | 18844,31 | 0 | 1330,99 | 70 | 1661,29 | **27857,46** |
| **10** | Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu” | **15369** | 6378,94 | 5033,13 | 0 | 0 | 0 | 0 | **11412,07** |
| **11** | Camera Națională a Cărții | **15373** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 5351,14 | **5351,14** |
| **12** | Agenția de Stat pentru Protecția Moralității | **15375** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 216,16 | **216,16** |
| **13** | Agenția de Inspectare și Restaurare a Monumentelor | **15378** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 811,56 | **811,56** |
| **14** | Agenția Națională Arheologică | **15379** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 1915,15 | **1915,15** |
| **15** | Liceul-Internat Republican de Muzică „Serghei Rahmaninov” | **15385** | 0 | 0 | 0 | 1081,2 | 0 | 716,77 | **1797,97** |
| **16** | ȘSS de fotbal nr.1, mun. Chișinău | **15394** | 3061,24 | 0 | 0 | 211,95 | 0 | 0 | **3273,19** |
| **17** | ȘSS de fotbal nr.2, mun. Chișinău | **15395** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 233,96 | **233,96** |
| **18** | Clubul republican de șah și joc de dame | **15396** | 2926,28 | 0 | 28534,35 | 2319,95 | 0 | 1414,59 | **35195,17** |
| **19** | ȘSS de tenis, mun. Chișinău | **15397** | 23621,91 | 0 | 121201,9 | 15128,78 | 2288 | 2301,83 | **164542,42** |
| **20** | ȘSS republicana de box, com. Grimăncăuți, r-nul Briceni | **15398** | 2867,02 | 26614,8 | 0 | 10063,71 | 0 | 23,55 | **39569,08** |
| **21** | Școala sportivă, mun. Bălți | **15399** | 1412,46 | 0 | 0 | 0 | 0 | 779,96 | **2192,42** |
| **22** | ȘSS de haltere, mun. Cahul | **15402** | 17864,45 | 23470,7 | 0 | 4060,3 | 0 | 959,34 | **46354,79** |
| **23** | ȘSS de judo „Oleg Crețul”, mun. Chișinău | **15403** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 1198,8 | **1198,8** |
| **24** | ȘSS de caiac-canoe, mun. Chișinău | **15404** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 387,6 | **387,6** |
| **25** | ȘSS de ciclism, mun. Chișinău | **15405** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 261,14 | **261,14** |
| **26** | ȘSS de atletism, mun. Chișinău | **15406** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 440,5 | **440,5** |
| **27** | ȘSS de box, luptă liberă și kickboxing, mun. Chișinău | **15407** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 26,34 | **26,34** |
| **28** | ȘSS de înot, mun. Chișinău | **15408** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 37,59 | **37,59** |
| **29** | ȘSS de lupte „A.Doga” | **15416** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 31,81 | **31,81** |
| **30** | Liceul Teoretic „Stefan cel Mare și Sfânt" din Grigoriopol | **15439** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 46,72 | **46,72** |
| **31** | Centrul Național de Educație prin Artă | **15479** | 0 | 4465,97 | 0 | 0 | 0 | 0 | **4465,97** |
| **32** | Liceul-internat republican cu profil sportiv | **15481** | 61497,76 | 0 | 0 | 0 | 0 | 208,36 | **61706,12** |
| **33** | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din or.Bender | **15483** | 7400 | 0 | 252500 | 89186,54 | 2255 | 2250 | **353591,54** |
| **34** | Liceul teoretic „Alexandru cel Bun”, or. Bender | **15484** | 17246,24 | 0 | 88701,45 | 8961,3 | 1771,75 | 2015,79 | **118696,53** |
| **35** | Casa de copii, mun. Bălti | **15488** | 3741,22 | 0 | 0 | 3692,02 | 0 | 0 | **7433,24** |
| **36** | Școala-internat auxiliară din Congaz | **15491** | 5705,92 | 5782,98 | 0 | 0 | 0 | 1337,21 | **12826,11** |
| **37** | Școala-internat specială pentru copii hipoacuzici, s.Hârbovăț, r-nul Călărași | **15534** | 5153,74 | 0 | 0 | 0 | 0 | 151,4 | **5305,14** |
| **38** | Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților, s. Cărpineni, r-nul Hâncești | **15550** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 255,18 | **255,18** |
| **39** | Școala-internat specială pentru copii cu consecințe de poliomielită și paralizie cerebrală, mun. Hâncesti | **15552** | 2588,15 | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | **2588,15** |
| **40** | Gimnaziul din s. Corjova, r-nul Dubăsari | **15553** | 1030,5 | 7706,81 | 0 | 44,08 | 0 | 312,8 | **9094,19** |
| **41** | Gimnaziul din s. Roghi, r-nul Dubăsari | **15554** | 3503,7 | 11738,88 | 0 | 0 | 0 | 319,59 | **15562,17** |
| **42** | Centrul Republican pentru Copii și Tineret | **15562** | 253926,24 | 89799,59 | 203492,18 | 50989,58 | 3448,4 | 21941,26 | **623597,25** |
| **43** | Centrul Educațional pentru Copii Bolnavi de Cancer | **15563** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 602,89 | **602,89** |
| **44** | Liceul Teoretic Republican „Ion Creangă” din mun. Bălți | **15564** | 4313,78 | 0 | 54396,01 | 2939,28 | 400,07 | 0 | **62049,14** |
| **45** | Liceul Teoretic „Mihai Eminescu”, or. Dubăsari | **15565** | 8933,58 | 8839,31 | 0 | 0 | 0 | 606 | **18378,89** |
| **46** | Școala-internat specială pentru copii surzi și hipoacuzici, or. Cahul | **15573** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 143,84 | **143,84** |
| **47** | Institutul de Chimie | **15751** | 170911,14 | 149,09 | 0 | 29867,02 | 87,45 | 3050,37 | **204065,07** |
| **48** | Institutul de Matematică și Informatică | **15752** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 1197,74 | **1197,74** |
| **49** | Gradina Botanică (Institut) | **15753** | 99300,98 | 473552,57 | 0 | 24472,25 | 3783,24 | 1942,41 | **603051,45** |
| **50** | Institutul de Fizică Aplicată | **15755** | 12030,28 | 0 | 14182,34 | 8893,66 | 0 | 695,03 | **35801,31** |
| **51** | Institutul de Fiziologie și Sanocreatologie | **15756** | 0 | 0 | 0 | 582,98 | 0 | 2166,38 | **2749,36** |
| **52** | Institutul de Zoologie | **15757** | 120063,89 | 0 | 170834,94 | 44443,3 | 7956 | 10682,69 | **353980,82** |
| **53** | Institutul de Energetică | **15758** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 298,77 | **298,77** |
| **54** | Institutul de Geologie și Seismologie | **15759** | 32638,13 | 0 | 30528,6 | 251,96 | 182 | 308,21 | **63908,9** |
| **55** | Institutul de Cercetări Juridice, Politice și Sociologice | **15760** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 1843,24 | **1843,24** |
| **56** | Institutul de Inginerie Electronică și Nanotehnologii „D.Ghițu" | **15761** | 22963,65 | 74574,5 | 0 | 15036,44 | 2032,89 | 5543,84 | **120151,32** |
| **57** | Institutul de Microbiologie și Biotehnologie | **15763** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 1886,86 | **1886,86** |
| **58** | Institutul Național de Cercetări Economice | **15765** | 17944,42 | 0 | 0 | 3748,8 | 0 | 0 | **21693,22** |
| **59** | Institutul Patrimoniului Cultural | **15766** | 1000 | 0 | 0 | 83,1 | 0 | 0 | **1083,1** |
| **60** | Biblioteca Științifică (Institut) „Andrei Lupan” | **15767** | 0 | 0 | 86561,43 | 0 | 1144,62 | 7541,75 | **95247,8** |
| **61** | Institutul de Genetică, Fiziologie și Protecție a Plantelor | **15768** | 586198,23 | 2108 | 607471,32 | 24300,57 | 0 | 0 | **1220078,12** |
| **62** | Scoala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători, mun. Bălți | **15795** | 6745,3 | 0 | 0 | 23608,39 | 0 | 1701,7 | **32055,39** |
| **63** | Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare | **15810** | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | 7151,21 | **7151,21** |
| **64** | Liceul Teoretic Republican „Aristotel” | **15818** | 7533,31 | 0 | 0 | 0 | 0 | 0 | **7533,31** |

**Anexa nr.7**

**Informație privind negocierea prețului de procurare a manualelor în anul 2020 (03.07.2020)**



**Anexa nr.8**

**Executarea recomandărilor emise prin HCC nr.73/2020**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Recomandări** | **Cometariul entității** | **Comentariul auditorului** |
| **MECC** | | |
| 1.1. elaborarea şi asigurarea realizării unui plan de măsuri pentru lichidarea încălcărilor şi neajunsurilor constatate; | **Executat** Ordinul nr.396 din 15.04.2021 „Cu privire la aprobarea planului de acțiuni pentru executarea HCC” | **Parțial executat** Nu s-a asigurat realizarea planului de măsuri pentru lichidarea încălcărilor şi neajunsurilor constatate. |
| 1.2. implementarea proceselor operaționale şi procedurilor eficiente de control intern, care să asigure conformitatea întregului proces de efectuare a achizițiilor publice la toate etapele de executare a lucrărilor capitale (pct.4.1.); | **Parțial executat** Procese operaționale descrise | **Neexecutat** Nu a fost prezentată echipei de audit nicio informație cu privire la elaborarea proceselor operaționale și a procedurilor de control intern. A fost elaborat doar Regulamentul privind procedura achizițiilor publice de valoare mică, însă care nu este aprobat și nici pus în aplcare. |
| 1.3. evaluarea riscurilor de fraudă în sistemul de achiziții, cu introducerea unor criterii de detectare și prevenire a acestora, în vederea administrării finanțelor publice în conformitate cu principiile bunei guvernări (pct.4.1.; pct.4.2.); | **Parțial executat** Riscuri și activități de control stabilite | **Neexecutat** Nu a fost prezentată echipei de audit nicio informație cu privire la evaluarea riscurilor de fraudă în sistemul de achiziții. |
| 1.4. planificarea achizițiilor publice și documentarea conformă a necesităților privind calitatea și cantitatea bunurilor, lucrărilor și serviciilor, inclusiv la: |  |  |
| - serviciile de formare continuă: justificarea costurilor estimative în funcție de planul-cadru de instruire şi perfecționare, norma de ore pentru o grupă, necesitatea materiei prime şi a materialelor instructive, costul serviciilor necesare de întreținere a cursurilor de perfecționare (pct.4.1.); | **Executat** MECC nu mai alocă suport financiar și, respectiv, procedurile de achiziții publice nu se mai desfășoară. | **Neexecutat** |
| - investiții capitale: să se țină cont de necesitățile actualizate privind finisarea lucrărilor de construcție, reconstrucție sau reparații capitale începute anterior; să nu includă în propunerile anuale de buget necesitățile autorităților publice care nu sunt însoțite de devizele de cheltuieli, evaluările tehnice şi financiare ale fiecărui obiectiv, precum şi de estimările cheltuielilor anuale şi termenele de executare a lucrărilor (pct.4.1.); | **Parțial executat** Evidența analitică efectuată pentru toate obiectivele investiționale. Ținând cont de necesitățile actualizate privind finisarea lucrărilor, au fost întreprinse un șir de acțiuni. Nu au fost aprobate/acceptate propunerile de buget înaintate de instituțiile din subordine care nu sunt însoțite de devizele de cheltuieli, evaluările tehnice și financiare. | **Parțial executat** Nu există niciun proces de monitorizare a respectării acestei recomandări. |
| - alimente și servicii de alimentare: justificarea costurilor estimative financiare prin calcule bazate pe norme naturale de consum şi reieșind din limitele alocațiilor aprobate (pct.4.1.); | **Executat** MECC a elaborat recomandări și le-a remis instituțiilor din subordine (Scrisoarea nr.08/2-09/2856 din 14.06.2021). | **Neexecutat** Deși a fost remisă Srisoarea MECC nr.08/2-09/2856 din 14.06.2021 către instituțiile din subordinea MECC, pentru întreprinderea măsurilor în scopul eliminării deficiențelor constatate de audit și implementării recomandărilor emise prin HCC, MECC nu s-a asigurat și nu a prezentat probele necesare pentru justificarea costurilor estimative financiare privind calculele bazate pe norme naturale de consum aferente alimentelor și serviciilor alimentare. |
| 1.5. asigurarea corelării și ajustării planului de achiziţii la bugetul aprobat/precizat (pct.4.1.); | **Parțial executat** Nu a existat necesitatea de a ajusta planul de achiziții. MECC monitorizează acest aspect. | **Neexecutat** Lipsa achiziției dezinfectanților în valoare de 29,7 mil.lei în planul de achiziții la MECC. Necorelarea planului de achiziții cu bugetul la instituțiile din subordine (vezi Anexele nr.3-nr.4 la Raportul de audit). |
| 1.6. desemnarea conformă a grupului de lucru pentru achiziții și stabilirea atribuțiilor concrete membrilor acestuia (inclusiv pentru achiziții de valoare mică și monitorizarea respectării clauzelor contractuale), cu evaluarea proceselor de organizare și desfășurare a activității grupului de lucru și de desemnare a câștigătorilor (pct.4.2.); | **Parțial executat** Ordinul MECC nr.679 din 04.06.2021 cu privire la instituirea grupului de lucru al MECC, responsabil de realizarea achizițiilor publice de bunuri, lucrări și servicii de valoare mică. S-a elaborat Regulamentul cu privire la modul de organizare a achizițiilor publice de valoare mica. | **Parțial executat** S-a emis Ordinul nr.679 din 04.06.2021, prin care s-a instituit Grupul de lucru responsabil doar de realizarea achizițiilor publice de bunuri, lucrări și servicii de valoare mică ale ministerului. Regulamentul cu privire la modul de organizare a achizițiilor publice de valoare mică, elaborat de MECC, nu a fost aprobat și nici pus în aplicare. La unele instituții din subordine există deficiențe la acest capitol: lipsesc prevederile privind atribuțiile fiecărui membru al grupului de lucru; grupuri de lucru formate neregulamentar; lipsa regulamentelor cu privire la modul de organizare a achizițiilor publice de valoare mică, etc. |
| 1.7. revizuirea cadrului normativ intern aferent achiziției de manuale în scopul divizării ei în 2 proceduri distincte: 1) achiziția dreptului de autor asupra manualelor pe perioada de valabilitate a curriculei școlare, și 2) achiziția serviciilor de tipărire a manualelor (pct.4.2.); | **Parțial executat** Studii pentru revizuirea cadrului normativ intern aferent achiziției de manuale în scopul divizării în 2 proceduri distincte:1) achiziția dreptului de autor asupra manualelor pe perioada de valabilitate a curriculei școlare, și 2) achiziția serviciilor de tipărire a manualelor. | **Neexecutat** |
| 1.8. asigurarea transparenței procesului decizional al achizițiilor de valoare mică prin aprobarea unor reglementări exhaustive, unice pentru toate instituțiile din subordine și la autogestiune, privind obligativitatea[1] de desfășurare a achizițiilor de valoare mică prin SIA „RSAP” MTender, inclusiv cu oferirea unui termen mai mare de desfășurare a achizițiilor incluse în planul de achiziţii anual, prin plasarea acestora în sistem (pct.4.2.); | **Executat** MECC a elaborat recomandări și le-a remis instituțiilor din subordine (Scrisoarea nr.08/2-09/2856 din 14.06.2021). | **Neexecutat** Nu au fost elaborate și aprobate reglementări exhaustive obligatorii, unice pentru toate instituțiile din subordine, privind obligativitatea de desfășurare a achizițiilor de valoare mică prin SIA „RSAP” MTender. |
| 1.9. elaborarea unor reglementări interne prin care inițierea unei achiziții să fie justificată în documentația de achiziție de către autoritatea contractantă/grupul de lucru, în funcție de includerea acesteia în planul de achiziții publice/anunțuri de intenție/etc. (pct.4.1.); | **Parțial executat** Ordinul MECC nr.679 din 04.06.2021 cu privire la instituirea Grupului de lucru al MECC, responsabil de realizarea achizițiilor publice de bunuri, lucrări și servicii de valoare mică. S-a elaborat Regulamentul cu privire la modul de organizare a achizițiilor publice de valoare mică. | **Neexecutat** Până în prezent sunt efectuate achiziții fără a fi incluse în plan (vezi Anexele nr.3-nr.4 la Raportul de audit). Lipsesc reglementări interne aprobate prin care inițierea unei achiziții să fie justificată în documentația de achiziție, în special, pentru achizițiile de valoare mică. |
| 1.10. asigurarea elaborării corecte a documentelor de licitație, cu includerea tuturor lucrărilor necesare pentru evitarea efectuării unor achiziții adăugătoare (de lucrări, servicii proiectare/autor etc.) (pct.4.2.); | **Executat** La licitația deschisă privind achiziționarea lucrărilor de reconstrucție a CEC au fost implicați suplimentar specialiști. Volumele au fost ajustate și transmise pentru expertizare repetată. Alte proceduri de achiziții de lucrări nu s-au efectuat. | **Neexecutat** Regulamente interne obligatorii nu au fost elaborate și lipsește monitorizarea elaborării acestor regulamente de către instituțiile din subordine. |
| 1.11. instituirea procedurilor de control prin care să excludă divizarea achizițiilor publice, iar cazurile admise să fie susținute cu justificări documentate, care ar asigura faptul că divizarea acestora nu va afecta transparența și concurența (pct.4.2.); | **Parțial executat** Riscuri și activități de control stabilite | **Neexecutat** Nu a fost prezentată echipei de audit nicio informație cu privire la procedurile de control prin care să se excludă divizarea achizițiilor publice. Până în prezent sunt constatate deficiențe cu privire la divizarea achizițiilor publice. |
| 1.12. asigurarea monitorizării și controlului asupra executării contractelor de achiziții publice, cu desemnarea persoanelor responsabile, precum și asupra calculării penalităților în cazul depășirii termenului de livrare de către operatorii economici (pct.4.3.). | **Executat** Ordinul MECC nr.679 din 04.06.2021 cu privire la instituirea grupului de lucru al MECC, responsabil de realizarea achizițiilor publice de bunuri, lucrări și servicii de valoare mică. S-a elaborat Regulamentul cu privire la modul de organizare a achizițiilor publice de valoare mică. Atât în Ordin, cât și în Regulamentul menționat sunt descrise procesele de monitorizare a executării contractelor, cu precizarea persoanei/subdiviziunii responsabile. De exemplu, conform Ordinului, responsabil de asigurarea procedurii de penalizare a operatorilor economici a fost desemnat reprezentantul Secției juridice a ministerului. | **Executat parțial** Deși, conform pct.11 din Ordinul MECC nr.679 din 04.06.2021, monitorizarea executării contractului a fost pusă în sarcina fiecărei subdiviziuni inițiatoare din cadrul MECC, acest Ordin se referă doar la achizițiile publice de bunuri, lucrări și servicii de valoare mică. De asemenea, nu au fost expres desemnate persoanele responsabile sau stabilită funcția acestora. |
| **Serviciul Fiscal de Stat** | | |
| 2.5. pentru informare și asigurarea verificării desfășurării regulamentare a activității de întreprinzător de către persoanele fizice care au efectuat livrări către Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din or. Ceadâr-Lunga, precum și a plenitudinii declarării și achitării obligațiunilor fiscale de către acestea; | **Executat** A fost efectuată vizita fiscală la instituția de învățământ. | **Executat** |
| **Agenția pentru Supraveghere Tehnică** | | |
| 2.6. pentru verificarea conformității documentației, volumelor și calității lucrărilor efectuate la Universitatea Pedagogică de Stat „Ion Creangă” din mun. Chișinău, Universitatea de Stat din Comrat și la Școala de tip internat pentru copii orfani și copii rămași fără îngrijirea părinților din or. Ceadâr-Lunga, indicate în Raportul de audit; | **-** | **Neexecutat** |
| **Ministerul Finanțelor** | | |
| 2.4.1. în vederea prevenirii erorilor și fraudelor în domeniul de achiziții publice, asigurarea revizuirii și elaborării cadrului normativ, prin introducerea măsurilor de răspundere disciplinară/civilă/contravențională/penală; | A fost elaborat proiectul de lege cu privire la modificarea unor acte normative, care cuprinde modificări, inclusiv la Codul contravenţional. Acesta urmează a fi transmis la Cancelaria de Stat, pentru înregistrare și examinare în cadrul şedinţei Secretarilor generali. | **Neexecutat** Urmează a fi elaborate și aprobate reglementări cu privire la răspunderea disciplinară, civilă și penală. |
| 2.4.2. acceptarea obiectivelor de cheltuieli capitale spre finanțare din bugetul de stat, acestea urmând a fi corelate cu documentele de planificare strategică, în corespundere cu reglementările stabilite, precum și însoțite de fundamentările corespunzătoare; | La estimarea limitei de cheltuieli pentru investiţii capitale, Ministerul Finanţelor preconizează mijloace financiare prioritar pentru: - finalizarea şi darea în exploatare a proiectelor de investiţii capitale în curs de execuţie; - continuarea lucrărilor la proiecte cu un grad înalt de executare a lucrărilor. Aceste principii sunt stabilite anual în particularităţile privind elaborarea şi prezentarea propunerilor pentru Cadrul Bugetar pe Termen Mediu şi proiectul bugetului de stat. Repartizarea alocaţiilor bugetare pe proiecte de investiţii capitale se efectuează de către MECC, deseori fără respectarea principiilor menţionate. | **Neexecutat** |
| 2.4.3. aprobarea unor reglementări exhaustive, în scopul asigurării unui sistem și unui proces decizional eficient și transparent al achizițiilor de valoare mică, cu obligativitatea desfășurării acestora prin SIA „RSAP” MTender, în termene rezonabile; | A fost elaborat proiectul Hotărârii de Guvern pentru aprobarea Regulamentului achiziţiilor publice de valoare mică. Acesta a parcurs etapa de avizare și urmează a fi transmis, pentru efectuarea expertizei anticorupție, către Centrul Național Anticorupţie. | **Neexecutat** |
| 2.4.4. introducerea unor reglementări prin care inițierea achiziției să fie justificată de autoritatea contractantă/grupul de lucru, în documentația de achiziție, în funcție de includerea acesteia în planul de achiziții publice, în anunțul de intenție și/sau al situației excepționale | Cadrul normativ în domeniul achiziţiilor publice a fost dezvoltat, fiind aprobate noile Documentaţii standard, şi anume: - Documentaţia standard pentru realizarea achiziţiilor publice de lucrări, aprobată prin Ordinul Ministerului Finanţelor nr.69/2021, publicat în Monitorul Oficial al Republicii Moldova nr.I47-151 art. 658 din 18.06.2021; şi - Documentaţia standard pentru realizarea achiziţiilor publice de bunuri şi servicii, aprobată prin Ordinul Ministerului Finanţelor nr.90/2021 (copia Ordinului se anexează pe 60 file; acesta urmează a fi publicat în Monitorul Oficial). La moment, Instituţia Publică „Centrul de Tehnologii Informaţionale în Finanţe” este în proces de dezvoltare a funcţionalităților SIA „RSAP” (MTender), în vederea introducerii Planului de achiziţii în sistem. Respectiv, procedura achiziţiei publice nu va putea fi iniţiată fără planificarea acesteia sau ajustarea planului de achiziţie. | **Parțial executat** |

1. Art.71 alin. (1) lit. g) din Legea privind achizițiile publice nr.131 din 03.07.2015 (în continuare - Legea nr.131/2015). [↑](#footnote-ref-1)
2. Art.14 alin.(9) și art.76 alin.(5) din Legea nr.131/2015. [↑](#footnote-ref-2)
3. Art.1 din Legea nr.131/2015. [↑](#footnote-ref-3)
4. Ghidul achizițiilor publice pentru autoritățile contractante. Publicație realizată în cadrul Proiectului „Îmbunătățiri inovative în sistemul de achiziții publice din Republica Moldova prin incluziune,creativitate și practici de respectare a legislației”. [↑](#footnote-ref-4)
5. HG nr.986 din 10.10.2018 „Cu privire la aprobarea Regulamentului privind modul de ținere a Registrului de stat al achizițiilor publice, format de  Sistemul informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender)”. [↑](#footnote-ref-5)
6. Conceptul tehnic al Sistemului informațional automatizat „Registrul de stat al achizițiilor publice” (MTender), aprobat prin HG nr.705 din 11.07.2018. [↑](#footnote-ref-6)
7. HG nr.691 din 30.08.2017 „Cu privire la organizarea și funcționarea Ministerului Educației, Culturii și Cercetării”. [↑](#footnote-ref-7)
8. Legea privind organizarea şi funcționarea Curții de Conturi a Republicii Moldova nr.260 din 07.12.2017. [↑](#footnote-ref-8)
9. Hotărârea Curții de Conturi nr.62 din 10.12.2020 „Privind aprobarea Programului activității de audit a Curții de Conturi pe anul 2021”. [↑](#footnote-ref-9)
10. Muzeul Național de Literatură „Mihail Kogălniceanu”; Agenția Națională de Asigurare a Calității în Educație și Cercetare; Școala Sportivă Specializată de Ciclism; Centrul Sportiv de Pregătire a Loturilor Naționale; Institutul de Științe ale Educației; Institutul de Fizică Aplicată; Institutul de Zoologie; Școala Specializată a Loturilor Naționale; Centrul de Excelență în Economie și Finanțe; Teatrul Republican Muzical-Dramatic „B. P. Hașdeu” din orașul Cahul; Universitatea de Stat „Bogdan Petriceicu Hașdeu” din or. Cahul; Școala-internat specială pentru copii orbi și slab văzători din mun. Bălți; Î.S. Organizația Concertistică și de Impresariat „Moldova-Concert”. [↑](#footnote-ref-10)
11. Hotărârea Curții de Conturi nr. 2 din 24.01.2020 „Cu privire la Cadrul Declarațiilor Profesionale INTOSAI”. [↑](#footnote-ref-11)
12. Colectarea probelor de audit la distanță a fost condiționată de restricțiile impuse în legătură cu instituirea stării de urgență în sănătate publică pe întreg teritoriul Republicii Moldova. [↑](#footnote-ref-12)
13. Ordinul ministrului finanţelor nr.209 din 24.12.2015 „Cu privire la aprobarea Setului metodologic privind elaborarea, aprobarea şi modificarea bugetului”. [↑](#footnote-ref-13)
14. Legea finanțelor publice și responsabilității bugetar-fiscale nr.181 din 25.07.2014 (în continuare – Legea nr.181 din 25.07.2014). [↑](#footnote-ref-14)
15. Art.13 alin.(1) – alin.(2) din Legea nr.131/2015. [↑](#footnote-ref-15)
16. Art.15 alin. (1) lit.(a) din Legea nr.131/2015; pct. 20 din Anexa nr.1 la HG nr.667/2016. [↑](#footnote-ref-16)
17. Regulamentul aprobat prin Hotărârea Guvernului nr.1419 din 28.12.2016. [↑](#footnote-ref-17)
18. Pct.2 din Regulamentul aprobat prin Hotărârea Guvernului nr.1419 din 28.12.2016 - Totalitatea contractelor de achiziții publice preconizate a fi atribuite până la sfârșitul anului bugetar, a căror valoare estimată pentru bunuri și servicii este egală sau mai mare de 400000 lei, iar pentru lucrări este egală sau mai mare de 1500000 lei. [↑](#footnote-ref-18)
19. Anexa nr.1 la Regulamentul aprobat prin HG nr.1419 din 28.12.2016. [↑](#footnote-ref-19)
20. HG nr.1419/2016 pentru aprobarea Regulamentului cu privire la modul de planificare a contractelor de achiziții publice. [↑](#footnote-ref-20)
21. Organizația Concertistică și Impresariat „Moldova-Concert”; Teatrul Epic de Etnografie și Folclor „Ion Creangă”; Î.S. ,,Institutul de Dezvoltare a Societății Informaționale”; Î.S. Firma Comercială de Intermediere ,,Mold-Didactica"; Institutul de Formare Continuă. [↑](#footnote-ref-21)
22. Procurarea tehnicii sanitare – 70,0 mii lei, materiale de construcție – 106,2 mii lei, reparații curente în cămine – 50,0 mii lei, reparația rețelelor inginerești în cămine – 200,0 mii lei, reparația balcoanelor în Căminul nr.3 – 400,0 mii lei, reparația pardoselilor în Căminul nr.1 – 157,0 mii lei, reparația acoperișului Căminului nr.1 – 296,0 mii lei, instalarea ușilor din PVC în Căminul nr.2 – 21,0 mii lei. [↑](#footnote-ref-22)
23. Pct.18 din Regulamentul cu privire la modul de planificare a contractelor de achiziții publice, aprobat prin HG nr.1419 din 28.12.2016. [↑](#footnote-ref-23)
24. <http://www.ceef.md/upload/man_calitatii/2020-2021/Planuri%20de%20achizi%C8%9Bie%202020.pdf> [↑](#footnote-ref-24)
25. <http://www.ceef.md/upload/man_calitatii/2020-2021/Plan%20de%20achzi%C8%9Bii%202021.pdf> [↑](#footnote-ref-25)
26. Pct.18 din Regulamentul cu privire la activitatea grupului de lucru pentru achiziții, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr.667 din 27.05.2016. [↑](#footnote-ref-26)
27. 1) examinarea și concretizarea necesităților autorității contractante de bunuri, lucrări și servicii; 2) elaborarea planurilor anuale și trimestriale de efectuare a achizițiilor publice; 3) inițierea și desfășurarea procedurilor de achiziție; 4) examinarea, evaluarea și compararea ofertelor operatorilor economici; 5) atribuirea contractelor de achiziții publice; 6) întocmirea dării de seamă privind procedurile de achiziție; 7) monitorizarea executării conforme a contractelor de achiziții publice, fapt care nu asigură regularitatea derulării achizițiilor publice și executarea calitativă a contractelor de achiziție. [↑](#footnote-ref-27)
28. Î.S. Palatul Republicii (24,48 mii lei, din 04.03.2020, și 19,92 mii lei, din 10.03.2020), SRL „Sonaris-Com” (13,46 mii lei, din 12.03.2020), SRL „Maxima Media” (12,48 mii lei, din 04.03.2020). [↑](#footnote-ref-28)
29. Art.45 din Legea privind achizițiile publice nr.131 din 03.07.2015. [↑](#footnote-ref-29)
30. 1) LD MD-1590400570931 din 03.07.2020; 2) COP MD-1600238804956 din 29.09.2020; 3) COP MD-1604045796616 din 10.11.2020; 4) LD MD-1598449803801 din 07.10.2020; 5) COP MD-1606817156303 din 10.12.2020; 6) VM MD-1606308180051 din 03.12.2020 anulată; 7) VM MD-1607601656296 din 16.12.2020 anulată. [↑](#footnote-ref-30)
31. LD din 03.07.2020 - 2500 buc. în sumă de 12440,0 mii lei; LD din 07.10.2020 - 680 buc. în sumă de 3850,5 mii lei; COP din 10.11.2020 - 6 buc. în sumă de 53,3 mii lei; COP din 10.12.2020 - 45 buc. în sumă de 408,3 mii lei. [↑](#footnote-ref-31)
32. Art.4 din Legea nr.131/2015. [↑](#footnote-ref-32)
33. Pct.12 din Regulamentul aprobat prin HG nr.665 din 27.05.2016. [↑](#footnote-ref-33)
34. Art.4, 10, 11, 14 din Legea nr.229 din 23.09.2010. [↑](#footnote-ref-34)
35. Ordinul ministrului finanțelor nr.105 din 15.07.2013 „Privind aprobarea Normelor metodologice de audit intern în sectorul public”. [↑](#footnote-ref-35)
36. Pct.4, pct.13, pct.29 din Regulamentul aprobat prin HG nr.665 din 27.05.2016. [↑](#footnote-ref-36)
37. Include valoarea de casă a cheltuielilor și activelor nefinanciare diminuate cu valoarea de casă a cheltuielilor aferente personalului, indemnizațiilor, burselor, asistenței sociale, comenzii de stat, subsidiilor, transferurilor. [↑](#footnote-ref-37)
38. Legea nr. 152 din 17.07.2014. [↑](#footnote-ref-38)
39. Literatura Universală în limba rusă (procurat de la Carddidactic SRL); Educația plastică clasa 3 în limba rusă, clasa 4 în limba rusă și limba română, și clasa 1 Bucvari în limba rusă ( procurat de la Instituția privată Editura ARC); Geografia clasa 10 în limba română și limba rusă (procurat de la Grupul Editorial Litera AVN SRL); Limba engleză clasa 7 în română/rusă (procurat de la Prut Internațional SRL). [↑](#footnote-ref-39)
40. Ambalaj butelii de 5 litri; Soluție sau gel cu conținutul alcoolului etilic minim de 70%, ca să nu usuce pielea după utilizarea frecventă; Acțiunea produsului (bactericidă, virulicidă și fungicidă); Termenul de valabilitate a produsului nu mai mic de 24 luni din data livrării. [↑](#footnote-ref-40)
41. DUAE, Oferta financiară, Garanția pentru ofertă - 1%, Specificațiile tehnice și Specificațiile de preț. [↑](#footnote-ref-41)
42. Certificat privind lipsa datoriilor față de buget; Dovada înregistrării persoanei juridice (Copia certificatului/deciziei de înregistrare a întreprinderii); Cifra medie anuală de afaceri în ultimii 3 ani de minim 20,0 mil. lei; Certificat de înregistrare de stat/ avizare sanitară al produsului biocid; Aviz sanitar; Copia rapoartelor financiare pentru ultimii 3 ani; Confirmarea certificării bunurilor (Extras din Registrul de stat al dispozitivelor medicale, pentru echipamentele înregistrate în Registrul de stat al dispozitivelor medicale al Agenției Medicamentului și Dispozitivelor Medicale, sau: a) Declarația de conformitate CE și/sau Certificatul de conformitate CE; b) ISO 13485, sau ISO 9001 (în funcție de tipul produsului), pentru dispozitivele medicale neînregistrate în Registrul de stat). [↑](#footnote-ref-42)
43. Farmol-cid, componența: alcool etilic 66% după volum, hlorid alchildimetilbenzilammonii până la 0,063 % din greutate, apă. [↑](#footnote-ref-43)
44. HG nr.564 din 10.09.2009 pentru aprobarea Regulamentului sanitar privind stabilirea condiţiilor de plasare pe piaţă a produselor biocide. [↑](#footnote-ref-44)
45. Nu se permite divizarea achizițiilor planificate în scopul aplicării prevederilor Regulamentul achizițiilor publice de valoare mică și evitării procedurilor de achiziție publică stabilite de legislația cu incidență în domeniul achizițiilor publice. [↑](#footnote-ref-45)
46. 1,2,4,5,8,10 martie 2020. [↑](#footnote-ref-46)
47. SRL „Sagitod-Grup”. [↑](#footnote-ref-47)
48. Contractul nr.11 din 28.01.2020, în sumă de 4,2 mii lei (350 lei x 12 luni). [↑](#footnote-ref-48)
49. Contractul nr.09 din 20.01.2020, în sumă de 22,0 mii lei. [↑](#footnote-ref-49)
50. Art.15 și art.71 din Legea nr. 131/2015; pct. 21 din Regulamentul aprobat prin HG nr. 667 din 27.05.2016. [↑](#footnote-ref-50)
51. Anexa nr.8. Copia contractelor de achiziție a cărbunelui pe perioada anilor 2014-2020. [↑](#footnote-ref-51)
52. Art. 37 alin. (6) din Legea nr.131/2015 prevede că Specificațiile tehnice nu vor face referință la o anumită marcă comercială sau la un anumit agent economic, la un brevet, o schiță sau un tip de bunuri, de lucrări și de servicii, nu vor indica o origine concretă, un producător sau un operator economic concret. În cazul în care nu există un mod suficient de exact de expunere a cerințelor față de achiziție, iar o astfel de referință este inevitabilă, caracteristicile vor include cuvintele „sau echivalentul”. [↑](#footnote-ref-52)
53. Art.14 alin.(9) și art.76 alin.(5) din Legea nr.131/2015. [↑](#footnote-ref-53)
54. Art.15 alin. (1) lit.i) din Legea nr.131/2015; pct.20 din Regulamentul aprobat prin HG nr.667 din 27.05.2016. [↑](#footnote-ref-54)
55. Art.66 alin. (5) din Legea nr.181 din 25.07.2014 -„se interzice încheierea de către autoritățile/instituțiile bugetare a contractelor cu efectuarea plăților anticipate(avans)pentru achiziționarea mărfurilor, serviciilor și lucrărilor”. [↑](#footnote-ref-55)
56. Regulamentul cu privire la verificarea proiectelor și a execuției construcțiilor și expertizarea tehnică a proiectelor și construcțiilor, aprobat prin Hotărârea Guvernului nr.361 din 25.06.1996 „Cu privire la asigurarea calității construcțiilor”. [↑](#footnote-ref-56)
57. Lucrări de reparație a acoperișului (Căminele nr.1-nr.2) - 282,93 mii lei; lucrări de reparație a balcoanelor (Căminul nr.3) - 297,74 mii lei; schimbarea ferestrelor și ușilor în cămine - 20,9 mii lei. [↑](#footnote-ref-57)
58. Inclusiv reiterate, aprobate prin Hotărârea Curții de Conturi nr.73 din 22.12.2020 cu privire la Raportul auditului conformității achizițiilor publice în cadrul Ministerului Educației, Culturii și Cercetării și la unele entități din subordine. [↑](#footnote-ref-58)
59. Cu stabilirea limitei maxime a achizițiilor de valoare mica ce pot fi desfășurate fără aplicarea SIA „RSAP” MTender (de exemplu, 10,0 mii lei). [↑](#footnote-ref-59)
60. Legea privind organizarea și funcționarea Curții de Conturi a Republicii Moldova nr.260 din 07.12.2017. [↑](#footnote-ref-60)